
 































































































































































































































































































































چهارشنبه 26 مهر 1402 -18 اکتبر 2023 -2 ربیع الثانی  1445 - شماره  27013

خبر رهبرمعظم انقلاب در دیدار نخبگان:

اگر جنایات غزه متوقف نشود، نمی توان جلوی مقاومت را گرفت

رژیم  جنایت  چنانچه  گفتند:  خامنه ای  آیت الله  حضرت   
صهیونیستی ادامه یابد، مسلمانان و نیروهای مقاومت بی تاب 

می شوند و دیگر کسی نمی  تواند جلوی آن ها را بگیرد. 
حضرت آیت الله خامنه ای ، رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح  
روز گذشته در دیدار حدود هزار نفر از نخبگان کشور شامل 
جوان،  استادان  المپیادها،  برگزیدگان  کنکور،  برگزیدگان 
برگزیدگان جایزه های علوم و فناوری و شرکت های دانش بنیان 
اظهار کردند: حرف اول من این است که جامعه علمی کشور، 
احتیاج  جدید  خیز  و  حرکت  یک  به  امروز  کشور،  نخبگان 

دارند.
ایشان افزودند: این خیز جدید باید با استفاده از همراهی این 
دولت و همکاری مسئولان جوانی که در بدنه دولت حضور 

دارند و همت خود شما مجموعه نخبگان، انجام بگیرد. 
حضرت آیت الله خامنه ای با بیان اینکه نخبگان و عالمانِ حوزه 
است؛  مسئولیت آور  علم،  نباشند،گفتند:  بی تفاوت  دانشگاه  و 
مالی،  دارایی  فکری،  دارایی  دیگر.  دارایی های  همه ی  مثل 
از  هم  علم  هستند.  مسئولیت آور  همه  این ها  قدرت؛  دارایی 

جمله ی همین دارایی های ارزشمند است.
ایشان اضافه کردند: شما علم دارید و این علم، شما را مسئول 
می کند. یعنی باید هم از علم تان به نفع مردم استفاده کنید، هم 
از اعتباری که این علم به شما داده، به نفع مردم استفاده کنید. 

هم خود آن دانش در خدمت به مردم باید قرار بگیرد.
علما و دانشمندان باید در قضیه غزه واکنش نشان بدهند 
رهبر معظم انقلاب اسلامی با اشاره به اینکه خدای متعال این 
تعهد را از علما و از دانشمندان گرفته که در این زمینه تحمل 
و  ستمگر  پرُ خوری  نباید  دانشمندان  و  علما  افزودند:  نکنند 
واکنش  و  عکس العمل  بکنند.  تحمل  را  ستمدیده  گرسنگی 
باید نشان بدهیم. امروز در قضیه ی غزه، این واکنش بر دوش 

همه ی ما وجود دارد. باید واکنش نشان بدهیم.
ایشان تصریح کردند: عده ای گرسنه اند، عده ای زیر بمباران اند، 
عده ای دارند صد تا صد تا به شهادت می رسند. عالم، چه عالم 
دانشگاه، چه عالم حوزه باید تلاش کند حق را بشناسد و در 
دانشمند  و  عالم  برای  بی تفاوت  نگاه کردن  بایستد.  کنار حق 

جایز نیست.
نباید به سرعت بالای رشد علمی کشور، مغرور شویم 

دستگاه های  نیازمندبودن  به  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
گفتند:  و  کردند  اشاره  مبتکرانه   یک حرکت  به  علمی کشور 
عقب ماندگی علمی، موجب آسیب پذیر شدن کشور می شود. 
بنده چند سال قبل در چند جلسه ی علمی و دانشگاهی، مطلبی 
را بیان کردم و آن، این بود که گفتم این جوری گفته می شود 
غره  و  مغرور  این،  به  اما  است،  زیاد  ما سرعت رشدمان  که 

نشویم.
ما هنوز در  این سرعت رشد،  با وجود  اضافه کردند:  ایشان 
دانش عقبیم. ما نسبت به دنیای علم، از لحاظ علمی عقبیم. ما 
برای ورود به یک فصل تازه ای از تحرک علمی، باید خودمان 
را آماده کنیم. درست است جهش علمی انجام گرفته و حرکت 
به یک حرکت  احتیاج داریم  ما  امروز  اما  بوده  علمی خوب 

مبتکرانه ای از سوی دستگاه های علمی کشور تا عقب نیفتیم.
گفتم ام؛  بارها  بنده  کردند:  تصریح  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
از  کشور  بخواهیم  اگر  است.  قدرت  علم  سلطان«،  »العلم 
آسیب های متعارف کشورهای دنیا مصون و برکنار بماند، یک 
اگر عقب  پیشرفت علمی است؛  اول  کار مهم و در درجه ی 

ماندیم آسیب پذیر خواهیم شد. 
همیشه  که  نیست  اینجور  استعداد،  دارای  ملت  یک 

فرصت رشد داشته باشد
رهبر معظم انقلاب اسلامی آینده را روشن و امیدبخش دانستند 
و گفتند: باید از انگیزه و تواناییِ موجود برای پیشرفت استفاده 
کنیم. یک ملت دارای استعداد می تواند رشد کند اما اینجور 

نیست که همیشه فرصت رشد داشته باشد.
و  روشن  آینده ،  اینکه  بیان  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
خود  گذشته های  و  تجربه ها  کردند:  تصریح  است  امیدبخش 
ما، به ما می گوید که باید از فرصت موجود، حداکثر استفاده 
اراده،  می کنم  نگاه  کشور  به  وقتی  بحمدالّله  امروز  بکنیم.  را 
از  باید  دارد؛  پیشرفت وجود  برای  توانایی  و  انگیزه، تصمیم 
این، استفاده کنید. اگر از فرصت وجودِ خواستن و توانستن 

استفاده نکنیم، ظلم کردیم. 
در اینکه در مسابقه علمی دنیا باید سهیم باشیم، تردیدی 

ندارم
ایشان با اشاره به شیوه رایج درخصوص مقالات علمی گفتند: 
می کردم  تصور  من  کردم.  بحث  زمینه  این  در  بار  چند  بنده 

تذکراتی که قبلا داده شده، کفایت کرده است چون شنیدم که 
این گونه نیست؛ یعنی مقاله علمی را شرط ارتقاء هیات علمی 
قراردادن، منطق ندارد و واقعا نمی تواند انسان آن را هضم کند.

مسابقه  در  اینکه  در  بنده  افزودند:  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
باید این  باید سهیم باشیم، تردیدی ندارم و حتما  علمی دنیا 
کار انجام بگیرد اما اینکه همه اساتید و هیات علمی را موظف 
مجله  فلان  پیش  باید  یابید،  ارتقا  می خواهید  اگر  که  کنیم 
معروف یا فلان مرکز علمی دنیا امتحان بدهید و رتبه خود را 

مشخص کنید، این را منطقی نمی بینم.
نمی  تواند  کسی  یابد،  ادامه  صهیونیستی  رژیم  جنایت 

جلوی مسلمانان را بگیرد 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در ادامه با اشاره به جنایات رژیم 
صهیونیستی تصریح کردند: چنانچه جنایت رژیم صهیونیستی 
و  می شوند  بی تاب  مقاومت  نیروهای  و  مسلمانان  یابد،  ادامه 

دیگر کسی نمی  تواند جلوی آن ها را بگیرد.
ایشان افزودند: این را بدانند و دیگر توقع نکنند که نگذارید 
فلان گروه، فلان کار را انجام دهد چون کسی نمی تواند جلوی 
آن ها را بگیرد وقتی بی تاب شدند. این واقعیتی است که وجود 

دارد.
البته رژیم صهیونیستی  حضرت آیت الله خامنه ای بیان کردند: 
این  در  که  مفتضحانه ای  شکست  نمی تواند  بکند،  کاری  هر 

قضیه خورد را جبران کند.
غاصب  رژیم  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
صهیونیستی باید محاکمه شود گفتند: در قضیه فلسطین آنچه 
که جلوی چشم همه دنیاست، جنایت نسل کشی رژیم غاصب 

است؛ این را همه دنیا مشاهده می کنند.
کشتن غیر نظامیان صهیونیست، خلاف واقع است 

مسئولان  با  که  برخی کشورها  مسئولان  کردند:  تاکید  ایشان 
کشور ما در دفاع از رژیم غاصب صهیونیستی صحبت کردند، 
را  نظامیان  غیر  فلسطینی ها،  چرا  که  بود  این  اعتراض شان 
کشتند. اولا این حرف، خلاف واقع است؛ یعنی اصلا این ها که 
در شهرک ها هستند، غیر نظامی نیستند بلکه همه مسلح هستند.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: بر فرض هم که غیرنظامی 
باشند، حالا چه تعداد غیر نظامی کشته شدند؟ صد برابر آن ها 
را این رژیم غاصب، از زن و بچه و پیر و جوان و غیر نظامی 
نظامیان در آن ها  می کُشد؛ آن هم در ساختمان های غزه که 
نیستند؛ نظامیان در جای خود هستند و آن ها می دانند  ساکن 
که این ها، هم مردم هستند و هم مراکز پر جمعیت را انتخاب 

می کنند و می زنند.
رژیم غاصب صهیونیستی باید محاکمه شود

ایشان تاکید کردند: در همین چند روز، فلسطینی ها چند هزار 
کشته دادند؛ این جنایتی است که جلوی چشم همه مردم دنیا 
قرار دارد. رژیم غاصب صهیونیستی، حتما باید محاکمه شود.

رهبر معظم انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه آمریکا در جنایات 
اخیر مسئول است، اظهار داشتند: آن طوری که اطلاعات متعدد 
در  اخیر  هفته  و  روزها  این  جاری  سیاست  می گوید،  ما  به 
آن ها  تنظیم می کنند؛  آمریکایی ها  را  داخل رژیم صهیونیستی 

سیاست گذارند.
ایشان با بیان اینکه آمریکایی ها مسئولیت خود را مورد توجه 
متوقف شود. ملت های  باید فوراً  قرار دهند گفتند: بمباران ها 
می بینید،  دارید  شما  را  شانه هایش  عصبانی اند.  جداً  مسلمان 
اسلامی،  کشورهای  در  فقط  نه  مردم،  گروه های  اجتماعات 
در لس آنجلس، در هلند، در فرانسه، در کشورهای اروپایی، 
و  مسلمان  میکنند،  اجتماعات  مردم  غربی،  کشورهای  در 
مردم  است.  روشن  که  هم  اسلامی  کشورهای  غیرمسلمان. 

عصبانی اند. 

به  اسلامی  شورای  مجلس  معادن  و  صنایع  کمیسیون   عضو 
ملی  کد  هر  به  بنزین  تخصیص  ایده  درباره  توضیحاتی  بیان 
برای  مناسب  اقدامی  را  کار  راه  این  و  پرداخت  کشور  در 

جلوگیری از ناترازی بنزین معرفی کرد.
علی اکبر کریمی درباره ایده تخصیص بنزین به هر کد ملی 
در کشور به جای اعطای بنزین به خودرو گفت: ما در کشور 
با مشکلات حادی در خصوص افزایش مصرف بنزین رو به 
باعث مصرف  بنزین  ناچیز  بسیار  قیمت  از طرفی  رو هستیم. 
بی رویه آن می شود، به عنوان مثال ما در تابستان سال جاری به 

رکورد بالای ۱۴۰ میلیون لیتر رسیدیم.
کریمی در ادامه بیان کرد: از طرف دیگر ناترازی حجم تولید 
با مصرف وجود دارد و این امر ضرورت تأمین کسری بنزین 
از طریق واردات و اختصاص ارز زیاد به این موضوع را ایجاد 
نموده است. با توجه به مشکلاتی که ذکر شد این الزام وجود 
دارد که در خصوص تعیین تکلیف وضعیت بنزین و مصرف 

خودروها تصمیم گیری شود.
این نماینده مجلس یازدهم توضیح داد: در این خصوص اگر 
رویکرد قیمتی بخواهد اعمال شود هم می تواند تورم زا باشد 

هم می تواند مورد توافق همه تصمیم گیرندگان در مجلس و 
دولت قرار نگیرد. از این رو، راهکارهای دیگری که می تواند 
مصرف  کاهش  و  کنترل  به  منجر  قیمت  افزایش  الزاماً  بدون 
شود، باید در دستور کار قرار گیرد که یکی از آنها اختصاص 

سهمیه بنزین برای کل آحاد کشور و به هر کد ملی است.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس توضیح داد: این ایده 

در واقع تعیین یک سقف بنزین یارانه ای برای هر یک از افراد 
کشور است که در صورت نیاز به میزان بیشتر از این سقف 
می توانند از بنزین آزاد استفاده کنند. اجرای این طرح هم یک 
اطمینان خاطر برای آحاد جامعه ایجاد می کند که می توانند از 
میزان معینی بنزین یارانه ای استفاده کنند و هم از توزیع عادلانه 

یارانه بنزین را در سطح اقتصاد جامعه انجام می دهد.
این نماینده مجلس یازدهم توضیح داد: برآوردها نشان می دهد 
که فقط ۵۰ درصد از مردم کشور خودرو دارند و ۵۰ درصد 
محروم  بنزین  یارانه  از  عملًا  و  می باشند  خودرو  فاقد  دیگر 
هستند. به همین خاطر اجرای این طرح و اختصاص چند لیتر 
بنزین به همه آحاد کشور این امکان را فراهم می کند که این 
بخش از افراد که خودرو ندارند هم از یارانه بنزین بهره مند 

شوند.
به گفته این مقام مسئول؛ این موضوع قطعاً به بهبود وضعیت 
افراد فاقد خودرو  پایین جامعه که عموماً  معیشت دهک های 
هستند، کمک خواهد کرد. به نظر بنده این طرح در مجموع 
طرح مثبتی است و می تواند آثار مطلوبی را در جامعه داشته 

باشد.

وزیر اقتصاد با اشاره به جزئیاتی از طرح قانون بانک مرکزی 
گفت: در دولت های گذشته و حتی این دولت بانک مرکزی 
از سران قوا اجازه می گرفت تا با بانک های ناتراز برخورد 
کند ولی این قانون برای اولین بار اختیار را به بانک مرکزی 

می دهد تا با بانک های ناتراز برخورد کند. 
قانون  تصویب طرح  خبر  به  اشاره  با  خاندوزی  احسان  سید 
مهم  گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  در  مرکزی  بانک 
ترین اتفاقی که بعد از این مصوبه اتفاق افتاد این بود که اقتدار 
بانک مرکزی در اعلام فرایند حل و فصل بانکی افزایش پیدا 

کرد و می تواند با بانک های ناتراز برخورد کند. 

و  گذشته  های  دولت  در  گفت:  دولت  اقتصادی  سخنگوری 
از سران قوا اجازه می گرفت  بانک مرکزی  این دولت  حتی 
تا با بانک های ناتراز برخورد کند ولی این قانون برای اولین 
بار اختیار را به بانک مرکزی می دهد تا با بانک های ناتراز 
جایگزین  عالی  هیات  یک  اینکه  بیان  با  وی  کند.  برخورد 
شورای عالی پول و اعتبار خواهد شد، افزود: در حوزه ارکان 
تصمیم گیری بانک مرکزی هم هیات عالی در نظر گرفته شده 

که جایگزین شورای عالی پول و اعتبار خواهد شد. 
بانک  نظارتی  قانون در حوزه  این  بیان جزئیات  با  خاندوزی 
مرکزی، ادامه داد: در مسئله نظارت هم اختیارات نظارت بانک 

پیدا  افزایش  حوزه،  این  در  تخلفی  جرایم  تعیین  در  مرکزی 
کرده است.

تشخیص  مجمع  ماه  مهر   22 جلسه  در  فارس،  گزارش  به 
با بررسی و تصویب مواد 22 و 66 طرح  نیز  مصلحت نظام 
و  مجلس  بین  اختلافی  موارد  بررسی  مرکزی،  بانک  قانون 
شورای نگهبان به پایان رسید و این طرح به قانون تبدیل شد.

با تصویب موارد در جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام،   
کار بررسی موارد اختلافی مجلس شورای اسلامی و شورای 
نگهبان به پایان رسید و با تعیین تکلیف شدن این مواد، طرح 

بانک مرکزی به قانون بانک مرکزی تبدیل شد.

رییس سازمان برنامه و بودجه گفت: امسال ۷۰ هزار میلیارد 
تومان از منابع هدفمندی را از طریق طرح دارویار برای کنترل 

قیمت دارو می دهیم.
داوود منظور در جریان ادامه بررسی گزارش کمیسیون تلفیق 
لایحه برنامه هفتم توسعه گفت: ما منابع زیادی برای بهداشت 

و درمان هزینه می کنیم، اما وزارت بهداشت و درمان نمی تواند 
خودش این هزینه ها را انجام دهد. در واقع، این منابع را به 
بررسی  را  بیماران  هزینه  سندهای  بیمه ها  و  می دهیم  بیمه ها 
کرده و پرداخت ها انجام می شود.رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشور بیان کرد: امسال ۷۰ همت از منابع هدفمندی را از طریق 

طرح دارویار برای کنترل قیمت دارو می دهیم. ما این پول را 
به شرکت های بیمه می دهیم تا آن ها قیمت دارو را کاهش داده 
و هزینه های دارویی از جیب مردم کمتر شود. همچنین امسال 
حدود ۳۸همت منابع به بیمه سلامت می دهیم که ۱۰6 همت 

کمک به تامین اجتماعی و ۹ همت به نیروهای مسلح است.

تخصیص بنزین به هر کد ملی، راه فراری از ناترازی بنزین

طبق اعلام سخنگوی دولت، قرار است تغییراتی در دهک بندی 
یارانه بگیران به صدک تغییر کند، اما به گفته این مقام مسئول 

خبری از افزایش یارانه ها نیست. 
دهک بندی  در  تغییراتی  احتمال  مسئله  گذشته  ماه های  در 
احتمال  درباره  نیز  گمانه ها  برخی  البته  و  یارانه بگیران 
بهادری جهرمی  بود. علی  یارانه ها مطرح شده  مبلغ  افزایش 
ضمن  خود  خبری  نشست  در  امروز   - دولت  سخنگوی   -
که  داد  توضیح  را  ماجرا  اینگونه  یارانه ها  افزایش  تکذیب 
یارانه نه افزایش می یابد، نه شیوه پرداخت آن تغییر می کند و 

فقط شیوه دهک بندی به صدک بندی ارتقا می یابد.
به گفته وی، به جای اینکه از نظر مالی در ۱۰دهک باشد، هر 
دهک به ۱۰ دهک تقسیم می شود و اینگونه به صورت دقیق 

و به صورت صدک تقسیم می شود.
سیده طیبه حسینی - سخنگوی سازمان هدفمندسازی یارانه ها  
تغییر در  از  این لحظه خبری  تا  باره اظهار کرد:  این  نیز در 
مبلغ یارانه یا یارانه بگیران نیست و فعلا برنامه ای در دستور 

کار قرار ندارد.
اعلام  یارانه ها  هدفمندسازی  سازمان  سخنگوی  آنچه  طبق 
کرده، تنها مسئله ای که پیش از این نیز در دستور کار قرار 
بندی  به جای دهک بندی، صدک  بوده است که  این  داشته، 
 ۱۰ به  خود  دهک  هر  که  معنی  این  به  افتاد؛  خواهد  اتفاق 
قسمت تقسیم خواهد شد و این مسئله نیز با هدف شناسایی 

بهتر در دستور کار قرار گرفته است.
با توجه به موضوعات مطرح شده در این زمینه و تغییر در 
در  تغییراتی  اعمال  احتمال  می رسد  نظر  به  دهک بندی ها، 
فهرست یارانه بگیران وجود دارد که البته تا این لحظه از سوی 

مسئولان به صورت رسمی اعلام نشده است.

با توجه به مصوبه جدید ستاد کل نیروهای مسلح، باشگاه های 
لیگ برتری باید در استفاده از بازیکنان سرباز خود دقت کنند 

وگرنه با چالشی سخت مواجه خواهند شد. 
به گزارش ایسنا ، براساس مصوبه جدید ستاد کل نیروهای 
این  از  بازیکنان سه رشته فوتبال، والیبال و بسکتبال  مسلح، 
پس نمی توانند از قانون تعویق خدمت سربازی در سطح ملی 
تا ۳۰ سالگی و در سطح لیگ تا 2۸ سالگی استفاده کنند و 
باید بلافاصله بعد از مشمول شدن به خدمت سربازی بروند. 

این قانون از زمان ابلاغ، لازم الاجراست.
قانون جدید به فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ ابلاغ شده و 
نیز به اطلاع باشگاه های لیگ برتری خواهد رسید  به زودی 
مشمول  بازیکنان  تکلیف  تعیین  به  نسبت  هر چه سریع تر  تا 

خود اقدام کنند.
از آنجایی که مسئولیت و عواقب استفاده از بازیکنان مشمول 
وضعیت  باید  برتری  لیگ  مدیران  است،  باشگاه ها  برعهده 
سربازی بازیکنان خود را مورد بررسی قرار داده و اقدامات 
در صورت  است  طبیعی  دهند.  انجام  زمینه  این  در  را  لازم 
در  قانون جدید،  به  توجه  عدم  و  سرباز  بازیکن  از  استفاده 
صورت شکایت تیم روبه رو نتیجه بازی می تواند ۳ بر صفر 

به سود حریف شود.
بازیکنان مشمول لیگ برتری از زمان تعیین شده برای آنها، 
وظیفه  نظام  به  باید  و  ندارند  را  خود  تیم  برای  بازی  حق 
خدمت  به  اعزام  زمان  کنند.  مراجعه  خود  خدمت  محل  و 
بازیکنان از سوی سازمان نظام وظیفه و در برگه خدمت آنها 

ثبت شده است.
بازیکنانی که  برتر  لیگ  اگر در مسابقات پیش روی  در واقع 
مشمول هستند به میدان بروند، ممکن است با شکایت حریف 
با دردسری به نام سه بر صفر شدن بازی ها مواجه هستند و 

این چالشی بزرگ را رقم خواهد زد.

یک ربات در انگلیس به سمت مدیریت یک مدرسه منصوب 
شده است. 

در  مدرسه  یک  ویک،  دوبای  از  نقل  به  و  ایسنا  گزارش  به 
انگلیس یک ربات را به عنوان مدیر خود منصوب کرده است 
که با استفاده از فناوری هوش مصنوعی کار می کند و در کار 
اولین  این  می گیرد.  انسان کمک  کننده  هدایت   از یک  خود 

تجربه در نوع خود به شمار می رود.
»مدرسه کاتسمور«)Cottesmoor School( در غرب ساسکس، 
بر هوش  مبتنی  ربات  یک  توسط  که  است  مدرسه ای  اولین 

مصنوعی مدیریت می شود.
»تام  که  آمده  تلگراف«  »دیلی  انگلیسی  روزنامه  گزارش  در 
است  گفته  مدرسه  انسان  مدیر   )Tom Rogerson(»راجرسون
این ربات یا چت بات از او و آموزگاران، در طیف گسترده ای 
حمایت  مدرسه  مشی های  خط   نوشتن  جمله  از  وظایف  از 

می کند.
این ربات مبتنی بر هوش مصنوعی مانند ChatGPT کار می کند 
که یک مدل زبانی بزرگ است و با داده های بسیاری آموزش 
دیده تا بتواند پاسخ هایی شبیه به پاسخ های انسان ایجاد کند. 
این ربات با کمک یک توسعه  دهنده هوش مصنوعی ایجاد 
شد و هدف از تولید آن، ارائه کردن دانش زیادی در یادگیری 

ماشینی و مدیریت آموزشی است.
یا  کسی  به  کردن  کمک  اوقات  گاهی  داد:  ادامه  راجرسون 
که  می کند  القا  شما  به  و  است  آرامش بخش  بسیار  چیزی 
تا  می کند  کمک  دیده  آموزش   و خوب  فوق العاده  شخصی 

تصمیم بگیرید.
زمان  از  مصنوعی  هوش  بر  مبتنی  چت بات های  محبوبیت 
راه اندازی برنامه ChatGPT برای عموم در نوامبر سال گذشته 

شکوفا شده است.

احتمال تغییر در سیستم یارانه بگیران

افزایش اختیارات بانک مرکزی برای برخورد با تخلفات 

رییس سازمان برنامه و بودجه :

امسال ۷۰ همت از منابع هدفمندی را برای کنترل قیمت دارو می دهیم

کره جنوبی از تسلیحات جدید پرده برداری کرد
کره جنوبی از اولین جت جنگنده مافوق صوت تولید داخل خود، 
KF-2۱، که با نام بورامائی نیز شناخته می شود، در پایگاه هوایی سئول 
رونمایی کرد. این هواپیما که در نمایشگاه بین المللی هوافضا و دفاع 
سئول )ADEX( 2۰2۳ معرفی شد، توسط صنایع هوافضای کره جنوبی 
ساخته شده است و گفته می شود در سال 2۰26 به تولید انبوه خواهد 
رسید.یون سوک یول، رئیس جمهور کره جنوبی در سخنرانی خود در 
پایگاه هوایی سئول گفت: ما صنعت دفاعی را به عنوان یک صنعت 
استراتژیک ملی تعریف می کنیم که هم برای امنیت و هم برای اقتصاد 

بسیار مهم است.
گروسی: باید از تکرار تجربه بن بست کره شمالی با 

ایران ممانعت کنیم!
خواستار  جهانی  جامعه  از  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  مدیرکل 
از  تا  شد  ایران  هسته ای  برنامه  سر  بر  رفت  برون  برای  راه حلی 
تکرار تجربه شکستی مشابه با برنامه هسته ای کره شمالی جلوگیری 
شود.»رافائل گروسی« در سخنانی مدعی شد که جهان نباید در مقابله با 
برنامه هسته ای ایران، دچار شکستی بشود که در برابر برنامه اتمی کره 
شمالی متحمل گردید.گروسی در کنفرانس مطبوعاتی وزارت خارجه 
آمریکا ادعا کرد که کشورهای مختلف باید مراقب باشد تا مطمئن شوند 

که بن بست با ایران بر سر برنامه هسته ای، شبیه کره شمالی نمی شود.
ورود ایران به جنگ با رژیم صهیونیستی قیمت نفت 

را نجومی می کند
ایران به درگیری های نظامی در  بلومبرگ می گوید ورود  خبرگزاری 
سرزمین های اشغالی می تواند اقتصاد جهانی را دچار رکود کرده و 
قیمت نفت را نجومی کند.بلومبرگ گزارش داد در صورتی که ایران به 
درگیری های نظامی بین نیروهای مقاومت فلسطینی و رژیم صهیونیستی 
ورود کند، قیمت نفت در بازار جهانی افزایش شدیدی را تجربه خواهد 
کرد و نهایتاً اقتصاد جهانی وارد رکود می شود.کارشناسان می گویند 
هرچقدر درگیری های نظامی بیشتر شود، تبعات جهانی آن گسترده تر 

خواهد بود. 
از  اسرائیل  دلاری  میلیارد   ۱۰ کمک  درخواست 

آمریکا 
منابع اگاه از درخواست کمک ده میلیارد دلاری اسرائیل از آمریکا خبر 
دادند منابع آگاه گزارش دادند که اسرائیل از ایالات متحده درخواست 
کمک اضطراری به ارزش ۱۰ میلیارد دلار کرده است.بر اساس این 
گزارش، کاخ سفید در حال تهیه پیش نویس قانونی برای کمک به 
به کمک هایی که دولت »جو  را  اسرائیل است و تلاش می کند آن 
بایدن«، رئیس جمهور آمریکا به دنبال ارائه به اوکراین است، مرتبط 
 کند.نیویورک تایمز نوشت: »این موضوع می تواند تصویب این بسته 
را در مجلس نمایندگان دشوار کند، چرا که اکثریت آن را جمهوری 
خواهان تشکیل می دهند و تعدادی از آنها با کمک به کی یف مخالف 

هستند«.
نشست رهبران اتحادیه اروپا درباره حمله اسرائیل 

به نوار غزه 
رهبران اتحادیه اروپا درباره جنگ اسرائیل و فلسطین نشست مجازی 
برگزاری می کنند. »شارل میشل«، رئیس شورای اروپا اعلام کرد که 
نشست سران اتحادیه اروپا بر گام های بعدی که اتحادیه می تواند برای 
جلوگیری از تشدید تنش در منطقه  و پیامدهای امنیتی آن برای اروپا 
بردارد، متمرکز خواهد بود. طبق این گزارش، گفت وگوها همچنین بر 
کمک های بشردوستانه به غیرنظامیان و مهاجرت گسترده در منطقه با 
توجه به فراخوان اسرائیل برای تخلیه شمال غزه و حمله احتمالی آن 

تمرکز خواهد کرد. 
کمک  غزه  به  دلار  میلیون   ۱۰ ژاپن:  خارجه  وزیر 

مالی می کنیم 
وزارت خارجه ژاپن امروز -سه شنبه- اعلام کرد که این کشور قصد 
کند.»یوکو  مالی  میلیون دلار کمک  غزه ۱۰  در  غیرنظامیان  به  دارد 
کامیکاوا«، وزیر خارجه ژاپن،  گفت که در گفت وگوی تلفنی که با »الی 
کوهن« وزیر خارجه اسرائیل داشته، ابراز امیدواری کرده که اوضاع بین 
این رژیم و فلسطینیان هر چه زودتر آرام شود .وی همچنین طرف های 

درگیر در غزه را به پیروی کردن از قوانین بین المللی دعوت کرد. 
چین: ازعدم تصویب قطعنامه روسیه برای برقراری 

آتش بس در غزه متأسفیم
تصویب نشدن  از  پکن  که  کرد  اعلام  ملل  در سازمان  نماینده چین 
قطعنامه روسیه برای برقراری آتش بس و ارسال کمک های بشردوستانه 
کارشنکنی  از  پس  جون«،  است.»ژانگ  متأسف  عمیقاً  غزه،  نوار  به 
آمریکا، فرانسه و انگلیس در تصویب قطعنامه روسیه برای توقف جنگ 
در  ناتوانی شورا  از  »ما  که  غزه گفت  نوار  در  آتش بس  برقراری  و 
حصول توافق برای تصویب این قطعنامه عمیقاً متأسفیم.«واسیلی بنزیا، 
نماینده روسیه در شورای امنیت نیز در واکنش به کارشکنی غربی ها 
گفت: »ما متاسفیم که شورا همچنان گروگان خودخواهی هیأت های 

غربی گرفتار مانده است.«
وزیر دفاع کانادا:مانور جنگنده  چینی در نزدیکی 

هواپیمای کانادایی »بی ملاحظه« بود!
به دنبال رهگیری یک فروند هواپیمای تجسسی کانادا توسط جنگنده های 
مانورهای  به  را  پکن  ارتش  خلبان های  کانادا  دفاع  وزیر  چینی، 
»خطرناک« بر فراز دریای شرقی چین متهم کرد!وزیر دفاع کانادا در 
واکنش به رهگیری هواپیمای تجسسی این کشور توسط جنگنده های 
چینی، نسبت به آتچه اقدامات »غیرحرفه ای« خلبانان چینی خواند، ابراز 
»نگرانی« کرد.بلر اضافه کرد: کاملا صریح بگویم، این اقدام خطرناک و 
بی ملاحظه بود. این نوع رفتارها هرگز قابل قبول نبوده و ما این مساله را 

به بهترین شکل، به اطلاع جمهوری خلق چین خواهیم رساند.
را  جنگ  فرماندهی  آمریکا  آحارونوت:  یدیعوت 

برعهده گرفته است!
یک روزنامه صهیونیستی در گزارشی مدعی شد که در شرایط کنونی 
آمریکا فرماندهی جنگ در غزه را برعهده گرفته و به همین علت شدت 
حملات علیه غزه کاهش پیدا کرده است.روزنامه عبری زبان یدیعوت 
آمریکا  کنونی  شرایط  در  که  شد  مدعی  گزارشی  در  آحارونوت 
فرماندهی جنگ را برعهده گرفته است.در ادامه این گزارش آمده است: 
ما اکنون در مرحله دیپلماسی قرار داریم، برای همین حمله نظامی به 

غزه به تعویق افتاده است.
وزیر خزانه داری آمریکا: توان مالی حمایت از دو 

جنگ را داریم!
وزیر خزانه داری آمریکا در اظهاراتی مؤید جنگ طلبی این کشور مدعی 
شد که واشنگتن توان مالی حمایت از دو جنگ در دو جبهه متفاوت را 
دارد. جنت یلِن با اشاره به اینکه خزانه این کشور برای حمایت از منافع 
خارجی آمریکا جهت پشتیبانی از اوکراین و همچنین تنش های جاری 
در خاورمیانه، در شرایط خوبی قرار دارد، مدعی شد که واشنگتن 
برای حمایت از دو جنگ توان مالی دارد!یلن مدعی شد: آمریکا قطعا 
توان مالی حمایت از نیازهای نظامی اسراییل و ایستادن کنار آن را 
دارد و همچنین قادر است و می بایست از اوکراین در جنگ با روسیه 

حمایت کند.
پرچم  رژیم صهیونیستی در شهرهای مختلف آلمان 

به آتش کشیده شد 
رسانه های محلی گزارش دادند پرچم های رژیم صهیونیستی که مقامات 
مقابل ساختمان های شهرداری و سایر ساختمان های عمومی در آلمان به 
نشانه همبستگی با این رژیم آویخته بودند، در چند شهر پاره و به آتش 
کشیده شد. تنها در ایالت های نوردراین وستفالن و بادن وورتمبرگ، 
پرچم ها در حداقل ۱2 شهر تخریب شد. دوشنبه شب مردی پرچم 
اسرائیل را که روی میله ای در بیرون ساحتمان شهرداری آخن برافراشته 
شده بود، برداشت و آتش زد. در ویتن، پرچم اشغالگران دو بار پایین 

کشیده شد. 

خطر ۳ بر صفر شدن بازی های لیگ 
با ابلاغ قانون جدید سربازی! 

یک ربات در انگلیس
 مدیر مدرسه شد!
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انجام بیش از 4 هزار آزمون کنترل 
کیفی توسط امور آبفای شهرستان فومن

مدیرکل بیمه سلامت گیلان:
90درصد هزینه ناباروری توسط 

بیمه سلامت پرداخت می شود 

مدیرعامل شرکت راه آهن :

جلوی افتتاح های زودهنگام را گرفتیم 
 خط آهن رشت -قزوین بایدباسرعت۱۲۰ کیلومتر افتتاح می شد

مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
با  طرح ها  تحویل  شاهد  گذشته  دولت  در  گفت: 
۸۰ درصد پیشرفت بودیم، اما در این دولت، سعی 

شده جلوی افتتاح های زود هنگام گرفته شود.
گفت:  سیما  و  صدا  با  گفتگو  در  صالحی  میعاد 
و  ساخت  شرکت  که   ۱۳۸۰ سال  از  پیش  تا 
تمام  نبود،  کشور  نقل  و  حمل  زیربناهای  توسعه 
فعالیت های عمرانی بخش ریلی با شرکت راه آهن 
در  تاسیس شد،  این شرکت  اینکه  از  بعد  و  بوده 
طول این ۲۰ سال اختلالاتی در حوزه ساخت پیش 

آمد و تقسیم کارها به درستی انجام نمی شود.
مدیرعامل راه آهن ادامه داد: شرکت ساخت، خط 
آهن را احداث می کند و بدون اینکه درباره مبدا و 
مقصد به طور مشخص از نظر راه آهن مطلع شود 

مناقصه احداث خط را برگزار می کند.
وی با بیان اینکه شرکت راه آهن معتقد است برای 

استانداردها  باید  برداری خطوط جدید، شرکت ساخت  بهره 
مردم  به  که  است  بردار  بهره  این  و  کند  رعایت  قویتر  را 

خدمات رسانی می کند بیان کرد: در دولت گذشته شاهد برخی 
شرکت  طرف  از  فیزیکی  پیشرفت  درصد   ۸۰ با  تحویل ها 
ساخت بودیم، اما در این دولت سعی شده جلوی افتتاح های 

زود هنگام شرکت ساخت گرفته شود.
سعی  آهن  راه  شرکت  افزود:  صالحی 
می کند  احداث  که  برای خطوطی  می کند 
تمام استانداردها را رعایت کند و به عنوان 
نمونه خط آهن رشت - قزوین با سرعت 
۶۰ تا ۸۰ کیلومتر بر ساعت افتتاح شد در 
صورتی که باید با سرعت ۱۲۰ کیلومتر بر 

ساعت به بهره برداری می رسید.
صالحی تصریح کرد: خطوط ریلی را که از 
طریق شرکت ساخت ساخته می شود را در 
صورتی تحویل می گیریم که استاندارهای 

لازم را رعایت کنند.
مدیرعامل راه آهن در پاسخ به این سوال 
آهن  خط  درباره  اقدامات  آخرین  که 
اکنون  هم  گفت:  چیست؟  بصره  شلمچه 
کارکنان شرکت راه آهن در جزیره سندباد 
در خاک عراق برای انجام عملیات عمرانی ساخت خط آهن 

شلمچه - بصره حضور دارند و مشغول فعالیت هستند.

استاندار گیلان بر نصب سامانه هوشمند و دوربین های کنترل 
سرعت ترافیکی در محورهای خطرآفرین استان تاکید کرد و 
این  با رفتارهای خطر آفرین خود در  رانندگان  گفت: برخی 
مسیرها جان سایرین را به خطر می اندازند از اینرو باید نسبت 

به نصب سامانه هوشمند ترافیکی در آن ها اقدام شود. 
اسدالله عباسی در نشست با پلیس راه و پلیس راهور استان با 
نیروهایی که جان  از تلاش همه پرسنل پلیس و سایر  تقدیر 
افزود:  به خطر می اندازند،  مردم  برای حفظ سلامت  را  خود 
برای  که  از خود گذشتگی  و  ناپذیر  تلاشی خستگی  با  شما 
حفظ جان مردم و جلوگیری از حوادث و تصادفات جاده ای 
بسیار  که  می کنید  مردم  به  ارزشمند  خدمتی  می دهید  انجام 

ستودنی است.
استاندار گیلان با بیان اینکه پلیس راهور و راه همواره هوشیار 
و آماده به خدمت است و در برقراری نظم و امنیت اجتماعی 
در شهرها و جاده ای نقش محوری دارد، اظهار کرد: هماهنگی 
و همپوشانی دستگاه ها در کاهش خطرات جاده ای بسیار حائز 
اهمیت است در این راستا دانشگاه علوم پزشکی رسیدگی به 
در  جاده ای  دیدگان  حادثه  از  زیادی  بخش  که  موضوع  این 

از دست می دهند را  یا در مراکز درمانی جان خود را  مسیر 
باید در دستور کار قرار دهد.

عباسی از شهرداران شهرهای استان نیز خواست در وضعیت 
پل های عابر پیاده بازنگری جدی داشته باشند و عنوان کرد: 
برخی از پل های عابر پیاده بسیار فرسوده و قدیمی هستند این 
برای  بیشتری  تمایل  مردم  تا  شوند  روزرسانی  به  باید  پل ها 

استفاده از این پل ها داشته باشند.
پلهای  از  استفاده  بر فرهنگ سازی در خصوص  تاکید  با  وی 
عابر پیاده گفت: فرهنگ استفاده از پلهای عابر پیاده باید در 
جامعه نهادینه شود و افراد بدانند اگر خارج از این محدوده و 
از عرص خیابان بخواهند عبور کنند چه خطری را پذیرفته اند.

استاندار گیلان، برخورداری جامعه از نظم و امنیت را ضرورتی 
اساسی خواند و افزود: در بخشی از محورهای خطر آفرین که 
ندارد  وجود  آن ها  در  حوادث  کاهش  برای  دیگری  راه حل 
سرعت کاه  نصب  به  نسبت  تا  می یابد  تخصیص  لازم  اعتبار 

استاندارد اقدام شود.
در این نشست معاون هماهنگی امور عمرانی و مدیرکل دفتر 
امور روستایی استانداری، رئیس پلیس راه، رئیس پلیس راهور 
گزارش  گیلان  جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  مدیرکل  و 

فعالیت های خود را ارائه کردند.
در پایان این نشست صمیمانه از فرماندهان، شماری از عوامل 
سخت کوش پلیس راه و راهور و همچنین تعدادی از دهیاران 
)راهور محله( استان گیلان با حضور استاندار گیلان قدردانی 

شد.

نیروی  شهدای  ابتدایی  مدرسه  احداث  و  زنی  کلنگ  مراسم 
برگزار  فرمانداری رشت،  با حضور سرپرست  دریایی رشت 

شد.
نیروی  شهدای  ابتدایی  مدرسه  احداث  و  زنی  کلنگ  مراسم 
دریایی رشت با حضور مهندس عاشوری سرپرست فرمانداری 
رشت، امیر دریا دار لشنی فرمانده مرکز آموزش تخصص های 
نوسازی،  مدیرکل  دقیق  مهندس  رشت،  باقرالعلوم  دریایی 
توسعه و تجهیز مدارس استان، سرهنگ نیک فطرت فرمانده 
سپاه ناحیه مرکزی، پورکاظمی مدیر آموزش و پرورش ناحیه 
شهر  در  ایزدبین  رضا  محمد  ارجمندحاج  خیر  و  رشت  دو 

رشت انجام گرفت.
ضمن  مراسم  این  حاشیه  در  رشت  فرمانداری  سرپرست 
قدردانی از خیرین مدرسه سازی که وارد چرخه تعلیم و تربیت 
گفت:  کنند،  فراهم  را  انبیا  اهداف  تحقق  مسیر  تا  اثرگذار می شوند  نقشی  جامعه  علمی  توسعه  در  ساز  مدرسه  خیرین 

و  تربیت  و  تعلیم  نظام  به  در کمک  همواره  و  دارند  موثر  و 
آموزش و پرورش پیشقدم بوده اند.

مدرسه  رسید،  امضا  به  امروز  که  تفاهمنامه  طبق  افزود:  وی 
با زیربنای  نیروی دریایی رشت در سه طبقه  ابتدایی شهدای 
۱۲۲۲مترمربع و ۹کلاس درس توسط خیر نیک اندیش حاج 
راهبردی  دریایی  نیروی  مشارکت  با  و  ایزدبین  رضا  محمد 
جمهوری اسلامی ایران و اداره کل نوسازی مدارس گیلان در 

سطح شهر رشت احداث خواهد شد.
از  رشت  فرمانداری  سرپرست  بازدید  پیرو  است  گفتنی 
هنرستان شهید چمران، به دلیل ضرورت تعمیر و تجهیز این 
حاج  ارجمند  خیر  خیرین،  ظرفیت  از  مندی  بهره  و  مدرسه 
محمد رضا ایزدبین به درخواست سرپرست فرمانداری رشت 
از این مدرسه بازدید و جهت حل برخی از مشکلات آن قول 

مساعد داد.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای گیلان به همراه موسی فکور 
با  منابع آبی شهرستان  از مجاری و  فرماندار شهرستان فومن 

توجه به سیلابهای اخیر بازدید میدانی بعمل آوردند.
وحید خرّمی در این بازدید با تاکید بر فاصله گرفتن ازحریم 
دیوارچینی  امکان  حفاظتی،گفت:  حرائم  و  رودخانه ها 
 ، ندارد  وجود  رودخانه ها  مسیر  سراسر  گابیون بندی  و 
دیواره گذاری حفاظتی آخرین راه برای حفظ ابنیه یا تأسیسات 
راستای  در  اصل  و  وظیفه  تصور شود  اینکه  نه  است  خاص 

مدیریت منابع بشمار می رود.
خرّمی به همراه فرماندار شهرستان به دیدار خانواده شهیدان 
مادر شهید فیض  با  دیدار  در  و  الهی رفت  فیض  و  تسلیمی 
حفاظتی در  روزهای آینده را صادر کرد.الهی با تعیین ضرب الاجل به پیمانکار، دستور ساخت دیواره 

ساحل  در  شده  احداث  حائل  دیوار  از  بازدید  است؛  گفتنی 
مسکن  بنیاد  اداره  توسط  رودخان،  گشت  رودخانه  راست 
انقلاب اسلامی)خ شهداء(، بازدید و ارائه طریق جهت بهبود 
وضعیت افت بستر رودخانه گشت رودخان واقع در روستای 
به  است،  شده  تبدیل  بزرگ  گودال  یک  به  که  رودبارچیره 
همراه بازدید از تخریب جاده دسترسی مجاور رودخانه قلعه 
از رودخانه  بازدید  رودخان)ساحل چپ(، کلفت و همچنین 
قلعه رودخان در مجاور واحد مسکونی خانواده شهید فیض 
راسته  آبرسان  نهر  و  گابیونی سردهنه  پروژه  از  بازدید  الهی، 
ماسوله  ماکلوان،  پل  از  بازدید  و  پس  گوراب  در  واقع  کنار 
رودخان از برنامه های مدیرعامل آب منطقه ای گیلان در این 

سفر بود.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان، از ترانزیت 
بالغ بر ۵۶۰ هزار تنی کالا از استان طی نیمه نخست سال خبر 
داد و گفت: در ترانزیت ورودی استان ۱۰۵ درصد افزایش و 
در ترانزیت خروجی استان شاهد افزایش ۱۰ درصدی هستیم. 
غلامعلی نیک فهم در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه طی نیمه 
نخست سال جاری ۵۶۴ هزار و ۲۹۸ تن کالا از استان گیلان 
ترانزیت شده است، اظهار کرد: از این میزان، ۵۲۸ هزار و ۲۹۲ 
ترانزیت  انزلی  از مرز  از مرز آستارا و ۳۶ هزار و ۶ تن  تن 

شده است.
کالای  تن   ۳۵۷ و  هزار   ۴۱۲ مذکور  مدت  طی  افزود:  وی 
ترانزیتی از مرزهای استان وارد و ۱۵۱ هزار و ۹۴۱ تن کالا از 
استان خارج شده که به ترتیب، در ترانزیت ورودی استان ۱۰۵ 
افزایش  شاهد  استان  خروجی  ترانزیت  در  و  افزایش  درصد 

۱۰درصدی هستیم.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان انواع آرد و 
سیب زمینی را عمده ترین کالاهای ترانزیت شده طی مدت 

مذکور دانست و تصریح کرد: در این مدت ۸۵هزار و ۹۳۱ تن 
کالا از مرز آستارا وارد کشور شده که نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته ۱۸ درصد رشد داشته است.
ماهه  در شش  آستارا  مرز  وارداتی  کالاهای  عمده  فهم  نیک 
نیز عدس دانست و عنوان کرد: همچنین طی  سال جاری را 
این مدت بالغ بر ۵۱۶ هزار تن کالا از این مرز صادر شده که 
داشته  افزایش  ۱۵ درصد  مشابه سال گذشته  مدت  به  نسبت 
مرز  از  شده  کالاهای صادر  عمده  نیز  بار  تره  و  میوه  است؛ 

آستاراست.
وی خاطرنشان کرد: طی شش ماهه نخست سال جاری حدود 
۶۵ هزار و ۱۷۳ نفر مسافر با میانگین تردد روزانه ۳۵۰ نفر از 
مرز آستارا تردد کرده اند که از این تعداد ۳۱ هزار و ۴۳۶ نفر 
این  از  نیز  این مرز وارد و ۳۳ هزار و ۷۳۷ مسافر  از  مسافر 

مرز خارج شده اند.

استاندار گیلان تأکید کرد

پل های عابر پیاده فرسوده بازسازی شوند
 سرعت کاه استاندارد نصب کنید

به همت خیر مدرسه ساز گیلان 

کلنگ احداث مدرسه ابتدایی شهدای نیروی دریایی رشت به زمین زده شد

مدیرعامل آب منطقه ای گیلان تاکید کرد:

رعایت فاصله از رودخانه ها و حرائم حفاظتی 
احداث دیواره حفاظتی آخرین راه است

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان خبر داد

ترانزیت بالغ بر ۵۶0 هزار تنی کالا از گیلان

مدیرکل بیمه سلامت گیلان با اشاره به پوشش ۹۰ درصدی 
هزینه های درمانی زوج های نابارور توسط بیمه سلامت گفت: 
برای  منظور  به  پزشک  تأیید  صورت  در  نابارور  زوج های 
بهره مندی از خدمات تشخیصی و درمانی با تعرفه دولتی به 

بیمه سلامت گیلان معرفی می شوند. 
شامگاه  گیلان  سلامت  بیمه  مدیرکل  عاطف راد  محمود 
دوشنبه در گفت وگو با خبر صدای مرکز گیلان با بیان اینکه 
است،  کشور  در  فرزندآوری  حامی  همواره  سلامت  بیمه 
اظهار کرد: زوج هایی که یک سال پس از ازدواج و یا بانوان 
۳۵ سال به بالا که پس از ۶ ماه بعد از ازدواج باردار نشوند 

به عنوان نابارور شناخته می شوند. 
متخصص  پزشک  تشخیص  و  تأیید  لزوم  بر  تأکید  با  وی 
در  نابارور  زوج های  افزود:  زوج ها  نابروری  خصوص  در 
از خدمات  بهره مندی  برای  منظور  به  پزشک  تأیید  صورت 
گیلان  بیمه سلامت  به  دولتی  تعرفه  با  درمانی  و  تشخیصی 

معرفی می شوند. 
مدیرکل بیمه سلامت گیلان با اشاره به پوشش ۹۰ درصدی 
سلامت  بیمه  توسط  نابارور  زوج های  درمانی  هزینه های 
نابارور می توانند خدمات درمانی و  تصریح کرد: زوج های 
تشخیصی مانند سونوگرافی، رادیولوژی، دارو و یا خدمات 
فوق تخصصی مانند لقاح مصنوعی )ivf(، تلقیح داخل رحم 
)IUI(، میکروانجکشن )ICSI( و انتقال جنین فریز )FET( را 
با تعرفه  با پوشش ۹۰ درصدی هزینه ها در مراکز دولتی و 

دولتی دریافت کنند. 
عاطف راد، دریافت ارائه خدمات درمان ناباروری در آقایان 
را بدون محدودیت و در خانم ها تا ۴۹ سالگی دانست و بیان 
کرد: اگر زوجی خدمات درمانی خود را از مراکز غیر طرف 
ارائه مدارک  با  بیمه سلامت دریافت کند، می تواند  قرارداد 
بیمه سلامت گیلان، هزینه درمان خود  اداره کل  به  درمانی 

را دریافت کند. 

 مدیرکل کمیته امداد گیلان از اهدای بیش از ۵۰۰۰ قلم لوازم 
ضروری زندگی به مددجویان کمیته امداد استان طی ۶ ماه 

گذشته خبر داد.
»عباس اهرابی« با بیان اینکه این نهاد در تلاش است تا همه 
ساله لوازم ضروری زندگی را برای آسایش مددجویان تحت 
حمایت فراهم کند، اظهار کرد: طی شش ماهه ابتدایی سال 
جاری ، تعداد ۵ هزار و ۱۹۲ قلم لوازم ضروری زندگی بین 
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره(استان 

گیلان توزیع شد.
آبگرمکن  فریزر،  یخچال  شامل  اقلام  این  افزود:  اهرابی 
تلویزیون، ماشین  گازی دیواری، بخاری گازی، اجاق گاز، 
لباسشویی، فرش و پنکه بوده و بین افراد تحت حمایت که 
درخواست خانواده در سبد نیازمندی آنها در سامانه سها ثبت 

شده بود ، توزیع شد.
امداد  منابع کمیته  از محل  لوازم  این  اینکه  به  اشاره  با  وی 
این  ارزش  گفت:  است،  شده  تهیه  نیکوکاران  مشارکت  و 
میلیون  میلیارد و ۴۷۵  توزیع شده، حدود ۱۳۸  اقلام  تعداد 

ریال بوده است.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( گیلان خاطر نشان کرد: 
سال گذشته  نیز۳ هزار و ۸۷۰ سری لوازم ضروری منزل به 
امام  امداد  کمیته  مددجویان  بین  میلیارد   ۱۰۶ ریالی  ارزش 

خمینی )ره( استان توزیع شد.
با  تماس  یا  و  مراجعه  با  نیکوکاران می توانند  اهرابی گفت: 
استان،  سطح  در  نیکوکاری  مراکز  یا  و  امداد  کمیته  دفاتر 
کمک های نقدی و غیر نقدی خود را جهت گره گشایی از 

نیازمندی های اقشار کم برخوردار به این نهاد اهدا کنند.

گرم   ۷۰ و  کیلو   ۱۶ کشف  از  تالش  انتظامی  فرمانده 
این  در  قاچاقچی  یک  منزل  از  بازرسی  در  مخدر  مواد 

داد.  خبر  شهرستان 
خانمان سوز  بلای  و  مخدر  مواد  رستمی  محمد  سرهنگ 
اجتماعی  و  فردی  برای سلامت  تهدیدی جدی  را  اعتیاد 
راه های  از  یکی  اجتماعی  پیشگیری  کرد:  اظهار  و  عنوان 

است. اعتیاد  با  مبارزه  اساسی 
با سوداگران مرگ  ادامه گفت: در راستای مقابله  وی در 
مواد  امر فروش  فردی در  فعالیت  و در پی دریافت خبر 
مخدر در شهرستان تالش، بررسی موضوع در دستور کار 

گرفت. قرار  پلیس 
با  پلیس  کرد:  تصریح  تالش  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
پس  آمده  عمل  به  تحقیقات  و  نامحسوس  اقدامات  انجام 
محل  و  نظر  مورد  متهم  موضوع،  صحت  از  اطمینان  از 
سکونت وی را شناسایی و با هماهنگی قضائی به آدرس 

اعزام شدند. این مکان 
تریاک  گرم   ۱۵۰ و  کیلو   ۱۳ کشف  از  انتظامی  مقام  این 
در  حشیش  نوع  از  مخدر  مواد  گرم   ۹۲۰ و  کیلو   ۲ و 
 ۲۸ قاچاقچی  افزود:  و  داد  خبر  متهم  منزل  از  بازرسی 
مراحل  سیر  برای  پرونده  تشکیل  از  پس  و  دستگیر  ساله 

قرار گرفت. قضائی  مرجع  اختیار  در  قانونی 
هوشیاری  بر  تاکید  ضمن  پایان  در  رستمی  سرهنگ 
اعتیاد  کردن  کن  ریشه  برای  خواست  آنها  از  خانواده ها 
ضمن  می شود  نوجوانان  و  جوانان  تباهی  موجب  که 
اطلاعات  و  اخبار  هرگونه  انتظامی،  مجموعه  با  همکاری 
 ۱۱۰ پلیس  فوریت های  مرکز  به  را  خصوص  این  در 

دهند. اطلاع 

مدیرکل کمیته امداد گیلان خبر داد
اهدای بیش از ۵ هزاراقلام ضروری 

زندگی به مددجویان کمیته امداد

کشف بیش از ۱۶ کیلو مواد مخدر 
در منزل یک قاچاقچی در تالش

هزار   ۴ از  بیش  انجام  از  گیلان  آبفای  شرکت  عامل  مدیر 
فقره آزمون کنترل کیفی طی شش ماهه اول سال ۱۴۰۲ در 

شهرستان فومن خبر داد.
مازیار علی پور بیان داشت: در راستای سنجش سلامت آب 
شرب استحصالی از منابع تولید و تاسیسات در بخش شهری 
آزمونهای  شامل  آزمون  فقره   ۴۱۲۸ مجموعاً  روستایی  و 
ماه نخست سال  میکروبی، کلر سنجی طی شش  شیمیایی، 

جاری در سطح شهرستان فومن صورت گرفته است.
وی افزود : در این میان حدود ۱۵ فقره دستگاه کلر زنی در 
ترزیق آب  پکیج  مورد   ۴ و همچنین  تعمیر  سطح روستاها 
شده  قدیمی  زنی  کلر  های  سیستم  جایگزین  جدید  ژاول 
از مخازن آب شرب روستایی  اینکه ۲۱ باب  است؛ ضمن 
مجموعا با حجم ۲۹۲۵ متر مکعب و همچنین ۵۷۶ کیلومتر 
به  مجدد  و  زدائی  گند  شستشو،  توزیع  شبکه  خطوط  از 

خطوط آبرسانی شهرستان فومن متصل شده است.
علی پور اظهار داشت: امور آبفای فومن دربخش شهری با 
اشتراک   ۴۰۰ و  هزار   ۱۵ دارای  تاسیسات  فقره   ۱۷ داشتن 
و در شهر ماسوله با داشتن ۴ چشمه متصل به مخزن هزار 
اشتراک و در بخش روستایی  فقره  متر مکعبی دارای ۷۸۹ 
با داشتن ۳۷ تاسیسات شامل چشمه ها و چاهها دارای ۱۹ 
هزار و ۸۰۰ فقره اشتراک می باشد که از خدمات شرکت 

آب و فاضلاب بهره مند هستند .

مدیرکل انتقال خون گیلان تاکید کرد: استان در زمان حاضر 
به تمام گروه های خونی نیاز فوری دارد. 

دکتر بابک پاکدل خوش اخلاق در گفت و گو با ایرنااظهار 
خونی  گروه های  تمامی  در  شرایط  واجد  افراد  از  داشت: 
دعوت می شود تا برای شرکت در این کار نوع دوستانه به 

پایگاه های انتقال خون گیلان مراجعه کنند.
رشت،  در  خون  انتقال  پایگاه های  فعالیت  به  اشاره  با  وی 
فومن، رودسر، لاهیجان، بندرانزلی، آستارا، تالش و لنگرود 
اضافه کرد: اتوبوس ثابت خونگیری در انتهای بلوار نماز در 

رشت نیز صبح ها آماده خونگیری است.
تلفن  شماره  کرد:  بیان  گیلان  استان  خون  انتقال  مدیرکل 
اداری و ۳۳۳۲۶۰۰۶ - ۰۱۳  ۳۳۳۳۲۶۷۰ - ۰۱۳ در وقت 
اهداء  برای  علاقمندان  به  پاسخگویی  آماده  روز  طول  در 

خون است.
وی ضمن قدردانی از گیلانیانی که تاکنون یاری گر همنوعان 
خود بودند از آنان خواست تا هم اکنون رای تامین خون های 

مورد نیاز بیماران استان امداد رسان باشند.
بالای  آمار  و  بودن  گردشگرپذیر  علت  به  گیلان  استان 
تصادفات، جراحی های قلب و عروق، تعداد زیاد بیماران 
نخست  استان های  جزو  فاویسمی  و  تالاسمی  هموفیلی، 

کشور به لحاظ مصرف فرآورده های خونی است.
حداقل سن ۱۸ سال تمام و حداکثر ۶۵ سال )اهداکنندگان 
مستمر تا ۷۰ سال(، حداقل وزن ۵۰ کیلوگرم، فواصل اهدا 
خون هر هشت هفته یکبار مشروط به آنکه تعداد دفعات آن 
در طول یکسال برای آقایان از چهار بار و برای خانم ها از 

سه بار تجاوز نکند، از شرایط اهداء خون است.
پایگاه های  به  نفر   ۲۰۲ و  هزار   ۵۲ امسال  نخست  نیمه  در 
انتقال خون گیلان مراجعه کردند که از این تعداد ۴۴ هزار و 

۵۳۶ نفر موفق به اهداء خون شدند.
»ما هستیم چون شما خون اهدا می کنید« جمله ای ساده اما 
دریافت کنندگان  از سوی  شعار  قالب  در  امسال  که  پرُمعنا 
قدر  که  بدانند  تا  است  شده  هدیه  اهداکنندگان  به  خون 
و  دانیم  می  را  زندگی  ارزش  با  و  حیاتی  مایع  این  اهداء 
ایثار اهداکنندگانی که با درک مسئولیت اجتماعی و حسی 

انسان دوستانه زندگی می بخشند، ارج می نهیم.

اینکه  بیان  با  پزشکی گیلان  دانشگاه علوم  بهداشتی  معاون 
استان  در  سرطان ها  شایع ترین  و  مهمترین  پستان  سرطان 
است، گفت: برآورد ما حاکی از آن است که به طور متوسط 
هر ۲۴ ساعت سه مورد بیمار جدید مبتلا به سرطان پستان 

در استان شناسایی می شود. 
ایرنااظهار  با  گو  و  گفت  در  رضوانی  محمود  سید  دکتر 
کرد: از این رو بانوان باید بعد از ۴۰ سالگی هر سال یکبار 

غربالگری سرطان سینه را انجام دهند.
بانوان  توسط  باید  غربالگری سرطان سینه  عنوان کرد:  وی 
میان  به ویژه زنانی که در  این سنین جدی گرفته شود  در 
عمه  و  مادر، خواهر، خاله  مانند  آنها  وابستگان درجه یک 

موردی از سرطان پستان وجود داشته است.
تشخیص  اولیه  اصول  به  توجه  ضرورت  بر  تاکید  با  وی 
زودرس و خودمراقبتی سرطان اضافه کرد: انجام غربالگری 
در  بسزایی  اهمیت  علائم«  بروز  از  قبل  سرطان  »شناسایی 
تشخیص به موقع و درمان این بیماری دارد و در این ارتباط 
انجام ماموگرافی و سونوگرافی  به  ضمن معاینات شخصی 

توصیه جدی می شود.
این  کرد:  بیان  سینه  سرطان  بروز  علل  درباره  رضوانی، 
تغییر  غیرقابل  علل  یک سری  سرطان ها  همه  مانند  بیماری 
مانند سن بالا، سابقه خانوادگی، سن یائسگی بالا و قاعدگی 
شامل  اصلاح  قابل  عوامل  و  قومی  و  نژادی  زمینه  پایین، 
چاقی، مصرف الکل، مصرف بالای چربی های اشباع شده و 

مواجهه با اشعه دارد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی، 
درمانی گیلان با اشاره به ارتباط سن بالای مادر در نخستین 
حاملگی در بروز سرطان سینه خاطر نشان کرد: سن بالای 
مادر در نخستین زایمان عامل خطر بروز سرطان پستان است.

وی در ادامه با تشریح برنامه های آموزشی معاونت بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان با موضوع اصول خودمراقبتی 
»سرطان پستان« افزود: بانوان باید نحوه معاینه پستان را یاد 
بگیرند که این آموزش ها در دستور کار این معاونت است.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی، 
آموزش های  بر  علاوه  کرد:  نشان  خاطر  گیلان  درمانی 
جامع  مراکز  همه  در  سرطان  اولیه  معاینه  خودمراقبتی، 
خدمات سلامت انجام می شود که در صورت مشاهده مورد 

مشکوک به مراحل بعدی غربالگری ارجاع داده می شوند.
و  ماموگرافی  آزمایش،  معاینه،  شامل  پستان  غربالگری 
اولین  می تواند  پزشک  آنها  طریق  از  که  بوده  سونوگرافی 
ندارند  علامتی  هنوز  که  افرادی  در  را  سرطان  نشانه های 

تشخیص دهد.

انتقال خون گیلان به تمام 
گروه های خونی نیاز فوری دارد

معاون علوم پزشکی گیلان:
هر 24 ساعت سه مبتلای جدید سرطان 

سینه در گیلان شناسایی می شود
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 C منابع شگفت انگیز ویتامین
تشریح برای مقابله با آنفلوآنزا ضمن  کرونا  با  مقابله  کشوری  علمی  کمیته  عضو 

چرایی افزایش عفونت های تنفسی بویژه در یکی - دو هفته 
به  نسبت  آنفلوآنزا  حاضر  حال  در  گفت:  کشور،  در  اخیر 
هنوز  که  می شود  تاکید  وجود  این  با  است؛  شایع تر  کرونا 
رعایت  خانواده ها  و  افراد  است  لازم  و  دارد  وجود  کرونا 

موارد بهداشتی را جدی بگیرند.
بروز  افزایش  چرایی  توضیح  در  طباطبایی  سیداحمد  دکتر 
گفت:  سرما،  فصل  با  همزمان  درکشور  تنفسی  عفونت های 
از دو - سه سالی که کرونایی محسوب می شد، هر  به غیر 
دانشگاه ها  مدارس،  فعالیت  شروع  با  و  پاییز  ایام  در  ساله 
عفونت های  از  پیکی  با  اجتماعی،  فعالیت های  و شکل گیری 
عفونت ها،  این  علت  معمولا  که  هستیم  مواجه  تنفسی 

ویروس ها هستند.
چرا آنفلوآنزا از سرماخوردگی مهم تر است؟

ناشی  بیماری  شایع ترین  سرماخوردگی  اینکه  بیان  با  وی 
درباره  سرماست،  فصل  در  تنفسی  ویروسی  عفونت های  از 
در  داد:  توضیح  ایسنا  به  عفونت ها  این  بروز  موارد  افزایش 
می یافت  افزایش  یکباره  به  آنفلوآنزا  عفونت  سال ها  برخی 
بنابراین  قد علم می کرد؛  کنار سرماخوردگی  در  آنفلوآنزا  و 
اما  نیست،  بیشتر  سرماخوردگی  به  نسبت  بیماری  این  شیوع 
نگرانی از آنجاست که اولا آنفلوآنزا علایم شدیدتری ایجاد 
می کند و ثانیا افراد به دنبال ابتلا ممکن است دچار عوارض 
باشد  پنومونی  از  می تواند  هم  عوارض  این  شوند؛  بیشتری 
تا تجمع چرک در ریه، نارسایی تنفسی و غیره. در مجموع 
ماهیت آنفلوآنزا آن است که می تواند عوارض بیشتری داشته 

باشد نه اینکه شایع تر از سرماخوردگی باشد.
به  اشاره  با  کرونا  با  مقابله  کشوری  علمی  کمیته  عضو 
بهداشتی  مسایل  رعایت  دلیل  به  کرونا  سال  دو  در  اینکه 
کاهش  شاهد  محدودیت ها،  برخی  اعمال  و  جامعه  از سوی 
بودیم،  آنفلوآنزا  و  سرماخوردگی  ویروسی  عفونت های 
بازگشایی  و  محدودیت ها  کاهش  با  گذشته  سال  اما  افزود: 
و  مهر  اوایل  از  تجمعات،  برقراری  و  دانشگاه ها  و  مدارس 
آبان با افزایش و پیک شدیدی از عفونت های ویروسی و از 
کرونای  مواردی  در  همچنین  و  آنفلوآنزا  موارد  بروز  جمله 
اومیکرون مواجه شدیم که البته از اواخر آذر و دی ماه نیز به 
باز هم از موارد  تدریج کاهش شیوع را داشتیم؛ هرچند که 
تابستان  و  بهار  در  نشدیم.  رها  کرونا  و  آنفلوآنزا  تک گیر 
روند  دوباره  اکنون  و  یافت  کاهش  موارد  دوباره  نیز  امسال 

افزایشی را خواهیم داشت.
حساسیت   و  سرماخوردگی  آنفلوآنزا،  کرونا،  علایم 

فصلی
سرماخوردگی،  شامل  بیماری  گروه  چهار  به  اشاره  با  وی 
است  ممکن  که  فصلی  حساسیت های  و  کرونا  آنفلوآنزا، 
آنها  درافتراق  افراد  و  باشند  داشته  یکدیگر  مشابه  علایمی 
عفونت ها،  برخی  در  افزود:  شوند،  مشکل  دچار  یکدیگر  از 
برخی علایم شایع تر است. دوره »کمون« در سرماخوردگی 
ظاهر  سریع  بیماری  این  در  علایم  و  است  علامت  بدون 
ممکن  تنها  و  است  طور  همین  هم  آنفلوآنزا  در  می شود. 
است مقداری دوره کمون طولانی تر باشد. اما در کرونا دوره 
کمون بسیار طولانی تر است. در حساسیت های فصلی هم که 

»کمون« معنی ندارد.
طباطبایی ادامه داد: در بیماری کرونا، شروع علایم تدریجی 
آنفلوآنزا شروع علایم معمولا  این درحالیست که در  است؛ 
شبیه  علایم  شروع  نیز  سرماخوردگی ها  در  است.  ناگهانی 
کرونا بوده و تدریجی است. در بیماری آنفلوآنزا تب بسیار 

اما  کند.  ایجاد  بالا  تب  است  ممکن  نیز  کرونا  است.  شایع 
بنابراین  نمی کنند؛  ایجاد  بالا  تب  معمولا  سرماخوردگی ها 
آنفلوآنزا. در  یا  یا کروناست  بماند؛  باقی  بالا  بیمار  اگر تب 

حساسیت های فصلی نیز معمولا تب مشاهده نمی شود.
کوفتگی،  افزود:  کرونا،  با  مقابله  علمی  کمیته  عضو  این 
کرونا  در  هم  و  آنفلوآنزا  در  هم  نیز،  درد  بدن  و  خستگی 
فصلی  حساسیت های  و  سرماخوردگی  اما  می شود  مشاهده 
علایم  این  اساس  بر  ترتیب  این  به  ندارند.  را  علایم  این 

می توان بین کرونا و آنفلوانزا افتراق قائل شد.
بیماری ها  این  گروه  چهار  هر  در  »سرفه«  اینکه  بیان  با  وی 
سرفه ها  آنفلوانزا،  در  معمولا  افزود:  شود،  مشاهده  می تواند 
همراه  خشک  سرفه  با  می تواند  هم  کرونا  است.  خشک تر 
به  ابتلا  دنبال  به  باشند  آلرژی داشته  افرادی که زمینه  باشد. 
این دو بیماری، ممکن است سرفه های شدیدی داشته باشند 
و خس خس سینه نیز می تواند بروز یابد. اما تنگی نفس در 
است  ممکن  نفس  تنگی  بود.  شایع تر  بسیار  کرونا  بیماری 
به شدت  اما  نیز مشاهده شود  آنفلوآنزا  در سرماخوردگی و 

کرونا نیست.
اینکه عطسه در عفونت های ویروسی شایع  بیان  با  طباطبایی 
نیست،  بیماری  پیش درآمد  علامت  آنفلوآنزا  در  اما  است 
همراه  مکرر  عطسه های  با  نیز  فصلی  حساسیت های  افزود: 
بیماری ها  این  گروه  چهار  هر  در  هم  بینی  آبریزش  است. 
است.  کمتر  بسیار  آنفلوآنزا  در  اما  شود،  ایجاد  می تواند 
کرونایی  و  آنفلوآنزایی  عفونت های  در  می تواند  نیز  گلودرد 
شدید باشد. در سرماخوردگی ممکن است گلودرد را داشته 
چندان  هم  فصلی  در حساسیت های  نیست.  اما شدید  باشیم 
گلودرد را شاهد نیستیم. خارش چشم و گلو و بینی هم بیشتر 

در حساسیت ها دیده می شود.
در  و  آنفلوآنزا  در  نیز  گوارشی  علایم  گفت:  همچنین  وی 
کودکان می تواند شایع تر باشد و به صورت اسهال و استفراغ 
خود را نشان دهد. در کرونا هم این علائم دیده می شود اما 

نسبت به آنفلوآنزا کمتر است.
علت افزایش آمارهای کرونا

عضو کمیته علمی مقابله با کرونا در ادامه صحبت هایش در 
پاسخ به سوال ایسنا درباره افزایش موارد کرونای شناسایی 
این  از  ناشی  فوتی  آمار  و  گذشته  هفته  در کشور طی  شده 

نکنند  افراد و خانواده ها تصور  بنابراین  تاکید کرد:  بیماری، 
علت  بلکه  است،  شده  تمام  و  ندارد  وجود  دیگر  کرونا  که 
افزایش آمارها به دلیل عدم رعایت ها و بازگشایی مدارس و 
دانشگاه ها و شرکت در مجامع و میهمانی ها و غیره است؛ این 

چنین شرایطی زمینه را برای افزایش ابتلاها فراهم می کند.
این ترتیب رعایت موازین بهداشتی،  به  ادامه داد:  طباطبایی 
پوشش  دست ها،  شست وشوی  اجتماعی،  فاصله  رعایت 
است.  مهم  بیماری  علامت  دارای  افراد  در  بویژه  ماسک 
همچنین افراد علامت دار لازم است در منزل استراحت کنند 
و  نیابند  حضور  کار  محل  یا  مدارس  در  علایم  بهبود  تا  و 

باعث انتقال بیماری به سایرین نشوند.
اکنون؛ آنفلوآنزا شایع تر از کرونا

کرونا هنوز تمام نشده است
کرونا  به  نسبت  آنفلوآنزا  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  وی 
آمارهای  که  جهت  این  از  شاید  اما  گفت:  است؛  شایع تر 
آنفلوآنزا اعلام نمی شود، اهمیت این بیماری کمتر برای افراد 
به چشم می آید. با این وجود لازم است تاکید شود که هنوز 
هم کرونا وجود دارد و افراد و خانواده ها باید رعایت موارد 

بهداشتی را جدی بگیرند.
ناشی  مرگ   ۴۴ درباره  ایسنا  سوال  به  پاسخ  در  طباطبایی 
و  مرگ  اکنون  گفت:  گذشته،  هفته  طی  کشور  در  کرونا  از 
بیماری های  دچار  افراد  در  اغلب  بیماری  این  از  ناشی  میر 
سالمندان،  درمانی،  شیمی  و  سرطانی  بیماران  زمینه ای، 
بیماران مزمن ریوی و ... است.وی درباره واکسیناسیون علیه 
کرونا نیز به ایسنا گفت: هنوز علیه سویه های جدیدی که از 
اگر  اما  نشده است.  کرونا گزارش می شود، واکسن طراحی 
بر  توصیه  است،  نکرده  کامل  را  قبلی  واکسیناسیون  کسی 
همچنین  کند.  اقدام  واکسیناسیون  تکمیل  برای  که  است  آن 

دربیماران زمینه ای هم توصیه بر تزریق واکسن است.
چرایی افزایش عفونت های تنفسی

در  می رسد  نظر  به  گفت:  صحبت هایش  پایان  در  طباطبایی 
هفته اخیر عفونت های تنفسی نسبت به هفته های قبل افزایش 
یافته است و این موضوع تحت تاثیر عواملی همچون حضور 
است.  عمومی  مجامع  شکل گیری  و  دانشگاه ها  مدارس،  در 
جدی  را  توصیه ها  خانواده ها  و  افراد  است  لازم  بنابراین 

بگیرند و همچنان به رعایت موارد بهداشتی توجه کنند.

چرایی افزایش عفونت های تنفسی در کشور 
 آنفلوآنزا شایع تر از کرونا

شیوع ۵۰ درصدی کمردرد در شاغلان ایرانی

 نشستن طولانی مدت ممنوع
نشان  پزشکی  آموزش  و  بهداشت، درمان  گزارش وزارت 
مرتبط  بیماری ها  غرامت های  از  درصد   ۴۰ حدود  می دهد 
با کار مربوط به اختلالات اسکلتی عضلانی بوده و شیوع 
برآورد  درصد   ۵۰ ایرانی حدود  کارکنان  بین  در  کمردرد 

شده که این روند به سرعت در حال افزایش است.
 کمردرد شایع ترین مشکل اسکلتی - عضلانی است که به 
مراقبت های پزشکی نیاز دارد. حدود ۸۰ درصد بزرگسالان 
حداقل یک بار در طول زندگی خود تجربه کمردرد شدید 
از  ناشی  دورکاری  شده،  انجام  مطالعات  اساس  بر  دارند. 
همه گیری کرونا شمار مبتلایان به کمردرد را افزایش داده 

است.
بر اساس گزارش سازمان بهداشت جهانی، ۲ میلیارد نفر در 
سراسر جهان دارای ناراحتی اسکلتی عضلانی هستند و از 
۶۰ تا ۹۰ درصد مردم، بطور مزمن از کمردرد رنج می برند.

در  شدید  جسمی  فعالیت های  یا  تصادفات  چون،  عواملی 
جوانی، حمل وسایل سنگین، نحوه غلط خوابیدن، ایستادن، 
غیره  و  روزمره  استرسهای  غذایی،  غلط  برنامه  نشستن، 

بیشترین تاثیر را در وقوع کمر درد دارند.

برخی از متخصصان فیزیوتراپی بر این باورند که اختلالات 
اقتصادی شامل  بار  اسکلتی عضلانی به خصوص کمردرد 
کاهش  کار،  از  غیبت  درمان،  و  تشخیص  هزینه های 
بهره وری و اجتماعی از جمله کاهش کیفیت زندگی، درد 

و رنج زیادی را فرد و کشور تحمیل می کند.
به گفته آنان، نشستن طولانی مدت، سبک زندگی ماشینی و 
استفاده طولانی مدت از وسایلی مانند رایانه و تلفن همراه 
افراد، چشم دوختن طولانی مدت  باعث کاهش تحرک  که 
به صفحه مانیتور و حرکات یکنواخت و تکراری مچ دست 
به ویژه  اسکلتی عضلانی  آسیب های  بروز  موجب  می شود، 

در نواحی کمر، شانه، بازو و گردن می شود.
کمردرد علت ناتوانی افراد در ۱۶۰ کشور

بیماری های  مدیریت  دفتر  مدیرکل  اعتماد  کوروش 
در  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  غیرواگیر 
اسکلتی شامل  اختلالات عضلانی،  است:  معتقد  زمینه  این 
۱۵۰ بیماری می شود و کمر درد علت اصلی ناتوانی افراد 

در ۱۶۰ کشور جهان است.
نتایج یک مطالعه علمی در سال ۲۰۱۹  اظهار داشت:  وی 
نشان داد از هر سه نفر یک نفر نیاز به بازتوانی دارد و ۵۷۰ 
میلیون نفر در دنیا به کمر درد مبتلا هستند.   افزایش وزن 
بروز  عامل  دومین  شغلی  بیماری های  خطر،  عامل  اولین 

کمردرد هستند.
اعتماد با بیان اینکه پیشگیری و کنترل بیماری های عضلانی، 
اسکلتی از برنامه های در دست اجرا در وزارت بهداشت 
کردن  درگیر  کمیت  نظر  از  بیماری  این  داد:  ادامه  است، 
افراد جامعه، قبل از بیماری دیابت قرار دارد و هرچه سن 
اسکلتی،  بیماری های  به  ابتلا  درصد  و  می رود  بالاتر  فرد 

عضلانی به خصوص کمردرد بیشتر می شود.
واسطه  به  مزمن  و  حاد  کمردردهای  درصد   ۸۵ بروز 

فشار زیاد
احمد موذن زاده رئیس انجمن فیزیوتراپی ایران نیز در این 
زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: حدود ۸۵ درصد کمردردهای 
حاد و مزمن به واسطه فشار زیاد به ستون فقرات ناشی از 
پیدا  بروز  مدت  طولانی  نشستن  و  نامناسب  فعالیت  نحوه 

می کند.
دارند،  نشینی  میز  پشت  کار  که  افرادی  اظهارداشت:  وی 
یا  از نشستن  باید همواره  بیشتر دچار کمردرد می شوند و 
ایستادن به طور خمیده خودداری و سعی شود با قرار دادن 
ستون فقرات در حالتی راست و قائم، فشار کمتری به کمر 
خود وارد کرد، همچنین راه رفتن بعد از ۲۵ دقیقه نشستن 

بسیار ضروری است.
راههای پیشگیری از کمردرد

وذن زاده تصریح کرد: نحوه غلط قرارگیری عضلات ستون 
منجر  زانو  رباط های  ران و  لگن،  به دردهای کمر،  فقرات 
می شود و لازم است با تمرینات ملایم و مداوم ناحیه کمر، 
صدمات  از  کمر  ماهیچه های  و  عضلات  تقویت  بر  علاوه 

احتمالی به دیگر اعضا نیز جلوگیری شود. 
راه  خمیده  صورت  به  وسایل،  حمل  و  کردن  بلند  هنگام 
از جمله دست و  از دیگر اعضای خود  با کمک  نروید و 

بازوها از فشار مستقیم بر کمر خودداری کنید.
از  را  فرد  که  است  مهمی  عامل  کمردرد  داد:  ادامه  وی 
زندگی، کار و خانه جدا می کند و مجبور می شود به خاطر 
افراد  کند.  استراحت  دارد،  فقرات  ستون  در  که  مشکلی 
بالای ۵۰ سال که دارای مشکلات عضلانی اسکلتی هستند 
نیز باید با پیاده روی روزانه به مدت حداقل ۴۵ دقیقه از 

بروز پوکی استخوانی پیشگیری کنند.
این فیزیوتراپیست تصرح کرد: یکی از مهمترین روش های 
غذایی  مواد  از  استفاده  فقرات  ستون  و  کمر  از  حفاظت 
ماهی  حبوبات،  شیر،  شامل  دی  ویتامین  و  کلسیم  حاوی 
پنیر،  انواع  قارچ،  پرتقال،  آب  مرغ،  تخم  ماهی،  روغن  و 
خاویار، زرده تخم مرغ و جگر گوساله بوده که باید بیشتر 

مصرف شود.
به گفته موذن زاده، همچنین کفش مناسب فشار وارد روی 
اجناس  حمل  و  کردن  بلند  از  و  می دهد  کاهش  را  کمر 
سنگین خودداری شود زیرا اغلب کمر دردها ناشی از بلند 

کردن اجسام سنگین است.
فیزیکی  فعالیت های  میزان  افزایش  کرد:  تصریح  وی 
ایفا  بیماری ها  این  از  پیشگیری  در  مهمی  نقش  می تواند 
حرف  شاغلان  میان  در  می توانند  فیزیوتراپیست ها  و  کند 
این  برای آموزش مناسب و منطقی  بهترین راهنما  پزشکی 
و  شرایط  اساس  بر  فیزیکی  فعالیت های  و  ورزش ها  گونه 

توانایی های فردی بیمار باشند.

کمبود ویتامین C زمانی است که کمتر از ۱۰ میلی گرم در روز 
مصرف کنید. اگر این مصرف کم برای چند هفته اتفاق بیفتد، 

ممکن است به اسکوربوت مبتلا شوید. 
در  خواهید  می  اگر  هلث،  از  نقل  به  نیوز  گزارش سلامت  به 
فصول سرد سال، مقدار زیادی ویتامین C دریافت کنید، خوردن 
پرتقال ایده بدی نیست. یک پرتقال متوسط دارای ۸۲.۷ میلی 
از  سرشار  غذاهای  سایر  حال،  این  با  است.  مغذی  ماده  گرم 

ویتامین C شامل فلفل، توت فرنگی، پاپایا و کیوی می شوند.
C غذاهای سرشار از ویتامین

 C ویتامین  مقدار  دارای  ها و سبزیجات  میوه  از  زیادی  مقدار 
مزایای  از  مندی  بهره  برای  هستند.  پرتقال  از  بیشتر  یا  نزدیک 
ویتامین C، برخی از این غذاهای سالم را در رژیم غذایی خود 

بگنجانید.
توجه داشته باشید، ارزش روزانه )DV( برای هر غذا بر اساس 

مصرف ۹۰ میلی گرم ویتامین C است.
۱. گواوا

۴۱۷ :Vitamin C DV
 C گواوا، یک میوه گرمسیری و دارای 3۷۶ میلی گرم ویتامین
در هر فنجان است؛ علاوه بر این، کل گیاه گواوا )از ریشه تا 
برگ آن( ممکن است برای شرایطی مانند دیابت، فشار خون و 

التهاب مفید باشد.
۲. فلفل چیلی تند

Vitamin C DV: ۲۴۰-۴۰۴ درصد 
فلفل چیلی سبز و قرمز خام منابع عالی ویتامین C هستند؛ به 
این  از  میلی گرم  فلفل چیلی سبز 3۶۴  فنجان  صورتی که هر 

ویتامین دارد. فلفل قرمز نیز ۲۱۶ میلی گرم ویتامین C دارد.
 B و A، E فلفل چیلی حاوی ویتامین های دیگری مانند ویتامین
و همچنین مواد معدنی مانند منیزیم، آهن و کلسیم نیز می باشد.

3. فلفل دلمه ای
Vitamin C DV: ۱۶۵.۸3-۲۶3.33درصد

هر فلفل دلمه ای می تواند منبع عالی ویتامین C باشد. همه آنها 
ویتامین C بیشتری نسبت به یک پرتقال متوسط دارند، اما فلفل 
العاده را  این ویتامین فوق  از  بیشترین مقدار  نارنجی  دلمه ای 
دارد. محتوای ویتامین C فلفل دلمه ای در هر فنجان به شرح 

زیر است:
قرمز: ۲۱3 میلی گرم

زرد: ۲۰۸.۵ میلی گرم
سبز: ۱۴۹.۲۵ میلی گرم

فلفل دلمه ای قرمز همچنین منبع عالی ویتامین A است که در 
بینایی نقش بسیار مهمی دارد. بعلاوه، فلفل دلمه ای سبز دارای 
معنی  این  به  است،  درصد   ۷۸ بالایی  اکسیدانی  آنتی  ظرفیت 
که غلظت زیادی از ترکیبات آنتی اکسیدانی در این سبزیجات 

موجود است.
۴. کیوی

Vitamin C DV: ۱۴۸.۸۹درصد
هر فنجان کیوی حاوی ۱3۴ میلی گرم ویتامین C است.

مانند  دیگری  فواید  دارای  خوشمزه  میوه  این  این،  بر  علاوه 
می  نیز  بدن  التهاب  و ضد  دیابتی  سرطانی، ضد  خواص ضد 

باشد.
۵. انبه

Vitamin C DV: ۱3۵.۵۶درصد
یک فنجان انبه حاوی ۶۰.۱ میلی گرم ویتامین C است و انبه های 
زرد دارای کاروتنوئیدهای بیشتری هستند و همچنین به سلامت 
رنگ  که  انبه هایی  که  حالی  در  می کنند،  کمک  شما  چشم 
بیشتری  التهابی  و ضد  آنتی اکسیدانی  دارند، خواص  قرمزتری 

دارند.
۶. پاپایا

Vitamin C DV: ۹۸.۱۱-۱۰۶.۲۲درصد
به   C این میوه گرمسیری ۸۸ میلی گرم ویتامین  از  یک فنجان 
بدن می رساند. فراتر از محتوای ویتامین C، پاپایا ممکن است 
فواید دیگری نیز برای بدن شما داشته باشد، مانند خواص ضد 

التهابی، آنتی اکسیدانی، ضد پیری و بهبود زخم.
۷. توت فرنگی

Vitamin C DV: ۱۰۸.۸۹درصد
یک فنجان توت فرنگی خرد شده حاوی ۹۸ میلی گرم ویتامین 
C است. علاوه بر این، توت فرنگی منبع عالی آنتی اکسیدان ها 

و مواد معدنی مانند پتاسیم و کلسیم است.
۸. کلم بروکلی

Vitamin C DV: ۹۰.۲۲درصد
 C یک فنجان بروکلی خام خرد شده ۸۱.۲ میلی گرم ویتامین
از  بسیاری  با  بروکلی همچنین  کند.  می  فراهم  بدن شما  برای 
فواید سلامتی دیگر از جمله سلامت قلب و مغز و پیشگیری از 

سرطان مرتبط است.
۹. آناناس

Vitamin C DV: ۸۷.۶۷درصد
است.   C ویتامین  گرم  میلی   ۷۸.۹ حاوی  آناناس  فنجان  یک 
تحقیقات همچنین نشان داده است که آناناس فواید بی شماری 
برای سلامتی شما دارد: آناناس می تواند به بهبود فرآیند هضم 
دیابتی و ضد  دارای خواص ضد سرطانی، ضد  و  کند  کمک 

فشار خون بالا است.
چرا به ویتامین C نیاز داریم؟

غذا  از  را  آن  باید  بنابراین  کند،  نمی  تولید   C ویتامین  بدن 
دریافت کنید. این ویتامین یک آنتی اکسیدان مهم است که می 
تواند به محافظت از بدن در برابر بیماری ها و شرایط مختلف 

کمک کند.
مزایای دیگری ویتامین C عبارتند از:

کمک به تولید کلاژن که برای بهبود زخم ضروری است.
کمک به رشد و ترمیم بافت های بدن

کمک به مردم برای جذب بیشتر آهن از غذاهای گیاهی
ایفای نقش در عملکرد سیستم ایمنی

کمک به کاهش علائم سرماخوردگی و آنفلوآنزا
ترمیم و حفظ استخوان ها، غضروف ها و دندان ها

روزانه به چه مقدار ویتامین C نیاز داریم؟
و  است  متفاوت  مختلف  افراد  در  نیاز  مورد   C ویتامین  مقدار 

RDA برای افراد مختلف به شرح زیر می باشد:
مردان، ۱۹ سال و بالاتر: ۹۰ میلی گرم
زنان، ۱۹ سال و بالاتر: ۷۵ میلی گرم

زنان باردار: ۸۵ میلی گرم
زنان شیرده: ۱۲۰ میلی گرم

 C بزرگسالانی که سیگار می کشند باید 3۵ میلی گرم ویتامین
بیشتری مصرف کنند.

C کمبود ویتامین
در  گرم  میلی   ۱۰ از  کمتر  که  است  زمانی   C ویتامین  کمبود 
اتفاق  هفته  چند  برای  کم  مصرف  این  اگر  کنید.  مصرف  روز 
بیفتد، ممکن است به اسکوربوت مبتلا شوید. علائم اسکوربوت 

عبارتند از:
موهای پنبه ای

افسردگی
خستگی

التهاب یا تورم لثه و خونریزی
درد مفاصل

بهبود ضعیف زخم
لکه های کوچک بنفش یا قرمز روی پوست

از دست دادن دندان
در  و  شود  خونی  کم  به  منجر  تواند  می  همچنین  اسکوربوت 

صورت عدم درمان کشنده است.

معاون بهداشت وزارت بهداشت اعلام کرد

بهره برداری از ۱۰۳۷ پروژه بهداشتی؛ بزودی
 مجوز استخدام 8000 نفر برای »بهداشت«

به کمبود ۵۸هزار  با اشاره  معاون بهداشت وزارت بهداشت 
نفر  ۸هزار  استخدام  مجوز  اخذ  از  بهداشت،  حوزه  در  نیرو 
خبر داد و گفت: از این تعداد ۴هزار نفر بهورز خواهند بود.

دکتر حسین فرشیدی در اولین همایش تجلیل از دستاوردها 
و تکریم فعالان بهداشت نظام سلامت، گفت: بحث جمعیت 
دغدغه مهم مقام معظم رهبری است که باید از مسیر بهداشت 
پیگیری شود و منویات مقام معظم رهبری از شبکه بهداشت 

و درمان آغاز شود.
تقویم  در  مختلفی  روزهای  بهداشت  حوزه  در  افزود:  وی 
وجود دارد اما کار شایسته ای که عملکرد همکاران بنده در 
بخش بهداشت را نشان دهد نداشتیم و مهم است که وجود 
آقای  جلسه  چندین  دریابیم.  را  بهداشت  باید  باشد.  داشته 
درمانی  پروژه های  یا  بیمارستان ها  افتتاح  در  جمهور  رئیس 
حضور داشتند و همانجا هم تاکید کردند که بهداشت مقدم 

بر درمان است.
با اشاره دستاوردهای حوزه بهداشت، اظهار کرد: برای  وی 
سال  دو  ظرف  دولت  داریم.  بزرگی  برنامه های  هم  آینده  
گذشته هم در این زمینه اقدامات خوبی انجام داده است که 
بهداشت  بخش  اگر  است.  شبکه  نظام  تقویت  آن  ترین  مهم 
در  که  می یابد  کاهش  سلامت  نظام  هزینه های  شود  تقویت 
این زمینه طرح پزشکی خانواده هم باید سریع تر تکمیل شود، 

به  هنوز  اما  هستیم  آن  دنبال  است  سال  چندین  که  طرحی 
نتیجه نهایی نرسیده است.

او تاکید کرد: ایجاد فضای مناسب کاری و لجستیک مناسب 
در این حیطه بسیار مهم است. در همین مدت اخیر ما ۵۰۰۰ 
موتور سیکلت و ۵۰۰ خودرو شاسی بلند برای ارائه خدمات 

در مناطق روستایی توزیع کرده ایم.
پروژه   ۴۰۰۰ از  بیش  گذشته  سال  دو  ظرف  افزود:  وی 
ساخت  به  شروع  حتی  یا  و  بازسازی  و  تعمیر  را  بهداشتی 
 ۱۰3۷ و  است  رسیده  بهره برداری  به  پروژه   ۲۰۰۰ و  کردیم 
پروژه هم همین هفته با دستور رئیس جمهور به بهره برداری 
می رسد و مابقی هم تا دهه فجر سال آینده به نتیجه می رسد.

او به اهمیت تقویت نیروی انسانی اشاره کرد و گفت: حدود 
۴۰ سال قبل آموزش بهورزان ما آغاز شد و  ماحدود ۱3۵ 
هزار   3۲ که  داریم  کشور  سراسر  در  بهداشتی  نیروی  هزار 
نفر بهورز هستند و  ۵۸ هزارنفر هم اکنون کمبود نیرو داریم 
استخدام  مجوز  نفر   ۸۰۰۰ برای  و  شد  منتقل  دولت  به  که 
رسمی گرفتیم که جذب ۴۰۰۰ بهورز در این تعداد دیده شده 
است. در بخش تامین نیروی انسانی با تامین مراقبین سلامت 

خانواده  کار را جدی ادامه می دهیم.
مراقب  محور  اعتماد  ارتباط  ایجاد  اهمیت  بر  تاکید  با  ی 
سلامت با خانوار، تصریح کرد: این کار باید در جهت ارتقای 

انجام  جامعه  ارتقای سلامت  و  مراقبتی  سواد سلامت، خود 
برای  نیروها  انتقاد روبرو می شویم که  این  با  شود. ما گاهی 
آموزش  تغییر  باید  و  باشند  داشته  نگرش  تغییر  باید  خدمت 
منجر به آموزش به مردم در سطح یک خدمات شود. ادغام 
آموزش یعنی سلامت چه در بخش بهداشت چه درمان بگوید 

چه می خواهد و آموزش نیرو بر همین اساس انجام شود.
است  مهم  هم  خدمت  ارائه  فرایندهای  کرد:  بیان  فرشیدی 
نیاز روز  با  باید برای تقویت شبکه تغییر کند و متناسب  که 
مردم ارائه شود.او با اشاره به پیوستگی نظام ارجاع و برنامه 
سلامت خانواده، تصریح کرد: ارجاع مناسب افراد به پزشک 
باید  درست  سیستم  توسط  خدمات  بالاتر  سطح  یا  مناسب 
ارائه شود. اکنون نظام ارجاع باید منطبق بر کاهش پرداخت 
بر  منطبق  استاندارد  خدمات  و  مناسب  دسترسی  جیب،  از 
سلامت  برنامه  در  سلامت  مراقب  باشد.  دستورالعمل ها 
تا  به شکل کامل محقق کند  را  مهم  این  خانواده می خواهد 
در شهرها هم این روند تکمیل شود و مراقب سلامت صرفا 
نکند  فکر  باردار  مادران  مراقبت  و  واکسیناسیون کودکان  به 
و بعد خدمات را افزایش دهد؛ زیرا دولت هم برای این کار 
فعالیت های  به  شهری  حوزه  در  اگر  است.  گذاشته  بودجه 
و  پزشک  ازای  به  جمعیت  باید  دهیم  روش  تغییر  فعالانه 

مراقب سلامت به درستی تعیین شود.

مدیرکل دفتر مشاوره بهزیستی خبر داد

»زنان خانه دار« عمده تماس گیرندگان با صدای مشاور)۱۴۸۰(
سلامت  معاونت  روانشناختی  امور  و  مشاوره  دفتر  مدیرکل 
 ۶ طی  اینکه  بیان  ضمن  کشور  بهزیستی  سازمان  اجتماعی 
ماه اول سال جاری ۷۵۸ هزار تماس با سامانه تلفنی ۱۴۸۰ 
برای  بهزیستی  برنامه  از  است،  برقرار شده  مشاور(  )صدای 

به روزرسانی سرورهای این سامانه خبر داد.
سامانه  با  تماس گیرندگان  میزان  به  اشاره  با  توکلی  معصومه 
صدای مشاوره ۱۴۸۰ طی ۶ ماه اول امسال، اظهار کرد: طی 
سال گذشته یک میلیون و ۷۰۰ هزار تماس و طی ۶ ماهه اول 

امسال ۷۵۸ هزار تماس با سامانه ۱۴۸۰ برقرار شده است.
با  تماس گیرندگان  میزان  وضعیت  از  تحلیلی  ضمن  وی 
در  تماس گیرندگان  بیشتر  اینکه  بیان  با   ،۱۴۸۰ سامانه 
رده های سنی 3۰ تا ۴۰ سال قرار داشته اند، گفت: ۸۰ درصد 

تماس گیرندگان با سامانه را »بانوان« تشکیل می دهند؛ چراکه 
زنان به لحاظ جدیت و دقت بیشتر، به دنبال رفع مشکلات و 
چالش های پیش آمده در خانواده هستند.مدیرکل دفتر مشاوره 
سازمان  اجتماعی  سلامت  معاونت  روانشناختی  امور  و 
دارای  تماس گیرندگان  عمده  کرد:  تصریح  کشور  بهزیستی 
»متاهل«  تماس گیرندگان  میزان  و  دیپلم  تحصیلی«  »مدرک 
نسبت به تماس گیرندگان »مجرد« بیشتر است.توکلی با اشاره 
»زنان  کرد:  تصریح  نیز  تماس گیرندگان  شغلی  وضعیت  به 
تشکیل  را  مشاور  صدای  با  تماس گیرندگان  عمده  خانه دار« 
می دهند.وی با اشاره به اینکه بررسی گزارشات به دست آمده 
حاکی از آن است که الگوی علل تماس ها نسبت به اطلاعات 
میزان  بیشترین  گفت:  است،  نکرده  تغییری  قبل  سال  مشابه 

تماس ها مربوط به مشکلات بین فردی، اختلالات اضطرابی و 
افسردگی بوده است.مدیرکل دفتر مشاوره و امور روانشناختی 
تصریح  کشور  بهزیستی  سازمان  اجتماعی  سلامت  معاونت 
این  در  متعددی  و  متنوع  برنامه های  بهزیستی  سازمان  کرد: 
و  داشته  ارتقایی  رویکرد  همیشه  بهزیستی  دارد،  رابطه 
برنامه های متناظر با مسائل و مشکلات جامعه طراحی می کند. 
در واقع سازمان بهزیستی سازمانی پیشرو و تخصصی است 
و تلاش می کند خدمات خود را ارتقاء دهد.توکلی در همین 
این  سرورهای  به روزرسانی  برای  بهزیستی  برنامه  از  راستا 
سامانه خبر داد و همچنین گفت: قرار بر این است تا متناسب 
با اختلالات و مشکلات سطح جامعه، دوره های آموزشی و 

برنامه های مشاوره را در این سامانه به روزرسانی کنیم.
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واردات کشنده با عمر کمتر از ۵ سال یا زیر ۱۰ سال؛ کدام مجاز است؟
پس از اعلام نیاز کشور به خودروهای سنگین و تطبیق آن با 
نیاز  به نظر می رسید  میزان تولید داخلی آن ها، در حالی که 
به واردات این خودروها تا پایان امسال نباشد، اما مجلس با 
تصویب بند الحاقی ۱ ماده ۵۹ لایحه برنامه هفتم، این اجازه 
را به دولت داد تا به مالکان اتوبوس و کشنده جاده ای با سن 
اتوبوس و کشنده جاده ای  از ۲۵ سال، مجوز واردات  بیش 
این در حالیست که در  از ۱۰ سال داده شود؛  با سن کمتر 
آیین نامه خودروهای وارداتی، تاکید شده که کشنده وارداتی 

بایستی سن کمتر از پنج سال داشته باشد.
وزارتخانه های  پیشنهاد  به  وزیران  هیات  ماه،  مرداد  اواخر 
به  و  بودجه  و  برنامه  سازمان  همچنین  و  اقتصاد  و  صمت 
استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون اساسی و بند )ص( 
سفارش  ثبت  آیین نامه   ،۱۴۰۲ سال  بودجه  قانون  تبصره)۷( 
ون  و  بوس  مینی  اتوبوس،  کامیون،  کشنده،  انواع  واردات 
و  درون شهری  حمل ونقل  نیاز  به  پاسخگویی  هدف  با  را 
برون شهری و همچنین رفع نیازهای بخش صنعت و تولید و 

رفع انحصار، تصویب کرد.
دارای  بایستی  وارداتی  خودروهای  آیین نامه  این  اساس  بر 
استانداردهای لازم بر اساس قوانین مربوطه را داشته و سن 
خودرو بر مبنای سال ساخت، در زمان ورود به کشور باید 
کمتر از پنج سال باشد؛ همچنین دارا بودن حدود آلایندگی 
برای  شرایط  دیگر  از  مقررات  و  قوانین  اساس  بر  مجاز 
از  هم  نیاز  مورد  ارزی  منابع  و  است  وارداتی  خودروهای 

سوی بانک مرکزی تعیین و ابلاغ می شود.
پس از تصویب این آیین نامه، اوایل مهر ماه بود که موضوع 
میان  به  تهران  ۵۰۰۰ کشنده های وارداتی موجود در گمرک 
تجارت،  توسعه  سازمان  رئیس  که  بازدیدی  طی  و  آمد 
کل  اداره  از  تهران  استان  دادستان  و  کشور  کل  دادستان 
گمرک تهران داشتند، مهدی ضیغمی )رئیس سازمان توسعه 
بر  ماه  شهریور  تا  کشِنده  کامیون های  ترخیص  از  تجارت( 
اساس برنامه ریزی های انجام شده، خبر داد و گفت: سازمان 
راهدای از اوایل سال گذشته، متولی واردات کشِنده ها بوده 
است اما پس از مدتی این وظیفه به وزارت صنعت، معدن و 
تجارت منتقل شد؛ بعد از این تغییرات و همچنین پیش آمدن 
صاحبان  برای  سردرگمی هایی  اسقاط،  به  مربوط  بحث های 
وارد  کشنده  توجهی  قابل  تعداد  شد  سبب  و  ایجاد  کالا 
هم  اگر  یا  بود  سفارش  ثبت  فاقد  که  شود  کشور  گمرکات 
ثبت سفارش داشتند در اصلاح آن دچار چالش شده بودند.

یادآوری می شود که در ۲۵ مرداد مصوبه ای با هدف همکاری 
حداکثری وزارت صمت، بانک مرکزی و گمرک برای ثبت 

سفارش و ترخیص کشِنده های استاندارد، تصویب شد.
این در حالیست یک روز قبل از این بازدید، معاون صنایع و 
حمل ونقل وزارت صنعت، معدن و تجارت در نامه ای خطاب 
به رئیس سازمان توسعه تجارت ایران، ضمن اشاره به قانون 
حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی کشور و حمایت 
از کالای ایرانی، میزان نیاز اعلام شده به خودروهای سنگین 
توسط سازمان راهداری و همچنین برنامه تولید سال جاری 
را اعلام کرد که بر اساس آن، با توجه به تولید بیش از نیاز 

مسافری،  ون  و  غیرثابت  بارگیر  با  کشنده  برای خودروهای 
جاری  سال  پایان  تا  خودروها  این  واردات  به  نیاز  احتمالا 

نداشته باشیم.
شورای  مجلس  نمایندگان  ماه(،  مهر   ۲۳ )یکشنبه  روز   اما 
کمیسیون  گزارش  به  رسیدگی  ادامه  جریان  در  اسلامی، 
در  تلفیق  کمیسیون  گزارش  هفتم،  برنامه  لایحه  تلفیق 
بررسی کرده و جزء  را  توسعه  هفتم  برنامه  خصوص لایحه 
بر  که  کردند  تصویب  را  برنامه  لایحه   ۵۶ ماده  ث  بند   ۲
است  موظف  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  آن،  اساس 
با لحاظ ظرفیت سالانه تولید داخل، نسبت به صدور مجوز 
واردات کشنده های ریلی با سن کمتر از ۱۵ سال )با اولویت 

کشنده های نو( اقدام کند. 
نمایندگان  ماه(،  مهر   ۲۴ )دوشنبه  مصوبه،  این  دنبال  به  و 
برنامه  ۵۹ لایحه  ماده   ۱ الحاقی  بند  اسلامی  مجلس شورای 
هفتم توسعه را تصویب کرده و بر اساس آن به دولت اجازه 
اتوبوس و کشنده جاده ای  به ازای اسقاط هر دستگاه  دادند 
و  اتوبوس  واردات  مجوز  اعطای  به  نسبت  سال   ۲۵ بالای 
مالک  به  سال   ۱۰ از  کمتر  سن  با  جاده ای  کشنده  دستگاه 
کشنده اقدام کند. آیین نامه اجرائی این بند با در نظر گرفتن 
مشوق های لازم از جمله اعطای تخفیف در عوارض گمرکی 
به  قانون  این  شدن  الاجرا  لازم  از  ماه  سه  ظرف  حداکثر 

تصویب هیأت وزیران خواهد رسید.
اینکه  ضمن  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  جلسه،  این  در 
یک  را  ناوگان  این  نوسازی  و  حمل ونقل  شبکه  اصلاح 
ضرورت برای صرفه جویی در مصرف انرژی، امنیت جاده ها 
بند  با  رابطه  در  کرده،  اعلام  کالا  ترانزیت  افزایش حجم  و 
و  اتوبوس  واردات  مجوز  اعطای  مورد  در  مذکور  لایحه 
کشنده های کارکرده با عمر کمتر از ۱۰ سال به کشور، اظهار 
زمینه  در  پیش  مدتی  که  قانونی  با  لایحه  از  بند  این  کرد: 

اسلامی  شورای  مجلس  در  کارکرده  خودروهای  واردات 
تصویب شد، دو تفاوت دارد؛ در اینجا ذکر شده است که به 
ازای اسقاط هر دستگاه، می توان واردات انجام داد؛  اما در 
قانونی که قبلا تصویب شده، الزامی برای اسقاط وجود ندارد 
مصرف  و  محیط زیست  ضرر  به  بنده  اعتقاد  به  البته  به  که 
تصمیم  زمینه  این  در  مجلس  روی  هر  به  اما  بوده  سوخت 

گرفت.
مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو  لطفی-  حسن  همچنین 
شورای اسلامی- نیز در جلسه روز گذشته مجلس بر ضرورت 
تاکید  پایین آوردن سن اسقاط خودروها  به کیفیت و  توجه 
به آمار تصادفات جاده ای سالانه ۱۶  با توجه  کرد و گفت: 
هزار کشته و بیش از ۶۰ هزار آسیب دیده و معلول بر جای 
می گذارد، چرا باید واردات خودرو را به اسقاط خودروهایی 
تلفات  آمار  این  سالیانه  کنیم؟  منوط  سال   ۲۵ بالای  سن  با 
تحمیل  کشور  به  زیادی  مالی  بار  دیدگی  آسیب  و  جاده ای 
می کند؛ بنابراین بایستی خودروهایی با کیفیت تر و سنی کمتر 
ستاد  که  براساس جدولی  که  است  ذکر  باشیم.شایان  داشته 
کرده  ارائه  فرسوده  خودروهای  اسقاط  و  ناوگان  نوسازی 
هفتم  یک  معادل  موتورسیکلت  هر  برای  به ترتیب،  است، 
معادل  تاکسی  اسقاط، سواری شخصی یک گواهی،  گواهی 
دو گواهی، ون نوع M۱ )تا ۸ مسافر و تناژ حمل بار تا ۱.۵ 
تن( معادل سه گواهی، مینی بوس و ون نوع M۲ )حداکثر ۱ 
+ ۱۶ مسافر و تناژ حمل بار تا پنج تن( معادل پنج گواهی، 
و  تن  یک  وانت  گواهی،   ۱۴ شهری  بین  و  شهری  اتوبوس 
 ۲ کامیونت  و  تن  یک  از  بالاتر  وانت  گواهی،  دو  پایین تر 
تا ۶ تن سه گواهی، کامیون سبک ۶ تا ۱۰ تن پنج گواهی، 
کامیون متوسط ۱۰ تا ۲۶ تن ۱۲ گواهی، کامیون سنگین ۲۶ 
تن و بالاتر ۱۴ گواهی و در نهایت کامیون کشنده معادل ۱۶ 

گواهی اسقاط نیاز دارند.

 مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی به برنامه 
تولید حدود ۷۷ میلیون تن محصول پتروشیمی برای سال 
۱۴۰۲ اشاره کرد و گفت: شرکت های پتروشیمی در ۶ ماه 
تولید کردند که  میلیون تن محصول  امسال ۳۸.۵  نخست 
۷ درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است.

به منویات و تأکیدهای مقام معظم  با اشاره  بیژن چگنی   
ملی  شرکت  کرد:  اظهار  تولید  رشد  به  دولت  و  رهبری 
صنایع پتروشیمی و شرکت های پتروشیمی در سال ۱۴۰۱ 
که اوج اجرای برنامه ها و سیاست های دولت سیزدهم بود 
تولید  که  به طوری  کردند،  تلاش  هدف  این  تحقق  برای 
محصولات پتروشیمی در سال ۱۴۰۱ نسبت به سال قبل از 
آن، ۷ درصد افزایش داشت و ۶۹.۶ میلیون تن محصول 

پتروشیمی تولید شد.
وی با بیان اینکه ۲۷.۶ میلیون تن محصول در سال ۱۴۰۱ 
 ۲۶ حجم  به  کشتی   ۱۱۸۹ داد:  ادامه  است،  شده  صادر 
محصولات  صادرات  به منظور   ۱۴۰۱ سال  در  تن  میلیون 
پتروشیمی از اسکله های تخصصی پتروشیمی بارگیری شد 
درصد   ۶ وزنی  لحاظ  از  و  درصد   ۴ تعدادی  نظر  از  که 

نسبت به سال ۱۴۰۰ افزایش داشت.
مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره 
اینکه ظرفیت تولید صنعت پتروشیمی در آغاز به کار  به 
دولت سیزدهم ۸۴.۵ میلیون تن بود، یادآور شد: ظرفیت 
این صنعت با بهره برداری از طرح های جدید در دو سال 

اخیر به بیش از ۹۲ میلیون تن رسیده است.
به گفته چگنی، طرح های پتروشیمی دی آریا پلیمر خمین، 
پتروشیمی پارس گلایکول، فاز نخست طرح پالایش گاز 
سبز  مخازن  دوم  فاز  نه گانه  مخازن  فارس،  خلیج  هویزه 
)واحد   ASU4 و   ASU2 دوم  واحد  عسلویه،  پتروشیمی 
هوای فشرده( و پست ۲۳۰/۴۰۰ کیلوولت شرکت دماوند 
انرژی عسلویه و پیش تراکم کارخانه گاز و گاز مایع ۹۰۰ و 
۱۰۰۰ و الفین گچساران در دولت سیزدهم به بهره برداری 

رسیده اند.
پتروشیمی  تولید محصولات  برنامه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
داد:  ادامه  است،  تن  میلیون   ۷۷ حدود   ۱۴۰۲ سال  برای 
شرکت های پتروشیمی از ابتدای امسال تا پایان شهریورماه 
 ۷ که  کردند  تولید  پتروشیمی  محصول  تن  میلیون   ۳۸.۵

درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است.
مدیر کنترل تولید شرکت ملی صنایع پتروشیمی با اشاره 
به اینکه در سال ۱۴۰۱ در ۲۱ شرکت پتروشیمی تعمیرات 
برای  اساسی  تعمیرات  افزود:  است،  شده  انجام  اساسی 
واحدهای پتروشیمی بسیار الزامی است و اگر به آن توجه 
نشود، امکان آسیب رسیدن به تأسیسات و افزایش هزینه ها 

بالا می رود.
در  پتروشیمی  صنعت  در  داخلی سازی  توسعه  به  چگنی 
بیشتر  در  خودکفایی  کرد:  اظهار  و  اشاره  تحریم  شرایط 
شرکت های  هم اکنون  تا  شده  سبب  پتروشیمی  تجهیزات 
توقف  دچار  قطعه ای  نبود  به دلیل  کشور  پتروشیمی 

طولانی مدت در تولید نشوند.
وی با بیان اینکه سیاست دولت سیزدهم مبتنی بر توسعه 
است،  پتروشیمی  صنایع  در  خودکفایی  و  داخلی سازی 
یافته  افزایش  داخلی سازی  جریان  هم اکنون  داد:  ادامه 
از  بیش  و  وزنی  درصد   ۹۰ از  بیش  که  به طوری  است، 
ساخت  از  پتروشیمی  طرح های  ریالی-ارزی  درصد   ۸۰
ملی  شرکت  تولید  کنترل  می شود.مدیر  استفاده  داخل 
در  فرآیندها  از  بعضی  به روزرسانی  به  پتروشیمی  صنایع 
هدررفت  از  جلوگیری  به منظور  پتروشیمی  شرکت های 
انرژی اشاره کرد و گفت: شرکت های پتروشیمی با ارتقای 
فرآیندهای تولید مجتمع ها اقدام هایی در زمینه کاهش گاز 
مشعل، جلوگیری از آلودگی محیط زیست، تصفیه پساب 

و ذخیره انرژی به منظور افزایش سودآوری انجام داده اند.

 مدیر کنترل تولید شرکت ملی پتروشیمی خبر داد:

 تولید ۳۸.۵ میلیون تن محصول 
پتروشیمی در ۶ ماه نخست ۱۴۰۲

استاندار: 

۱۵۰ هزار میلیارد تومان برای تغییر 
شاخص های توسعه سیستان و بلوچستان 

مورد نیاز است
میلیارد  هزار   ۱۵۰ گفت:  بلوچستان  و  سیستان  استاندار 
تومان اعتبار خارج از بودجه مصوب استان، ظرف مدت 
است. نیاز  مورد  استان  شاخص های  تغییر  برای  سال   ۳

محمد کرمی در جلسه شورای اداری شهرستان ایرانشهر 
ظرف  استان  بودجه  از  خارج  همت   ۱۵۰ داشت:  اظهار 
و رسیدن  استان  ارتقای شاخص های  برای  ۳ سال  مدت 
به میانگین کشوری مورد نیاز است که علاوه بر احصاء 
نیازمندی های استان، پیگیری برای تخصیص اعتبار را به 

طور جد پیگیری می کنیم.
به  استان  ظرفیت های  همه  از  باید  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
با  تجارت  توسعه  افزود:  کنیم،  استفاده  جانبه  همه  طور 
جلسات  و  دارد  قرار  کاری  برنامه  در  منطقه  کشورهای 
مختلفی با سفرای کشورهای عربی برگزار شده و ارتباط 
تجارت  توسعه  برای  نیز  آفریقایی  کشورهای  سفرای  با 
ادامه داد: شرکت های  قرار دارد. کرمی  برنامه کاری  در 
مشترک تجاری با افغانستان و پاکستان نیز راه اندازی شده 
اقدامات  بلوچستان اضافه کرد:  است.استاندار سیستان و 
حال  در  استان  شمال  برای  آب  تامین  حوزه  در  مهمی 
از دریا،  انتقال آب  به حفر چاههای ژرف،  اجراست که 

انتقال آب تهلاب و جهاد آبرسانی می توان اشاره کرد.
وی خاطر نشان کرد: اجرای طرح ها باید به سرعت انجام 
بکار  امور  اجرای  در  نیز  را  و خلاقیت  نوآوری  و  شود 
باشیم.کرمی  داشته  را  لازم  بهره وری  بتوانیم  تا  گیریم 
گفت: در حال حاضر اختیارات مسئولین استانی افزایش 
باید  مردم  نمایندگان  همراهی  به  استان  مسئولین  و  یافته 
در  و  باشند  استان  مسائل  حل  دنبال  به  وزارتخانه ها  در 
کنند.وی  استفاده  اختیارات  این  از  قوانین  چهارچوب 
امانت  به عنوان یک  به مسئولین گفت: مسئولیت  خطاب 
در دست شماست و شما باید در کنار مردم و با قدرت به 
طور شبانه روزی تلاش کنید و اگر مسئولی در اراده اش 
دهد  استعفاء  اگر  امام)ره(  فرموده  به  ایجاد شود  تزلزلی 

عین عمل صالح است. 
این  در  و  می شوند  ارزیابی  مدیران  داد:  ادامه  استاندار 
ارزیابی برخی مدیران در سطح ملی میتوانند ایفای نقش 
کنند و برخی در سطح شهرستانی هم نمی توانند مسئولیت 

داشته باشند که مسلما تغییر خواهند کرد. 
این   ) )ره  امام  فرمایش  اساس  بر  اینکه  بیان  با  وی 
مردم  کار  افزود:  است،  مستضعفین  انقلاب  انقلاب، 
و  شود  انجام  و  پیگیری  به سرعت  و  با خوشرویی  باید 
باید رضای الهی باشد. کرمی  هدف از انجام امور مردم 
گفت: آنچه انجام می دهید اگر برای رضای الهی باشد آن 
خدمت ماندگار است و موفقیت را به دنبال دارد.          
زاهدان- خبرنگار نسیم

۲۵۵ میلیارد ریال اعتبار برای 
احداث و توسعه شبکه برق در 

شهرستان زرآباد هزینه شده است
و  سیستان  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  عامل  مدیر 
از  بیش  تاکنون،  سال جاری  ابتدای  از  گفت:  بلوچستان 
شبکه  توسعه  و  احداث  جهت  اعتبار  ریال  میلیارد   ۲۵۵

برق در شهرستان زرآباد هزینه شده است.
شهرستان  فرماندار  با  دیدار  حاشیه  در  رئیسی  محمد 
ترانسفورماتور،  دستگاه   ۱۵ نصب  داشت:  اظهار  زرآباد 
و  خودنگهدار  کابل  به  سیمی  شبکه  کیلومتر   ۱۰ تبدیل 
احداث  و  اصلاح  توسعه،  مختلف  های  پروژه  اجرای 
انجام  اقدامات  جمله  از  شهری  و  روستایی  برق  شبکه 
شده در شهرستان زرآباد است.وی ادامه داد: همچنین ۸۰ 
میلیارد ریال اعتبار جهت احداث، توسعه و اصلاح شبکه 

برق شهری و روستایی زرآباد در نظر گرفته شده است.
و  سیستان  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
مشکلات  از  یکی  پیمانکار  نبود  اینکه  بیان  با  بلوچستان 
زرآباد  شهرستان  در  برق  توزیع  های  پروژه  اجرای  مهم 
است، گفت: حضور و ایجاد شرکت های پیمانکار در این 
منطقه باعث تسریع اجرای پروژه های توزیع برق خواهد 

شد. 
شهرستان  فرماندار  حضور  با  است  حاکی  دیگر   خبری 
استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  عامل  مدیر  و  زرآباد 
سیستان و بلوچستان پروژه برقرسانی به ۱۰ روستای خیر 

ساز شهرستان زرآباد بهره برداری شد.
و  سیستان  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
بلوچستان، اظهار داشت: با تلاش شبانه روزی پرسنل این 
شرکت، عملیات برقرسانی به مدارس خیر ساز شهرستان 
تصریح  رئیسی   شد.محمد  انجام  روز  سه  طی  زرآباد 
جدید،  در  دو  دوکی،  کلات،  درک،  روستاهای  کرد: 
و  تولدر  آباد  علی  بن،  کوه  مسکی،  دمبی،  جدید،  سول 
مدرسه عمار)داخل شهر( از جمله مناطقی هستند که کار 
برقرسانی مدارس آن انجام شد.رئیسی افزود: حدود ۲۰ 
میلیارد ریال اعتبار جهت برقرسانی به این مدارس هزینه 
شد.وی ادامه داد: هیچگونه هزینه ای جهت حق انشعاب، 
توسعه شبکه و حق وصل کنتور از این مدارس دریافت 

نشده است. 
 فرماندار شهرستان زرآباد هم در خصوص برق رسانی به 
ده مدرسه خیر ساز گفت: شهرستان زرآباد در حوزه برق 

با مشکلات عدیده ای دست و پنجه نرم می کند.
بیشتر  برق  تاسیسات  کرد:  تصریح  محمدی  کوروش 
و  اصلاح  به  نیاز  و  فرسوده  زرآباد  روستاهای شهرستان 
در  مکرر  های  خاموشی  افزود:  دارند.وی  شبکه  توسعه 
چند هفته اخیر باعث نارضایتی شدید مردم شده است که 
تا حدودی  شهرستان  برق  مدیریت  استقرار  با  امیدواریم 

از این مشکلات کاسته شود.
شهرستان،توسعه  برق  مدیریت  استقرار  داد:  ادامه  وی 
افت  دیگر شهرستان،رفع  روستای  چند  و  شهر  روشنایی 
ترانس  کاروان،نصب  و  مرکزی  بخش  روستاهای  ولتاژ 
از  ما  از مهمترین درخواست های  از روستاها  در برخی 
مدیر عامل شرکت توزیع برق استان سیستان و بلوچستان 

است.
نسیم زاهدان-خبرنگار 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تاکید کرد؛

خنثی سازی اثر تحریم ها با توسعه معادن و اقتصاد دریامحور
 امکان صادرات 12 میلیارد دلار مس

CNG امکان صادرات بنزین با افزایش سهم

اگر  اینکه  بر  تاکید  با  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر   
اقتصاد ایران به معادن و دریا متکی شود، تحریم ها به شدت 
باور  این  بر  مس  حوزه  فعالان  گفت:  شد،  خواهد  اثر  کم 
فلز  این  استخراج  برای  دقیقی  برنامه ریزی  اگر  که  هستند 
داشته باشیم در کمتر از پنج سال می توانیم ۱۲ میلیارد دلار 

صادرات مس داشته باشیم.
 سید صولت مرتضوی در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری 
استخراج،  اکتشاف،  زمینه  در  سرمایه گذاری  و  مشارکت  و 
شرکت  بین  معدنی  محدوده های  در  بهره وری  و  فراوری 
سازمان  و  تامین(  )صدر  اجتماعی  تامین  سرمایه گذاری 
اظهار  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  مقاومتی  اقتصاد 
با   ۱۴۰۱ فجر  دهه  که  دیداری  در  انقلاب  معظم  رهبر  کرد: 
و  شدند  متذکر  را  کلیدی  مباحث  داشتند،  نظام  کارگزاران 
و  اشاره  دریامحور  اقتصاد  و  معدن  اقتصاد  مهم  مقوله   ۲ به 
فرمودند که ما کشوری هستیم که دارای مجموعه ای از معادن 

ارزشمند اعم از سنگ آهن، ذغال سنگ، روی و طلا است 
که در کمربند معدنی جهان قرار دارد؛ اما به دلایل مختلف 

از حداقل منابع معادن خود استفاده کرده ایم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: برخی از آگاهان 
و فعالان حوزه مس بر این باور هستند که اگر ما برنامه ریزی 
دقیقی برای استخراج این فلز داشته باشیم در دوره کمتر از 
پنج سال می توانیم ۱۲ میلیارد دلار صادرات مس داشته باشیم.

وی افزود: اگر اقتصاد ما بر معادن و دریا متکی شود، توطئه 
اجانب در حوزه تحریم نیز به شدت کم اثر خواهد شد. ما 
می توانیم مس را تولید کنیم و سال ها در انبار خود نگه داریم 
محصولات  برای  بتوانیم  اگر  شد.  نخواهند  آسیب  دچار  و 
نفتی خود، ارزش افزوده پیدا کنیم آن وقت شرکت های تولید 
می کنیم.مرتضوی  تحریم  ما  می گویند  که  هستند  نفت  کننده 
گفت: یکی از نقاط ضعف کشورهای غنی این است که باید 
به واسطه ثروتی که دارد شرایط را طوری پیش ببرد که او 

ما  کننده.  مصرف  کشورهای  نه  می کنم  تحریم  من  بگویید 
تعادل در حوزه  برقراری  و  تفاهم  با  که  باور هستیم  این  بر 
تک  از صنعت  بود  قادر خواهیم  مطالعات جامع  با  و  تولید 
از  بخشی  و  بدهیم  نجات  را  کشور  نفت،  یعنی  محصولی 
ذخایر و دانش فنی خود که برای نسل های آینده نگه داریم.

بیان کرد: کار خوبی که همکاران ما در مجموعه  وزیر کار 
»صدر تامین« انجام دادند و ارتباط و عنایتی که عزیزان در 
مبارک  بسیار  اقدامی  ایران داشتند،  ارتش جمهوری اسلامی 
ارتش  اختیار  در  که  پهنه هایی  هم  است.  برکتی  پر  کار  و 
قرار دارد برای انجام وظایف و رسالت های اصلی در اختیار 
دارد  معادن و ذخایری که وجود  باقی می ماند و هم  ارتش 
رشد  و  مقاومتی  اقتصاد  به  برای کمک  یکدیگر  همکاری  با 
فرصت های  ایجاد  برای  دولت  استخدام  و  اختیار  در  تولید 
شغلی، کاهش ضریب جینی، رشد اقتصادی، افزایش تولید و 

بهره وری مورد استفاده قرار خواهد گرفت.

مصرف  اینکه  گفت:توان   CNG انجمن  مدیره  هیات  رئیس 
متر  میلیون   ۵۰ به  مکعب  متر  میلیون   ۲۰ از  را  جی  ان  سی 
بنزین  لیتر  معادل۳۰میلیون  یعنی  دارد  وجود  برسانیم  مکعب 

که امکان صادرات بنزین را فراهم می کند.
محسن جوهری با اشاره به اینکه توسعه نامتوازن سی ان جی 
در بخش عرضه و تقاضا وجود دارد گفت: در بخش عرضه 
میلیون   ۸ برای  عرضه  توان  مکعب  متر  میلیون   ۵۰ روزانه 

خودرو وجود دارد.
وی ادامه داد: اما مسأله ای که وجود دارد تعداد خودروهای 
موجود ۴ تا ۴ و نیم میلیون خودرو است به عبارتی ۴ میلیون 
دستگاه خودرو برای این میزان عرضه کم داریم و این مساله 

به این معناست که توسعه نامتوازن در این زمینه وجود دارد
در  بتواند  دولت  صورتیکه  در  کرد:  نشان  خاطر  جوهری 
که  دهد  انجام  اقدامی  مدت  کوتاه  در  بتواند  تقاضا  بخش 
بنزین  مصرف  کاهش  در  می تواند  کند  پیدا  افزایش  تقاضا 

نیز مثمر ثمر باشد.
رئیس هیأت مدیره انجمن سی ان جی در پاسخ به این سوال 
که آیا دولت تسهیلات ویژه ای برای خریداران خودروهای 
دوگانه سوز در نظر گرفته است، خاطر نشان کرد: تسهیلات 
دولت معطوف به خودروهای عمومی بوده و خواسته ما در 
به صورت  که خودروهای شخصی  بود  این  گذشته  دوسال 
رایگان دوگانه سوز شوند مانند اقدامی که در دهه ۸۰ انجام 

دوگانه  به  رایگان  به صورت  بنزینی  کل خودروهای  و  شد 
سوز شدند.

به گفته جوهری، چرا دولت در شرایطی که می داند دوگانه 
بنزین  مصرف  کاهش  باعث  می تواند  خودروها  شدن  سوز 

شود اقدامی انجام نمی دهد.
شورای  مصوبه  ویرایش  آخرین  در  متأسفانه  داد:  ادامه  وی 
طرح  از  می توانند  عمومی  خودروهای  تنها  هم  باز  اقتصاد 
در  که  است  این  بر  منوط  و  کنند  استفاده  رایگان  تبدیل 
صورت عدم مراجعه خودروهای عمومی تا پایان سال ۱۴۰۲ 
این مساله جای  خودروهای شخصی جایگزین می شوند که 

تعجب دارد که چرا دولت خود زنی می کند.

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
رسمی   سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف 

حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان
برابر رای شماره 140260318005002672 مورخه  1402/06/05 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
فلاح  عیسی  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ملک 
کدملی  16و  به  ش ش  موسی   فرزند  بازکیانی   نژاد  ابراهیم 
2721880144 صادره از لاهیجان  - نسبت به ششدانگ  یکباب 
حریم  در  آن  تمامی  که  مترمربع    26/15 مساحت  به  مغازه 
تاسیساتی  راه قرار دارد به شماره پلاک فرعی 2125 مفروزی 
قریه  در  واقع   36 اصلی  از  فرعی   49 پلاک  از  شده  مجزی  و 
 - لاهیجان  نشانی:  به  گیلان   14 بخش  لاهیجان  بازکیاگوراب 
انتظامی از مورد مالکیت  نیروی  -جنب پاسگاه   بازکیاگوراب 
وراث مهدوی و منور آستانه با حق آبچک به ملک مجاور غربی  

محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی 
مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  که  صورتی  در  میشود 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی 
اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  یکماه  از اخذ رسید  ظرف مدت  پس 
دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
اقامه  عدم وصول گواهی  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت 

دعوا طبق مقررات سند مالکیت  صادر خواهد شد.
رئیس ثبت  اسناد و املاک لاهیجان- علی غلامعلی زاده   

تاریخ انتشار اول 1402/07/26-تاریخ انتشار دوم 1402/08/10
م الف 1278

***
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 

تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260318011006417 -1402/05/21 هیات 
ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات 
مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم سید علی موسوی زاده 
مرکیه  فرزند سید مصطفی   به شماره شناسنامه  2342 صادره از 
صومعه سرا در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب خانه 
و محوطه  به مساحت 88 /718  مترمربع پلاک 463 فرعی  از 46 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 17و غیره متصل بهم  واقع 
در قریه مرکیه  بخش 22 گیلان خریداری از  نسق سید مصطفی 

موسوی زاده    محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت 
انتشار  اولین  تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  متقاضی 
و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1663 تاریخ انتشار اول:1402/07/26
تاریخ انتشار دوم:1402/08/10

تعاونی  شرکت  اول  نوبت  العاده  فوق  عمومي  مجمع  جلسه 
و    1550 ثبت  شماره  به  گیلان  استانداری  کارکنان  مسکن 
مورخ       یکشنبه  روز  ملی 10720140657 راس ساعت 15   شناسه 
غدیر  سالن  گیلان،  استانداری  رشت،  محل  در   1402/08  /07
راس  شود  می  دعوت  اعضاء  کلیه  از  لذا  گردد.  می  برگزار 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا و کیل/ 

نماینده خود را کتباً معرفي نمایید.
*ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آئین نامه نحوه 
تشکیل مجامع عمومی؛تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر3رأی 
و هرشخص غیرعضوتنها یک رأی خواهد بود.و اعضاي متقاضي 

حداکثر  خود  نماینده  به همراه  بایست  نمایندگي،می  اعطاي 
تاریخ  06/ 1402/08 در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تا پس 
از احراز هویت و تأیید وکالت، برگه ورود به مجمع را دریافت 

دارند.
*دستور جلسه :

1.تمدید مدت فعالیت شرکت
2.تغییر تعداد بازرسان شرکت )اصلاح ماده اساسنامه(

هیئت مدیره شرکت تعاونی

                              تاريخ انتشارآگهي:   26/ 1402/07
   آگهي دعوت مجمع عمومی فوق العاده 

نوبت اول
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استان هااستان ها
۶۸۱ اشتغال جدید در 

خمین ایجاد شد
اجتماعی خمین گفت:  رفاه  و  کار  تعاون،  اداره  رییس   
تعهد  از  درصد   ۸۹ حدود  معادل  شغلی  فرصت   ۶۸۱

امسال این شهرستان در سامانه رصد ثبت شده است.
 »امیرعباس اکبری« در نشست کارگروه اشتغال و سرمایه 
برای  شهرستان  این  امسال  تعهد  افزود:  خمین،  گذاری 
در  داد:  ادامه  است.وی  نفر   ۷۶۷ رصد  سامانه  در  ثبت 
نیمه نخست امسال بنیاد شهید و امور ایثارگران ۱۸ مورد، 
صندوق کارآفرینی امید ۱۰ مورد، صمت ۲۴۹ مورد، فنی 
و حرفه ای یک مورد، میراث فرهنگی ۱۰ مورد، راهداری 
 ۹۷ کشاورزی  جهاد  مورد،   ۶۲ امداد  کمیته  مورد،  پنج 
مورد، بهزیستی ۶۵ مورد، بسیج سازندگی ۹۷ مورد، بنیاد 
سامانه  در  را  مورد   ۳۰ علوی  بنیاد  و  مورد   ۴۳ برکت 

رصد ثبت کردند.
اظهار  خمین  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  اداره  رییس 
سال  در  خانگی  مشاغل  اعتبار  ریال  میلیارد   ۹۰ کرد: 
مشاخل  تسهیلات  پرداخت  متولی  دستگاه  به  جاری 
برنامه  و  عمرانی  است.معاون  یافته  تخصیص  خانگی 
این نشست گفت: کمیته  نیز در  ریزی فرمانداری خمین 
است  شهرستان  اشتغال  کارگروه  کننده  تکمیل  نظارت 
تسهیلات  پرداخت  در  انحراف  می تواند  کمیته  این  و 
افزود:  زاده«  براتی  برساند.»وحید  حداقل  به  را  اشتغال 
نشود  انجام  آزمایی  راستی  با  تسهیلات  پرداخت  اگر 
مشکل  و  کنندگان  دریافت  برای  بدهی  ایجاد  موجب 
برای کارگروه می شود.وی با تاکید بر اینکه سیاستگذاری 
می شود،  انجام  اشتغال  کارگروه  در  شهرستان  اشتغال 
کشاورزی  در  خمین  شهروندان  تخصص  داد:  ادامه 
است و باتوجه به کاهش نزولات آسمانی و خشکسالی 
استفاده  منظور  به  شهرستان  کشاورزی  اخیر،  سال های 
گلخانه های  توسعه  سمت  به  باید  آبی  منابع  از  بهینه 
کوچک مقیاس حرکت کند.معاون عمرانی و برنامه ریزی 
پارسال  پرداخت های  اطلاعات  گفت:  خمین  فرمانداری 
زمینه  در  سازدگی  بسیج  و  علوی  بنیاد  برکت،  بنیاد 
تسهیلات بند الف تبصره ۱۸ جمع آوری شود.مدیر جهاد 
میلیارد  این نشست گفت: ۲۳۴  نیز در  کشاورزی خمین 
و ۹۰۰ میلیون ریال از اعتبارات تبصره ۱۸ امسال به این 
نهاد حمایتی در خمین تخصیص یافته است.رئیس اداره 
شهرستان  دستی  صنایع   و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  
این  دستی  صنایع  هنرمند   ۲۱ گفت:  این  در  نیز  خمین 
تسهیلات  ریال  میلیارد   ۱۴ دریافت  برای  شهرستان 
مشهدی«  شدند.»علی  معرفی  عامل  بانک های  به  امسال 
افزود: تاکنون ۱۰ هنرمند موفق به دریافت این تسهیلات 
 ۳۰ کرد:  بیان  نیز  خمین  کشاورزی  جهاد  شده اند.مدیر 
میلیارد ریال سهمیه امسال این نهاد از اعتبارات مشاغل 
معرفی  عامل  های  بانک  به  متقاضی   ۲۸ و  است  خانگی 
شدند.»احمدرضا جعفری« گفت: ۱۵ میلیار و ۵۰۰ ملیون 
کشاورزی  جهاد  به  یافته  تخصیص  اعتبار  این  از  ریال 
خمین جذب شده است.وی توضیح داد: هفت طرح برای 
جذب ۲۹ میلیارد و ۴۰۰ میلیون ریال از اعتبارات باقی 
مانده بند الف تبصره ۱۸ سال گذشته به بانک های عامل 
و  میلیارد   ۹۴ داد:  ادامه   » داودی  شدند.»جواد  معرفی 
۳۵۰ میلیون ریال معادل ۴۰ درصد از این اعتبار تاکنون 
نفر   ۱۲۹ افزود:  است.وی  شده  جذب  شهرستان  در 
 ۱۸ تبصره  قالب  در  اشتغال  تسهیلات  دریافت  متقاضی 
به  بانک های عامل معرفی شدند و ۶۷ متقاضی موفق  به 

دریافت این تسهیلات شدند.

زنجان در مرز 
ریشه کنی بی سوادی

طلسم یک طرح ورزشی در گرو تامین اعتبار

اما و اگرهایی برای بازسازی قدیمی ترین ورزشگاه جنوب شرق
 تخصیص به موقع اعتبارات در حالی سدی برای بهره برداری 
که  بوده  بلوچستان  و  سیستان  ورزشی  مکان  قدیمی ترین  از 
شهریور   ۱۷ ورزشی  مجموعه  بازسازی  آغاز  از  سال  هفت 
می گذرد؛ اما همچنان ساخت آن به پایان نرسیده و تب وتاب 

تمرین ها و رقابت های ورزشی در آن کم شده است.
تمدن  و  پهناوری  خلاف  بر  بلوچستان  و  سیستان   
چندین ساله اش از تعداد اندکی ورزشگاه برخوردار است که 
زاهدان  شهریور   ۱۷ ورزشی  مجموعه  می توان  میان  این  در 
را قدیمی ترین ورزشگاه این استان دانست که در طول عمر 
ورزشی  مختلف  رقابت های  برگزاری  شاهد  چندین ساله اش 
بوده، زیرا در هر قسمت آن برای رشته های ورزشی مختلف 
که  بود  شده  سبب  موضوع  این  و  داشت  وجود  سالن  یک 
قدیمی  ورزشی  مجموعه  این  در  استان  ورزشی  هیات های 

گرد هم باشند.
روزهای  یادگار  عنوان  به  می توان  آن  از  جهت  همین  به 
هر  از  بیش  کرد،  یاد  پیشکسوتان ورزش  از  بسیاری  جوانی 
و  بود  ملی  و  استانی  ورزشی  تیم های  میزبان  دیگری  مکان 
این  در  شب  از  ساعاتی  در  هم  خیلی ها  و  روزها  بسیاری 

مجموعه ورزش می کردند.
تخصیص به موقع اعتبارات در حالی سدی برای بهره برداری 
که  شده  بلوچستان  و  سیستان  ورزشی  مکان  قدیمی ترین  از 
شهریور   ۱۷ ورزشی  مجموعه  بازسازی  آغاز  از  سال  هفت 
می گذرد؛ اما همچنان ساخت آن به پایان نرسیده و تب وتاب 

تمرین ها و رقابت های ورزشی در آن کم شده است
دلایل  به  آن  ساخت  زمان  از  سال ها  گذشت  از  پس  اما 
اولین  و  رفت  پیش  نابودی  سمت  به  ورزشگاه  این  متعدد 
حتی  و  تماشاچیان  سکوهای  چمن،  زمین  در  آن  نشانه های 
باعث  امر  این  و  می شد  دیده  سالن های ورزشی  دیواره های 
این مجموعه ورزشی  تا ورزشکاران حضور کمتری در  شد 

داشته باشند.
به همین دلیل برای پیشگیری از بروز حوادث احتمالی باید 
درب برخی از سالن هایی که خسارت و آسیب بیشتری دیده 
بود بسته می شد که در نهایت در سال ۹۶ تصمیم به بازسازی 
و احیای مجموعه ورزشی ۱۷ شهریور در دستور کار متولیان 
امر در آن بازه زمانی قرار گرفت هر چند تخریب قسمت هایی 
این  از  ورزشکاران  خاطرات  ازبین رفتن  سبب  ورزشگاه  از 

مجموعه ورزشی شد.
در  ۱۷ شهریور  قدیمی  مجموعه  بازسازی  و  بهسازی  برنامه 
سه فاز به تصویب رسید که مرحله اول آن تخریب و بهسازی 
سالن های ورزشی مجموعه بود که برای این کار ۱۷ میلیارد 
تومان اعتبار تصویب شد تا اگر در برنامه ششم توسعه این 
پنج  زمان  مدت  در  کند  پیدا  اختصاص  کامل  طور  به  مبلغ 

سال مرحله اول آن به پایان برسد.
قدری طولانی  به  ۱۷ شهریور  قدیمی  بازسازی مجموعه  اما 
تمرین ها و رقابت های ورزشی در آن کم  شد که تب وتاب 

شد.
بر  قرار  شده  تدوین  نقشه های  و  برنامه  طبق  وجود  این  با 
 ۶ در  در چندطبقه  ورزشی  مجموعه  اول  مرحله  تا  این شد 
آن  مترمربع  هزار  که چهار  زیربنا ساخته شود  مترمربع  هزار 
هزینه های  پرداخت  به  توجه  با  و  باشد،  ورزشی  سالن های 
بالای اسکان تیم های ورزشی در این برنامه ۲ هزار مترمربع 
در  مهمانسرا  یا  خوابگاه  ساخت  برای  مجموعه  زیربنای  از 

نظر گرفته شود.

۱۷ شهریور  مجموعه ورزشی  بهسازی  یک  مرحله  پایان  در 
استانداردهای روز در آن  به  زاهدان ۶ سالن ورزشی مجهز 
تنیس روی  بوکس، کشتی،  هیات های  محل ساخته شود که 
میز، جودو، تکواندو و وزنه برداری هرکدام یک سالن داشته 
باشند و هیات های دیگر نیز در صورت لزوم بتوانند با تعامل 

۲ طرفه از آن بهره ببرند.
هفت سال چشم انتظاری برای بازسازی مجموعه ورزشی 

۱۷ شهریور زاهدان
جوانان  و  ورزش  اداره کل  مهندسی  و  فنی  دفتر  مسوول 
بلوچستان در خصوص آخرین وضعیت مجموعه  سیستان و 
ورزشی  سالن  این  کرد:  بیان  زاهدان  شهریور   ۱۷ ورزشی 
غیر توپی بوده و حدود هشت رشته ورزشی شامل بوکس، 
کشتی، جودو، تکواندو، تیراندازی و تنیس روی میز به همراه 
فعالیت  آن  قدیمی  ساختمان  در  قبلًا  که  رشته هایی  سایر 

داشتند هم اکنون نیز فعال هستند.
فرشید صالح زهی در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: قرار 
بود ساختمان قدیمی سالن ورزشی ۱۷ شهریور را بازسازی 
که  بود  زیاد  قدری  به  فرسودگی  عمق  اما  کنیم؛  مرمت  و 

تصمیم بر ساخت ساختمان با اسکلت جدید گرفتیم.
زودتر  هرچه  می توانیم  باشد  موقع  به  اعتبارات  تأمین  اگر 
سالن ورزشی ۱۷ شهریور زاهدان را به بهره برداری برسانیم

وی تأکید کرد: طرح مجموعه ورزشی ۱۷ شهریور یکی از 
طرح های شاخص مرکز سیستان و بلوچستان به شمار می رود 
که با اعتبار حدود ۱۰۰ میلیارد تومان در مساحت حدود ۶ 
هزار مترمربع در سه طبقه پیش بینی شده بود؛ اما هم اکنون این 
ساختمان در ۲ طبقه اسکلت آن به همراه سقف ها تمام شده 

و تا ۲ ماه آینده مناقصه تکمیل این طرح برگزار می شود.
جوانان  و  ورزش  کل  اداره  مهندسی  و  فنی  دفتر  مسوول 

که  اعتباری  تخصیص  با  داد:  ادامه  بلوچستان  و  سیستان 
انجام شده امیدوار هستیم بتوانیم در صورت تأمین به موقع 
اعتبارات طرح ورزشی سالن ۱۷ شهریور را آماده بهره برداری 

و در اختیار مردم و دوستداران ورزش قرار دهیم.
بلوچستان  و  سیستان  شهرهای  بیشتر  در  کرد:  اظهار  وی 
انجام  سازها  اسکلت  و  ورزشی  سالن های  زیرساخت های 
زیاد  تعداد  و  استان  این  پراکندگی  به  توجه  با  ولی  شده؛ 

طرح ها امکان انجام همزمان آنها وجود ندارد.
باشد  موقع  به  اعتبارات  تأمین  اگر  کرد:  تأکید  زهی  صالح 
می توانیم هرچه زودتر سالن ورزشی ۱۷ شهریور زاهدان را 
به بهره برداری برسانیم این سالن ورزشی حدود چهار هزار 
مترمربع است که با تخصیص به موقع اعتبارات تا نیمه دوم 

سال آینده افتتاح خواهد شد.
مطهری  خیابان  محدوده  از  زباله ها  جمع آوری  گفت:  وی 
در  نیز  ۱۷ شهریور  استخر مجموعه ورزشی  به سمت سالن 
دستورکار قرار دارد تا این محدوده نیز یا به قرارداد اضافه 

و یا به بخش خصوصی از طریق مولدسازی واگذار شود.
هفت سال چشم انتظاری برای بازسازی مجموعه ورزشی 

۱۷ شهریور زاهدان
کرد:  بیان  بلوچستان  و  سیستان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
مجموعه  از  بخشی  ساخت  برای  اختصاص یافته  اعتبار 
ورزشی ۱۷ شهریور زاهدان در سال ۱۴۰۲ حدود ۳۰ میلیارد 
افزود: مصوبه جدید اعلام شده در  بود.عباس شیبک  تومان 
بحث بودجه ای اگر به موقع تخصیص یابد تا پایان سالجاری 

فاز جلوی مجموعه ورزشی ۱۷ شهریور به اتمام می رسد.
وی گفت: بهره برداری کامل از مجموعه ورزشی ۱۷ شهریور 
نیازمند اعتبارات است که در صورت تخصیص به موقع تا ۲ 
سال دیگر بطور کامل افتتاح و به بهره برداری خواهد رسید.

 نرخ باسوادی استان زنجان با ۹۵.۱۶ درصد در محدوده سنی 
تقریبا ۹۹  و  میانگین کشوری است  از  بالاتر  تا ۴۹ سال،   ۱۰

درصد از افراد لازم التعلیم در دوره ابتدایی جذب شده اند.
 طبق آنچه یونسکو اعلام کرده است؛ » بیسواد به کسی گفته 

می شود که نه بتواند متنی را بخواند و نه متنی را بنویسد«.
با این تعریف، بیسوادی یک آسیب اجتماعی محسوب می شود 
و برخی از افراد به علت اینکه بیسواد هستند وضعیت خوبی از 
لحاظ اقتصادی ندارند به همین دلیل توانایی آنها به مشارکت 

خلاق در فعالیت های اجتماعی محدود می شود.
در  است  ممکن  نیز  افراد  این  محدود  اشتغال  یا  اشتغال  عدم 
ارتباط با سرمایه گذاری عمومی موجب هدر رفتن منابع مالی 
توانایی  بیسوادی موجب کاهش  اینکه  بر  جامعه شود، علاوه 
فرد در ترقی زندگی شخصی و حیات اعضای خانواده می شود 
انتقال  بعدی  نسل های  به  به صورت چرخشی  این موضوع  و 

پیدا می کند.
در راستای حل این آسیب اجتماعی یک سال پس از پیروزی 
ضرورت  و  اهمیت  به  توجه  با  و  ایران  در  اسلامی  انقلاب 
امام خمینی )ره(، دی ماه ۱۳۵۸ نهضت  فرمان  به  سوادآموزی، 

سوادآموزی تأسیس شد.
این  از تشکیل  اولین اساسنامه نهضت سوادآموزی، هدف  در 
نهاد از بین بردن بی سوادی در کشور اعلام شد، به صورتی 
که حداکثر تا سه سال دیگر بتوان میزان باسوادی را از مرز ۹۰ 

درصد بالاتر برد.
طی سالهای ۶۱-۵۸ پس از صدور فرمان تاریخی حضرت امام 
نمایندگان  حضور  با  سوادآموزی  نهضت  مرکزی  هسته  )ره( 
آموزش و پرورش، جهاد سازندگی، نماینده روحانیت و جهاد 
دانشگاهی شکل گرفت که به صورت شورایی اداره می شد و 

این نهاد عهده دار تشکیل کلاس های سوادآموزی بود.
زنجان در مرز ریشه کنی بی سوادی

 ۱۳۶۸ سال  تا  تأسیس  بدو  از  سوادآموزی  نهضت  سازمان 
تکمیلی  و  مقدماتی  های  نام  به  آموزشی  دوره   ۲ بر  مشتمل 
بوده است و از سال ۱۳۶۸ تا سال ۱۳۸۹ با سه دوره مقدماتی، 

تکمیلی و پایانی ادامه فعالیت داد.
رویه  سوادآموزی  نهضت  سال ها  گذشت  از  پس  اما  امروز 
خود را تغییر داده و از بی سوادی مطلق به سطوح بالاتری از 
میزان  زنجان  استان  در  و خوشبختانه  یافته  ارتقا  سوادآموزی 

باسوادی به بالاتر از ۹۵ درصد رسیده است.
به دوره های مقدماتی و تکمیلی »دوره عمومی« اطلاق می شد و 
دوره پایانی »دوره انتقال« محسوب شده و دوره پنجم بزرگسالان 
نیز از سال ۱۳۶۸ به عنوان یکی از دوره های نهضت سوادآموزی 
می شد. اجرا  پرورش  آموزش  و  وزارت  همکاری  با  و  تلقی 

امروز اما پس از گذشت سال ها از تاسیس نهضت سوادآموزی 
رویه خود را تغییر داده و از بی سوادی مطلق به سطوح بالاتری 
از سوادآموزی ارتقا یافته و خوشبختانه در استان زنجان میزان 

باسوادی به بالاتر از ۹۵ درصد رسیده است.
با  اینکه  با اشاره به  مدیرکل آموزش و پرورش استان زنجان 
با ۹۵.۱۶ درصد  استان  باسوادی  اقدامات صورت گرفته نرخ 
کشوری  میانگین  از  بالاتر  سال،   ۴۹ تا   ۱۰ سنی  محدوده  در 
در  التعلیم  لازم  افراد  از  درصد   ۹۹ تقریبا  کرد:  اظهار  است، 
اینکه  به  اشاره  با  اسماعیلی  ابتدایی جذب شده اند.علی  دوره 
مطالعه کتاب و ترویج فرهنگ مطالعه نقش بسزایی در کاهش 
نرخ بی سوادی دارد، اضافه کرد: در همین راستا طرح خواندن 

با خانواده در استان اجرایی می شود.
وی این طرح را از طرح های موفق حوزه سوادآموزی عنوان و 
خاطرنشان کرد: طرح خواندن با خانواده فرصتی مناسب برای 
جبران ارتباطات آسیب دیده بین اعضای خانواده و نیز ارتباط 

بین انسان با کتاب و کتاب خوانی است.
با خانواده« در دوره های سوادآموزی و  طرح »خواندن 

انتقال اجرا می شود
سوادآموزی  در  خانواده«  با  »خواندن  طرح  گفت:  اسماعیلی 
و  سوادآموزی  دوره های  در  معکوس  یادگیری  تکنیک  با  که 
انتقال اجرا می شود، بهترین فرصت فرهنگ سازی برای مطالعه 

و آشتی با کتاب و آن هم در دل خانواده است.
معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان 
با اشاره به اینکه اخیرا فراخوان واگذاری و برون سپاری  نیز 
همه  کرد:  اضافه  است،  منتشر شده  آموزی  فعالیت های سواد 
فعالیت های آموزشی معاونت سواد آموزی اداره کل آموزش 
با  و  سرانه ای  صورت  به   ۱۴۰۲ سال  در  استان  پرورش  و 
قیمت تمام شده واگذار می شود.نرخ مصوب دوره های سواد 
ریال،  هزار   ۱۰۰ و  میلیون   ۱۱ سوادآموزی  دوره  در  آموزی 
در دوره تحکیم ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار ریال و در دوره انتقال 
ازای  به  مبالغ  این  میلیون و ۴۰۰ هزار ریال است، گفت:   ۱۱
قبولی هر نفر به مربی پرداخت می شود.علی حیاتی گفت: از 
واجد  آموزشی  خدمات  خرید  شرکت های  و  مؤسسات  همه 
داشتن  همراه  با  می آید  عمل  به  دعوت  مجوز  دارای  شرایط 
مربوطه  فرم  تکمیل  جهت  کتبی  درخواست  و  فعالیت  پروانه 
به ادارات آموزش و پرورش نواحی و مناطق ۱۴گانه مراجعه 
کنند.وی با اشاره به اینکه نرخ مصوب دوره های سواد آموزی 
میلیون و ۱۰۰ هزار ریال، در دوره  در دوره سوادآموزی ۱۱ 
تحکیم ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار ریال و در دوره انتقال ۱۱ میلیون 
و ۴۰۰ هزار ریال است، گفت: این مبالغ به ازای قبولی هر نفر 
به مربی پرداخت می شود.وی تصریح کرد: استفاده از آموزش 
دهندگان فعال و نیروی انسانی توانمند مورد تائید ادارات سواد 
آموزی در راستای فعالیت تخصصی سوادآموزی، پوشش بیمه 
تأمین اجتماعی تمامی آموزش دهندگان و ارائه تضمین قرارداد 
از جمله شرایط واگذاری این خدمات در استان است.معاون 
سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش استان زنجان در رابطه 
با نتایج پوشش و امتحانات سوادآموزی استان زنجان در سال 
تحصیلی ۱۴۰۱ تا ۱۴۰۲ گفت: این آموزش ها در رده  سنی ۱۰ 
تا ۱۹ سال، ۲۰ تا ۲۹ سال، ۳۰ تا ۳۹ سال، ۴۰ تا ۴۹ سال و 

بالای ۵۰ سال ارائه شده است.
زنجان در مرز ریشه کنی بی سوادی

حیاتی تصریح کرد: طبق آمار افراد تحت پوشش سوادآموزی 
یک هزار ۳۷۸ نفر، تحت پوشش تحکیم یک هزار و ۱۵۴ نفر و 
تحت پوشش انتقال یک هزار و ۵۵۴ نفر بودند که جمعیتی بالغ 

بر چهار هزار و ۸۶ نفر را شامل می شود.
سواد  مختلف  دوره های  در  نفر   ۶۰۰ و  هزار   ۶ امسال 

آموزی استان شرکت می کنند
وی با اشاره به اینکه امسال هم ۶ هزار و ۶۰۰ نفر در دوره های 
این  از  گفت:  می کنند،  شرکت  استان  آموزی  سواد  مختلف 
تعداد سه هزار نفر در دوره سواد آموزی، ۲ هزار و ۵۰۰ نفر 
در دوره انتقال و یک هزار و ۱۰۰ نفر در دوره تحکیم سواد، 
به  آموزی  سواد  دوره  کرد:  تصریح  می بینند.حیاتی  آموزش 
منظور دستیابی افراد بزرگسال به حداقل سواد، دوره انتقال به 
منظور ایجاد فرصت ادامه تحصیل برای کسانی که دوره سواد 
آموزی را گذرانده اند یا کسانی که فاقد شرایط ادامه تحصیل 
در آموزش و پرورش رسمی هستند و دوره تحکیم سواد به 

منظور دستیابی افراد بزرگسال به حداقل سواد اجرا می شود.
اما  نداشت؛  معنی  برایم  آینده  دوره ها  این  در  از شرکت  قبل 
کنکور  در  موفقیت  برای  تلاش  با  که  دارم  تصمیم  امسال 
بخوانم. درس  مهندسی  رشته های  از  یکی  در   سراسری 

سوادی  با  نرخ  گرفته  صورت  اقدامات  با  اینکه  بیان  با  وی 
استان با ۹۵.۱۶ درصد در محدوده سنی ۱۰ تا ۴۹ سال بالاتر از 
میانگین کشوری است، اضافه کرد: هدف سواد آموزی استان 
با  به  لحاظ درصد  به وضعیت سفید  نخست، رسیدن  گام  در 

سوادی )سواد خواندن و نوشتن( در افق ۱۴۰۴ است.

توسعه ۱۵۰ هکتاری باغات انبه در 
جنوب سیستان وبلوچستان 

طرح  از  سیستان وبلوچستان  استاندار  بازدید  جریان  در 
انبه شهرستان نیکشهر ،رئیس سازمان  توسعه باغات میوه 
اقلیمی  شرایط  به  توجه  با  گفت:  استان  جهادکشاورزی 
مشارکت  با  اخیر  دوسال  در  استان  جنوب   مطلوب 
در  انبه  گرمسیری  میوه  باغ   هکتار   ۱۵۰ کشاورزان 
سید  است.  شده  احداث  استان  جنوبی  های  شهرستان 
سیستان  حاضر  حال  در  افزود:  سیدحسینی  محمدرضا 
وی  میباشد.  انبه  باغ  هکتار  دارای۱۵۰۰  وبلوچستان 
بارور  استان  جنوب  انبه  باغات  درصد   ۸۰ کرد:  تصریح 
میباشد که سالیانه افزون بر ۱۷ هزار تن میوه انبه تولید و 
به بازار مصرف عرضه می  شود. سید حسینی اظهارداشت: 
هیری،  چوسا،  پالی،  بیگم  لیلیوم،  فجری،  سندری،  ارقام 
سرولی، پیوندی و محلی از مهمترین ارقام انبه در جنوب 
استان است و از هر هکتاربطور متوسط ۱۳ تن  محصول 
برداشت و مقدار محصول بستگی به آب و هوا ،رقم میوه 

و نحوه مدیریت باغ انبه دارد.                  
 زاهدان-خبرنگار نسیم

مدیر مخابرات منطقه گلستان 
تاکید کرد: توزیع عادلانه خدمات 
مخابراتی در تمام مناطق استان 

خدمات  عادلانه  توزیع  بر  گلستان  منطقه  مخابرات  مدیر 
مخابراتی تاکید کرد.  

گلستان  منطقه  مخابرات  عمومی  روابط  اداره  گزارش  به 
از  چند  تنی  با  گفتگو  در  شهمرادی  غلامعلی  دکتر   ،
مناطق  تمام  در  مخابرات  توسعه  به  اشاره  با  خبرنگاران  
و  داد  خبر  مخابراتی  خدمات  عادلانه  توزیع  از   ، استان 
گفت : با توجه به اینکه استان گلستان از مناطق روستایی 
نقاط  این  به  رسانی  ارتباط   ، بوده  برخوردار  زیادی 
مناطق  تمامی  و  بوده  اولویت  در  شهری  مناطق  همانند 
استان در برنامه های توسعه ای مخابرات دیده می شوند. 
اقدام مهم در  بعنوان  استان  نوری در  فیبر  از توسعه  وی 
و  برد  نام  مخابراتی  شبکه  نوسازی  و  بهسازی  راستای 
افزود: با بهسازی کامل شبکه کیفیت دو چندان خدماتچ 
بستر  بر  میتوان  و  بوده  شاهد  را  مخابراتی  سرویسهای  و 
پیاده  را  مخابراتی  ارتباطات  نوین  فناوریهای  شده  ایجاد 

سازی کرد.
گرگان - خبرنگار روزنامه نسیم

محمد  ساله   ۳۰۰ تاریخی  پلُ  زیر  سنگین  خودروهای  تردد 
شهر  این  تاریخی  بنای  نماد  به عنوان  که  بابل  خان  حسن 
معروف است این روزها لرزه بر پیکر این بنای فاخر انداخته 

و خطر ریزش سازه آن این روزها به گوش می رسد.
 تردد از روی پل تاریخی محمد حسن خان بابل پس از کش 
اما تردد در  و قوس های فراوان از سال ۱۳۹۵ ممنوع شد، 
زیر پل همچنان ادامه دارد و باوجود این که مصوبه شورای 
خودروهای  تردد  گذشته  سال   ۲ در  که  شهرستان  ترافیک 
بابل  سنگین را از زیر این پل ممنوع کرده بود و شهرداری 
بنای  این  ی  چشمه  زیر  در  آهنی  سازه  یک  نصب  با  نیز 
تاریخی مانع تردد خودروهای سنگین وزن شده بود، از چند 
روز گذشته تاکنون رانندگان این سرخود تردد را در بخش 
بتنی،  مانع  کنار زدن  با  و  اند  آغاز کرده  پل  این  از  دیگری 

تردد از این راه را باردیگر از سرگرفتند.
ساله  چند  های  فرش  سنگ  شد  سبب  خودروها  این  تردد 
های  لرزه  دیگر  سویی  از  و  شود  کنده  جا  از  پل  این  زیر 
شدید شکاف های روی سازه را افزایش دهد. در این وادی 
با حضور در زیر پلُ  این روزها دوستداران میراث فرهنگی 
های  شبکه  در  را  آن  خودروها  این  تردد  از  فیلمبرداری  و 
ظرفیت  از  استفاده  با  و  گذارند  می  اشتراک  به  اجتماعی 
در  تاریخی  فاخر  بنای  این  نجات  خواهان  مجازی  فضای 

مازندران هستند.
این پل تاریخی که از گذشته های دور شهر بابل را به جنوب 
گتاب  و  بندپی غربی  بندپی شرقی،  در بخش  این شهرستان 
از  احشام  عبور  تاریخ  از  مقطعی  یک  در  و  کرد  می  متصل 
روی این پل انجام می شد، میراث فرهنگی با قرار دادن نماد 
این پل فضای خاصی را  بر روی  از تندیس کوچ دامداران 
پایان  و  تاریخی  بنای  این  فروپاشی  احتمال  که  کرده  ایجاد 
روز  هر  بنا  این  با  بابل  جنوب  روستانشینان  بازی  خاطره 

برنگرانی آنها می افزاید.
تاریخ نویسان هزینه ساخت این پل را که تا سال ۱۳۴۳ تنها 
راه ارتباطی بابل به بندپی، آمل، تهران و روستاهای جنوب 
و جنوب غربی شهرستان بود، ۱۲ هزار تومان ذکر کرده اند. 
پل محمدحسن خان با ۱۴۰ متر طول و ۶ متر عرض، دارای 
۶ چشمه یا طاق اصلی و ۲ چشمه فرعی است و ارتفاع آن 

از بستر رودخانه ۱۱ متر است.
اواخر دوران  به سبک پل های دوران صفوی و در  این پل 
افشاریه ساخته شده است و از ویژگی های مهم آن استفاده 
از سفیده تخم مرغ و ساروج در ساختش است. پل تاریخی 
محمد حسن خان قاجار یک بار در زمان پهلوی اول ترمیم 
ثبت ۱۴۱۴  با شماره  اردیبهشت ۱۳۵۶   ۲۲ تاریخ  شد و در 
به عنوان یکی از آثار ملی ایران ثبت شد. این پل ۳۰۰ ساله 
به  ملی  آثار  فهرست  در  نامش  ثبت  با  پیش  قرن  نیم  حدود 
علت  به  ولی  بود،  رسیده  بازنشستگی  سن  به   ۱۴۱۴ شماره 
عبور  ماند.  باقی  ترافیک  بار  زیر  مناسب  جایگزین  پل  نبود 
بهره  از  پس  خان  محمدحسن  پل  روی  بر  ماشین  مرور  و 
برداری از پل سومی با همین نام در جوار آن در سال گذشته 

ممنوع شد.
توقف خودروهای سنگین یک ضرورت فوری

قاسم اسحاقی یکی از فعالان میراثی شهرستان بابل در گفت 
تلاش  سال ها  از  بعد  داشت:  بیان  ایرنا  خبرنگار  با  گو  و 
توانستیم ۲ سال گذشته تردد خودروهای سنگین را از زیر پل 
ممنوع  ترافیک  با مصوبه شورای  تاریخی محمد حسن خان 

کنیم اما دوباره این اتفاق تلخ شروع شد.
شبانه  سنگین  های  ماشین  رانندگان  از  تعدادی  گفت:  وی 
موانع بتونی زیر پل تاریخی را برداشته و از چشمه ای دیگر 

پل محمد حسن خان بابل راه جدید برای خود باز کردند.
وی با بیان اینکه این ترددها سبب شد سنگ فرش های چند 
داشت:  بیان  شوند،  کنده  جا  از  تاریخی  پل  ساله کف  صد 
در  که  شکاف هایی  سنگین،  خودروهای  مستمر  های  لرزه 

سازه پل رخ داده است را بیشتر می کند.
این دوستدار میراث فرهنگی شهرستان بابل که در این روزها 
با حضور در زیر پل تاریخی محمد حسن خان با فیلمبرداری 
به اشتراک گذاشتن در شبکه  از تردد خودروهای سنگین و 
افزود:  کند،  می  تلاش  اثر  این  نجات  برای  اجتماعی  های 
تردد خودروهای سنگین زخم های زیادی بر سازه نیمه جان 
این بنا ایجاد کرده است که همه ما نگران فروپاشی این پل 

هستیم.
یک  تخریب  تحمل  دیگر  بابلی  اینکه شهروندان  بیان  با  وی 
بنای ارزشمند شهر خود را ندارند اظهار داشت: تقاضای ما 

از مسوولان مربوط شهرستانی و استانی آن است که در یک 
 ۱۰ چند  وزن  با  سنگین  خودروهای  تردد  مانع  فوری  اقدام 

تنی از زیر پل تاریخی شوند.
اسحاقی اضافه کرد: هر روزه شکاف ها و زخم ها بر پیکر این 
سازه افزایش می یابد و خطر فروپاشی نماد تاریخی بابل هر 

روز بیشتر از روز گذشته است.
اداره میراث فرهنگی چه می گوید؟

رئیس اداره میراث فرهنگی و صنایع دستی شهرستان بابل به 
از نمادهای  ایرنا گفت: پل محمد حسن خان یکی  خبرنگار 
مهم تاریخی بابل محسوب می شود که برای حفظ این بنا باید 

حساسیت داشته باشیم.
مهران فلاح با اشاره به اینکه تردد خودروهای سنگین و لرزه 
بعد  بیان داشت:  است،  تاریخی خطرآفرین  پل  این  بر سازه 
از مطلع شدن از این موضوع مکاتبه ها با مجموعه شهرداری 
دیگر  بار  تا  کردیم  آغاز  را  بابل  شهر  اسلامی  شورای  و 
به  تردد خودروهای سنگین  از  ممانعت  برای  بتنی  سازه های 

زیر چشمه پل برگردد.
در  نامش  ثبت  با  پیش  قرن  نیم  حدود  ساله   ۳۰۰ پل  این 
فهرست آثار ملی به شماره ۱۴۱۴ به سن بازنشستگی رسیده 
بود، ولی به علت نبود پل جایگزین مناسب زیر بار ترافیک 

باقی ماند.
عبور و مرور ماشین بر روی پل محمدحسن خان پس از بهره 

برداری از پل سومی با همین نام در جوار آن ممنوع شد.

 نابودی تدریجی نماد تاریخ بابل؛ پاسخگویی با کیست؟
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تلاش باشگاه نساجی برای حضور 
بانوان در وطنی

رکورد سعید مهری هم زده شد!
رونمایی از ملی پوش 100 میلیونی 

در استقلال

ستاره طلسم شکن تنیس روی میز مطرح کرد:

چگونه فوتبال عامل سقوط ورزش ایران شد
چرا به ما رسیدگی نمی کنید و همه چیز برای فوتبال 
است؟ همین توجه بیش از اندازه به فوتبال باعث شد 
بگیریم.چگونه  بازی های آسیایی  نتایج را در  بدترین 

فوتبال عامل سقوط ورزش ایران شد
میز  روی  تنیس  مطرح ترین چهره  که  عالمیان  نوشاد 
ایران محسوب می شود و در تمام رده های تیم ملی در 
بازی های آسیایی  داشته است، در  این رشته حضور 
جاکارتا مدال برنز را در بخش انفرادی کسب کرده 
بود و در بازی های آسیایی هانگژو هم در بخش تیمی 

و دو نفره موفق شد مدال برنز را به دست بیاورد.
حضور  فرانسه  لیگ  در  حاضر  حال  در  که  نوشاد 
دارد، امروز در گفتگویی با خبرنگار ما در خصوص 
ایران  در  پنگ  پینگ  شرایط  و  آسیایی  بازی های 
مشکلی  در خصوص  را  توضیحاتی  و  کرد  صحبت 

که چند سال قبل برای دست او رخ داد و باعث تغییر سبک 
او شد، ارائه داد.

* در بازی های آسیایی هانگژو موفق به کسب دو مدال 
برنز شدید. درباره سطح مسابقات صحبت کن.

اینکه در رشته ما، تمام کشورهای قدرتمند دنیا،  به  با توجه 
آسیایی هستند، سطح بازی ها خیلی بالا بود اما ما هم تمرینات 
خوبی داشتیم. در چندین سال اخیر همیشه ذهنیت ما این بوده 
که در مسابقات جهانی، آسیایی و حتی المپیک مقام بیاوریم 
و در اردوها هم مدام درباره این موضوع صحبت می کنیم. در 
مسابقات آسیایی جاکارتا من توانستم در انفرادی مقام کسب 
فکر  دوبل  و  تیمی  در  مقام  کسب  به  بعد  به  آن  از  و  کنم 
می کردیم و خدا را شکر توانستیم در هانگژو دو مدال کسب 
کنیم. شرایط خیلی سخت بود اما توانستیم این کار را بکنیم. 
کمتر کسی فکر می کرد که ما بتوانیم ژاپن را ببریم اما خودمان 
برابر ژاپن و کسب  پیروزی  به  تیم مان را می شناختیم و فقط 

مدال فکر می کردیم.
* با توجه به سطح کشورهای آسیایی در تنیس روی میز، 
مدال طلا یا نقره برای ورزشکاران ایران در این رشته در 
دسترس است و آیا قبل از مسابقات به آن فکر می کردید؟

صد درصد در دسترس است. در حال حاضر ما در تمام رده ها 
مدال برنز را به دست آوردیم و آنجا هم که با بچه ها صحبت 
به دست آمده و الان  برنز  بودیم که مدال  می کردیم، هم نظر 
باید به مدال های بهتر فکر کنیم. در این دوره هم بعد از بازی 
با ژاپن که برابر کره قرار گرفتیم، من و نیما در دو بازی اول 
که باید می بردیم، باختیم اما اگر یکی از این دو بازی به نفع 
ما می شد، شرایط کاملا تغییر می کرد. البته نکته مهم این بود 
که با توجه به اینکه همیشه به مدال برنز فکر می کردیم و همه 
تبریک می گفتند، یک جورهایی راضی شده  را  برنز  هم مدال 
بودیم اما در مسابقات آینده این شانس را داریم که مدال های 
البته این اتفاق مستلزم این است که  بهتر را هم کسب کنیم. 
تا  باشیم  داشته  بزرگتری  دید  و  کافی  امکانات  و  زیرساخت 

بتوانیم مقام های بهتری کسب کنیم.
* در بازی با کره هم شانس خوبی برای صعود به فینال 

داشتید.
درست است. ما شانس این را داشتیم که به فینال صعود کنیم 
اما همانطور که گفتم در شرایطی که ما ژاپن را برده بودیم و 
شانس صعود به فینال را داشتیم، همه مدال برنز را به ما تبریک 
می گفتند که طبیعی هم بود؛ به هر حال ایران بعد از ۶۵ سال در 
رده تیمی مدال آورده بود و طبیعی بود که همه تبریک بگویند. 
من تجربه کسب مدال برنز را داشتم اما با شرایطی که رخ داد 
این مقام راضی  به  تا حدودی  امیرحسین  نیما و  فکر می کنم 
شده بودند. البته ما همه تلاش مان را کردیم و در دو بازی هم 
مرحله یک  در  مسابقه  این  اگر  داشتیم. شاید  پیروزی  شانس 
چهارم برگزار می شد، ما کره را می بردیم و یا اگر یکی از سه 

بازی به نفع ما تمام می شد، شانس صعود به فینال را داشتیم.
* نیما در مصاحبه ای گفته بود برای پیروزی برابر چین 

باید از کهکشان دیگری بیایند.
تیمی  رده  در  شاید  و  است  بالاتر  خیلی  چین  سطح  واقعا 
این صحبت درست باشد که برای پیروزی برابر آنها باید از 
تیم  تیمی،  رده  در  که  خصوص  به  بیایند؛  دیگری  کهکشان 
برنده باید سه برد بیاورد . واقعا سخت است که یک تیم بتواند 
سه بازی را از چین ببرد اما در رده انفرادی من با نیما موافق 
نیستم و حتی خودم چندین بار چینی های خوب دنیا را برده ام. 
در واقع من خودم برابر چینی ها خوب بازی می  کنم اما در راه 
تیمی خیلی سخت است که بتوان آنها را برد، چرا که حدود 

۲۵ سال است که تیم اول دنیا هستند.
* به جز چین کدام کشورها در  تنیس روی میز صاحب 

سبک هستند؟
ژاپن، کره، هنگ کنگ و چین تایپه صاحب سبک هستند و در 
اروپا هم آلمان، فرانسه و سوئد عالی هستند که ما باید بیشتر 

تلاش کنیم تا به آنها برسیم.
* از نظر خودت بهترین بازیکن در این رشته چه کسی 

است؟
از نظر من وانگ چوکین که رنکینگ یک دنیا است و من و نیما 

در دوبل به آنها باختیم.
کسب  برای  که  کردی  اشاره  صحبت هایت  در   *

مقام های بهتر باید زیرساخت های لازم را داشته باشیم.
در وهله اول ما نیاز به یک کمپ خیلی خوبی در ایران داریم. 
این  مشکل  اما  نداریم  بدی  کمپ های  حاضر  حال  در  البته 
هوا  و  آب  تهران  در  و  هستند  تهران  در  کمپ ها  که  است 
خشک است و شرایط برای تمرین مناسب نیست و من اصلا 
در  نمی توان  پنگ  پینگ  رشته  در  نمی کنم.  تمرین  تهران  در 
آب و هوای خشک  تمرین کرد و حتما باید آب و هوا شرجی 
باشد؛ بنابراین ما باید شمال یا کیش یک کمپ حرفه ای داشته 
و  میز  بدنسازی،  دستگاه های  به  نیاز  ما  این  بر  علاوه  باشیم. 
همان  مهم ترین موضوع،  البته  داریم.  پنگ خوب  پینگ  توپ 
کمپ است و تمام کشورهایی که پیشرفت کرده اند، در مرحله 
اول یک کمپ خیلی خوب درست کرده اند که ورزشکاران 
بتوانند تمرین کنند. کسب مدال برنز در بازی های آسیایی نشان 
می دهد که ما پتانسیل بیشتری داریم و من از همینجا از وزارت 
ورزش و کمیته ملی المپیک درخواست می کنم شرایط را برای 
ما فراهم کنند. ما نیازمند این هستیم که بیشتر از این حرفه ای 

باشیم.
تو پیش آمد.  برای دست چپ  * مدتی قبل عارضه ای 

درباره این موضوع صحبت کن.
این مشکل حدود ۱۰ سال است که برای دست من رخ داده 
و  داده ام  از دست  را  دستم  هند حس  فور  تکنیک  در  من  و 
تکنیک  این  در  واقع  در  کنم.  اجرا  را  تکنیک  این  نمی توانم 
راکتم را در دستم احساس نمی کنم. نمی دانم نام این بیماری 
چیست؛ برخی می گویند تونل کارپال است و برخی می گویند 
مربوط به اعصاب عضله است اما در هر صورت درمان ندارد 

و فقط باید کنترل کرد.
* این اتفاق باعث شد سبک بازی ات هم تغییر کند.

این مشکلی است که خیلی کم پیش می آید و شاید از هر ده 
هزار نفر، تنها یک نفر دچار آن شود ولی ۴-۵ نفری که در 
و  گذاشتند  کنار  را  پنگ  پینگ  مشکل شدند،  این  دچار  دنیا 
کنم  کنترل  توانستم  من  شکر  را  خدا  بدهند.  ادامه  نتوانستند 
اما ۵-۶ سال هم واقعا افت کردم و به حدی رسیده بودم که 
ممکن بود من هم کنار بگذارم اما تمریناتم را ادامه دادم. افت 
کردم اما سبک جدیدی برای خودم درست کردم و الان در دنیا 
یک سبک منحصربه فرد بازی می کنم و کسی نیست که مشابه 
من بازی کند. خدا را شکر توانستیم کنترل کنیم و حتی یک 

سبک جدید هم اختراع کنیم )با خنده(.
* چه چیزی باعث شد که انگیزه ات را حفظ کنی و ادامه 

بدهی؟
این فکر  به  پینگ پنگ هستم و نمی توانستم  من واقعا عاشق 
کنم که این رشته را کنار بگذارم. با خودم فکر کردم و گفتم 
راهی نیست و باید کنار بیایم. خیلی سخت بود اما هر چیزی 
با استمرار درست می شود؛ من هم این کار را انجام دادم و با 
پدرم و آقای لطف الله  نسبی تمرین کردم و از همینجا از آنها 
بتوانم  درازمدت  در  شد  باعث  تمرینات  این  می کنم.  تشکر 
دوباره سبکم را پیدا کنم. در آن مدت که افت کرده بودم، به 
خاطر این بود که سبکم را گم کرده بودم و نمی دانستم چطور 
باید بازی کنم. تکنیکی که نقطه قوت من بود، به نقطه ضعفم 
تبدیل شده بود. بر همین اساس با پدرم و آقای لطف الله  نسبی 
واقع  در  کنیم.  درست  توانستیم  و  داشتیم  مستمر  تمرینات 
علاقه ام باعث شد که پینگ پنگ را کنار نگذارم و با مشکلم 

کنار بیایم.
در  تو  عملکرد  در  تاثیری  کنارت چه  در  نیما  * حضور 

طول این سال ها داشته است

ما شده  تداوم کار در هر دوی  باعث  نیما  حضور 
حریف  و  بودیم  هم  با  همیشه  نیما  و  من  است. 
تمرینی یکدیگر محسوب می شدیم که این موضوع 
نیما هیچوقت مشکل  بوده است. من و  خیلی مهم 
کمبود حریف تمرینی نداشتیم و از طرفی با حضور 
مسئله  این  نداشتیم.  هم  مربی  کمبود  مشکل  پدرم 
روی استمرار ما خیلی مهم بود و باعث شد تا الان 
کنار  در  پدرم  و  نیما  و  من  اگر  شاید  بیارم.  دوام 
تا الان در این رشته  نبودیم، نمی توانستیم  یکدیگر 
ما  ماندگاری  باعث  مداوم  تمرینات  این  اما  بمانیم 
شد. پیدا کردن حریف تمرینی خیلی سخت است 
اینکه این رشته در خانواده ما بود،  با توجه به  اما 

مشکلی برایمان ایجاد نشد .
* نکته مهم این است که تنیس روی میز متعلق 
به چین و کشورهای آسیای شرقی است. فکر می کنی ما 
در رشته ای که مال کشور دیگری است، تا کجا می توانیم 

پیشرفت کنیم؟
اما  واقعا درست است و پینگ پنگ مال آسیای شرقی است 
من همیشه گفته ام ایرانی ها پینگ پنگ بلد هستند و این رشته 
را می فهمند و بااستعداد هستند اما این رشته هنوز خوب در 
ایران دیده نشده است. یک مشکل دیگر هم این است که این 
رشته واقعا گران است؛ یک راکت ۲۰ الی ۲۵ میلیون تومان 
من  شاید  واقع  در  است.  میلیون   ۵ هم  آن  رویه های  و  است 
و نیما در یک مسابقه ۲۰ میلیون برای رویه هزینه کنیم. این 
بگیرند.  فاصله  رشته  این  از  بچه ها  که  می شود  باعث  مسائل 
امکانات  واقعا  اگر  و  داریم  زیادی  استعدادهای  مجموع  در 
بدهند، می تواند در مسابقات آسیایی، جهانی و حتی المپیک 
مقام آور باشد. ایرانی ها پینگ پنگ بلد هستند و سبک خاص 

خودشان را دارند.
* تنیس روی میز درآمد خوبی برای تو داشته است؟

خدا را شکر بد نیست. رشته ما، رشته ای است که لیگ دارد 
و لیگش هم در دنیا حرفه ای است. ما در ایران هم لیگ داریم 
که قبلا خیلی حرفه ای تر بود اما مسائل اقتصادی روی لیگ 
تاثیرگذار بود. در گذشته همه دنیا دوست داشتند به لیگ ایران 
بیایند، چون پول خوبی می دادند. در حال حاضر تنها درآمد ما 
از لیگ است و جدیدا هم ما استخدام ایران خودرو شدیم و از 

آن سمت هم درآمدی داریم.
به  که  توجهی  به  نسبت  ایران  در  ورزشکاران  اصولا   *
موضوع  این  از  تو  هستند.  گلایه مند  می شوند،  فوتبال 

ناراحت نیستی؟
من هم مدام می گویم رشته ما دیده نمی شود. من نمی گویم به 
فوتبال چیزی ندهند؛ به هر حال فوتبال هم رشته  پرطرفدار در 
تمام دنیا است و شرایط متفاوتی دارد. طبیعتا باید به فوتبال 
هم رسیدگی کرد اما این اتفاق باید در سایر رشته ها هم رخ 
بدهد. نتیجه عدم رسیدگی به سایر رشته ها این می شود که ما 
اخیر  سال   ۲۰ نتیجه  بدترین  آسیایی  بازی های  دوره  این  در 
را گرفتیم. ما استعدادهای زیادی در ایران داریم اما متاسفانه 
هزینه نمی شود و امکانات نمی دهند . اگر به رشته ما امکانات 
بدهند، خیلی می تواند مدال آور باشد و از طرفی با جذابیتی که 

این رشته دارد، افراد زیادی به سمت آن می آیند.
فوتبال  مثل  دیگری  رشته  وارد  اینکه  به  کودکی  در   *

شوی، فکر نکرده بودی؟
نه، همانطور که گفتم پینگ پنگ، رشته خانوادگی ما بوده و به 
همین دلیل از بچگی  پینگ پنگ بازی می کردیم  . البته بچه که 
بودم، فوتبالم هم خیلی خوب بود و حتی در سایر رشته ها هم 
استعداد خوبی داشتم اما با توجه به اینکه در خانواده ای بودیم 

که همه پینگ پنگی بودند، فقط این رشته را دنبال کردیم.
* ورزشکار مورد علاقه خودت کیست؟

ورزشکار مورد علاقه به آن شکل نداریم اما بازی های مسی را 
دنبال می کنم و دوست دارم.

* در حال حاضر چه هدفی را دنبال می کنی؟
هدف بعدی ما این است که در رده تیمی برای المپیک سهمیه 

کسب کنیم. فعلا فقط این هدف را دنبال می کنیم.
* صحبت پایانی؟

فدراسیون  رئیسه  هیئت  عضو  که  خلیلی نیا  علیرضا  آقای  از 
هستند، تشکر می کنم که در این مدت در کنار ما بودند و من، 
نیما و امیرحسین هدایی را در ده پرو تور تا المپیک ساپورت 
توانستیم  و  بوده  ما  برای  بزرگ  دلگرمی  یک  این  می کنند. 
بدون دغدغه کارمان را انجام بدهیم. آخرین اردوی ما هم در 
مجموعه توسکا و زیر نظر آقای خلیلی نیا بوده است و کمال 
نژاد،  حبیب  رضا  آقای  از  همچنین  دارم.  ایشان  از  را  تشکر 
رئیس هیئت تنیس روی میز مازندران هم تشکر می کنم که در 
این مدت برای ما زحمت کشیدند و اکثر اردوهای تیم ملی 

را هماهنگ کردند.

ورزشگاه شهید کاظمی قابلیت حضور ۱۴ هزار تماشاگر در 
خود را دارد اما حتی اگر قرار بر انجام بازی با تماشاگر باشد 
ورزشگاه  در  تماشاگر  تعداد  این  حضور  اجازه  است  بعید 
کمپ  میزبانی  بار:  اولین  شود.برای  داده  سرخ ها  خانگی 

پرسپولیس جدی شد!
همراه  به  لیگ  سازمان  مسابقات  کمیته  مسئول  مهدی  سهیل 
نمایندگان باشگاه پرسپولیس در ورزشگاه شهید کاظمی حاضر 
شدند و بعد از این بازدید و جلسه مهدی با درویش، مدیران 
باشگاه پرسپولیس مدعی اند این ورزشگاه با برخی اصلاحات 

قابلیت میزبانی در مسابقات لیگ برتر را خواهد داشت.
در  میزبانی  موضوع  پرسپولیس  باشگاه  می رسد  نظر  به 
که  چرا  است  گرفته  بسیار جدی  را  کاظمی  شهید  ورزشگاه 
اولا از پرداخت اجاره ۲۰۰ تا 3۰۰ میلیونی برای هر بازی در 
ورزشگاه آزادی خلاص می شود هم می تواند از این ورزشگاه 

با بلیت فروشی درآمدزایی کند.
14 هزار تماشاگر با سه خروجی

مهمترین موضوع در مورد میزبانی پرسپولیس در این ورزشگاه 
مشکل  با  را  میزبانی  این  که  است  تماشاگران  حضور  بحث 
جدی مواجه می کند و تقریبا غیرممکن می سازد. این نکته ای 
بود که سهیل مهدی هم به آن اشاره داشت و اعلام کرد در این 
مورد باید منتظر ماند و دید مسئولان شواری تامین و نیروی 

انتظامی چه تصمیمی خواهند گرفت.
کاظمی  شهید  ورزشگاه  پرسپولیس  باشگاه  مسئولان  گفته  به 
قابلیت حضور ۱۴ هزار تماشاگر در خود را دارد اما حتی اگر 
قرار بر انجام بازی با تماشاگر باشد بعید است اجازه حضور 

این تعداد تماشاگر در ورزشگاه خانگی سرخ ها داده شود.
برای  خروجی  سه  ورزشگاه  این  سکوهای  حال  عین  در 
به  منتهی  نهایی  خروجی  یک  به  همه  که  دارد  تماشاگران 
خواهد  سخت  را  کار  این  و  می شود  ختم  آزادگان  بزرگراه 
رفتن  بیرون  برای  جدیدی  خروجی های  اینکه  مگر  کرد 
تماشاگران باز شود. این مسئله از آنجایی که اطراف ورزشگاه 

به  نیاز  اما  بود  امکان پذیر خواهد  شهید کاظمی خالی است 
برنامه ریزی و در نظر گرفتن مسائل ترافیکی دارد.

پارکینگ عمومی با قابلیت گسترش
پارکینگ  باشد  کننده  نگران  می تواند  که  دیگری  موضوع 
اخبار  خلاف  بر  است.  تماشاگران  خودروهای  برای  عمومی 
قبلی منتشره، ورزشگاه شهید کاظمی دارای پارکینگ عمومی 
است که قابلیت گنجایش ۱۵۰۰ خودرو را دارد. هر چند این 
گنجایش در نگاه اول کافی به نظر نمی رسد اما نکته اینجاست 
که با توجه به باز بودن محیط اطراف این پارکینگ، چنانچه 
شهرداری و نهادهای مرتبط مجوز بدهند می توان این پارکینگ 

را هم گسترش داد.
نکته اینجاست که باشگاه پرسپولیس مدتی است بحث احداث 
زمین چمن شماره ۲ در کنار ورزشگاه اصلی را مد نظر دارد 
و روی آن کار می کند اما اگر بحث گسترش استادیوم اصلی 
و وسعت بخشیدن به پارکینگ عمومی این مجموعه در دستور 
کار قرار بگیرد، موضوع احداث زمین شماره ۲ منتفی خواهد 

شد.
سالن کنفرانس ندارد ولی مشکلی نیست

در بازدید صبح دوشنبه مهدی و مدیران باشگاه پرسپولیس از 

این مجموعه ایرادهایی جزئی به ورزشگاه گرفته شد. از جمله 
اینکه برخی ورودی ها باید نرده گذاری شود، برخی قسمت ها 

اصلاح شود، برخی بخش ها تمیز و رنگ شود و ...
مشکل دیگر این ورزشگاه عدم برخورداری از سالن کنفرانس 
این  در  می گویند  پرسپولیس  باشگاه  مدیران  اما  است  مجهز 
تجهیز  با  می توان  که  دارد  وجود  زیادی  فضاهای  ورزشگاه 
یکی از آنها سالن کنفرانس مناسبی برای مصاحبه مربیان ایجاد 

کرد.
درآمدزایی از راه اجاره به تیم های تهرانی

این  از  درآمدزایی  برای  پرسپولیس  باشگاه  حال  عین  در 
سازمان  مسئولان  چنانچه  دارد.  هم  تازه ای  برنامه  ورزشگاه 
در  ورزشگاه  این  میزبانی  مجوز  مرتبط،  نهادهای  و  لیگ 
قصد  پرسپولیس  باشگاه  کنند،  صادر  را  برتر  لیگ  مسابقات 
می دهد  مصاف  شهرستان  در  تیم  این  که  هفته هایی  در  دارد 
لیگ  و  برتر  لیگ  مسابقات  برای  را  کاظمی  شهید  ورزشگاه 
داده  اجاره   ... و  هوادار  سایپا،  پیکان،  مثل  تیم هایی  به  یکی 
و از این طریق هم درآمدزایی کند که با در نظر گرفتن این 
شکلی  به  پرسپولیس  مدیران  و  درویش  که  مجوزی  مسئله، 
جدی دنبالش رفته اند راه درآمدزایی دیگری را برای باشگاه 

باز خواهد کرد.
به نفع باشگاه، به ضرر تیم

کاظمی  شهید  ورزشگاه  معتقدند  پرسپولیس  باشگاه  مدیران 
تهران و شهرستان ها  استادیوم های دیگر  از  بسیاری  به  نسبت 
ورزشگاه هایی  برخی  به  نسبت  حتی  و  دارد  بهتری  شرایط 
مجهزتر،  می کنند  میزبانی  برتری  لیگ  دیدارهای  از  الان  که 
در  تماشاگر  حضور  مسئله  باید  اما  است  کامل تر  و  شیک تر 
این ورزشگاه مشخص شود چرا که میزبانی در این ورزشگاه 
شاید برای باشگاه منجر به صرفه جویی چند صدمیلیونی شود 
اما برای تیم پرسپولیس عایدی نخواهد داشت و گل محمدی 
و بازیکنانش نیازمند یاری هواداران شان در بازی های خانگی 

خود هستند.

14 هزار تماشاگر و 1500 خودرو ظرفیت داریم

برای اولین بار: میزبانی کمپ پرسپولیس جدی شد!

بعد از ثبت قرارداد ۱۶۰ میلیونی سعید مهری با استقلال که 
دیگر  یکی  با  آبی ها  اکنون  داشت،  پی  در  زیادی  حواشی 
کرده اند. ثبت  توجهی  جالب  قرارداد  نیز  بازیکنان خود  از 

رونمایی از ملی پوش ۱۰۰ میلیونی در استقلال
استقلال با توجه به قوانین سقف قرارداد شرایط سختی را 
رقم  انتشار  و  است  کرده  دنبال  خود  بازیکنان  ثبت  برای 
نیز  افتاد  اتفاق  گذشته  هفته  در  که  تیم  این  کلی  قرارداد 

حواشی و بحث های زیادی را در پی داشت.
اما مهمترین موضوع شاید در بحث قرارداد بازیکنان استقلال 
بازیکن  بود؛  مهری  سعید  به  مربوط  اخیر  وقت  چند  طی 
استقلال که در ابتدای فصل نیز در آستانه جدایی از جمع 
اعتقاد ویژه ریکاردو  آبی پوشان قرار داشت و گفته می شد 
ساپینتو به این بازیکن احتمال لژیونر شدن وی را نیز در پی 
میلیونی را در  تیم رقم ۱۶۰  این  با  نهایت  باشد، در  داشته 

قراردادش ثبت کرد.
موضوعی که حواشی و شایعات زیادی را در پی داشته است 
و باور آن البته به صورت طبیعی نزدیک به غیرممکن است. 
با این حال آنچه که قانونی و ثبت شده به نظر می رسد، همان 

ثبت عدد ۱۶۰ میلیون تومان در قرارداد این هافبک است.
از  پیچیده تر هم می شود؛ یکی دیگر  اکنون ماجرا کمی  اما 
بازیکنان استقلال اکنون رکورد سعید مهری را هم در این تیم 

زده و قراردادش را با آبی ها ۱۰۰ میلیون ثبت کرده است!
امید حامدی فر بازیکن جنوبی استقلال که فصل گذشته به 
را  عجیبی  ماجراهایی  فصل  این  در  و  بود  پیوسته  تیم  این 
تا به اینجا پشت سر گذاشته، اکنون در بازگشت دوباره به 
تومان  میلیون  باشگاه صد  این  با  را  قرارداد خود  تیم،  این 
نفرات  از  یکی  عنوان  به  که  حامدی فر  است.  کرده  ثبت 
نیز در جمع شاگردان رضا  بازی های آسیایی  ملی پوش در 
عنایتی حضور داشت و در این دیدارها فرصت خوبی برای 
حضور در ترکیب تیم امید ایران به دست آورد، بعد از اینکه 
بحث زیادی درباره جدایی اش از استقلال شکل گرفته بود، 
آبی ها  اردوگاه  به  دیگر  بار  نکونام  نظر جواد  با  نهایت  در 

بازگشته است.
با این حال با توجه به اینکه سقف استقلال بودجه کمی تا 
عدد در نظر گرفته شده از سوی سازمان لیگ و فدراسیون 
فوتبال را دارد، این بازیکن مجبور شده با عدد ۱۰۰ میلیون 

قرارداد جدید خود را با این تیم به امضا برساند.

در  ووشو  و  کشتی  فدراسیون  دو  بدون  اگر  ایران  کاروان 
بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو شرکت می کرد، رتبه ای بهتر 

از ۱۴ در جدول مدالی به دست نمی آورد.
بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو در حالی به پایان رسید که 
کاروان ورزشی ایران نسبت به دوره قبل این مسابقات؛ از 
نظر مرغوبیت مدال ها )کسب مدال طلا( عملکرد ضعیف تری 
داشت و در نهایت پایین تر از کشورهایی چون چین تایپه و 

هند در جایگاه هفتم جدول مدال ها ایستاد.
* کاهش تعداد و کیفیت  مدال های کاروان

نظر  )از  کیفی  کاروان  یک  عنوان  به  که  ایران  کاروان 
عازم  ورزشکار   ۲۸۹ با  مدال(  شانس  دارای  ورزشکاران 
 ۵۴ مجموع  در  بود،  شده  هانگژو   ۲۰۲۲ آسیایی  بازی های 
این  آورد.  به دست  را  نقره و ۲۰برنز(  مدال )۱3 طلا، ۲۱ 
عملکرد در حالی به ثبت رسید که دوره گذشته بازی های 
آسیایی، کاروان ایران با 3۷۸ ورزشکار ۶۲ مدال )۲۰ طلا، 

۲۰ نقره و ۲۲ برنز( را به دست آورده بود.
* اگر کشتی و ووشو نباشند

در این دوره از رقابت های بازی های آسیایی نیز همانند دوره 
گذشته، دو فدراسیون کشتی و ووشو عملکرد بهتری نسبت 
به سایر رشته های ورزشی داشتند و به نحوی می توان آن ها 
را عامل اصلی جایگاه فعلی ایران در جدول مدالی دانست. 
به عنوان مثال، این دو فدراسیون در بازی های آسیایی ۲۰۱۸ 
جاکارتا نیز روی هم رفته ۷ طلا )کشتی ۵ طلا و ووشو ۲ 
طلا(، ۴ نقره )ووشو( و 3 برنز )کشتی( را به دست آورده 

بودند.
در این دوره از بازی های آسیایی فدراسیون کشتی ایران در 
دو بخش آزاد و فرنگی ۱۰ مدال )۵ طلا، ۴ نقره و یک برنز( 
- کوراش  فدراسیون ووشو  همراه  به  تا  آورد  به دست  را 
روی  کرد،  برنز( کسب   ۲ و  نقره   ۷ )3 طلا،  مدال   ۱۲ که 
هم رفته ۸ طلا، ۱۱ نقره و 3 برنز را برای کاروان ایران به 

ارمغان بیاورند.
حال که اگر مدال های این دو فدراسیون را در نظر نگیریم، 
آنجا است که عمق ماجرا و وضعیت ورزش ایران مشخص 
می شود. در چنین شرایطی و بدون مدالهای کشتی و ووشو، 
کاروان ایران با ۵ طلا، ۱۰ نقره و ۱۷ برنز، پایین تر از کشور 
مالزی با ۶ طلا، ۸ نقره و ۱۸ برنز، در رتبه ۱۴ جدول مدالی 

قرار می گیرد. 
* رشته های ناامید کننده در ۲۰۲۲ هانگژو

کرد،  اشاره  آن  به  باید  که  هم  مهمی  موضوعات  از  یکی 
عملکرد ضعیف رشته هایی چون وزنه برداری و تکواندو در 
این دو رشته هم  ادوار گذشته که  بود. برخلاف  این دوره 
سهم نسبتا پررنگی در مدال های طلای ایران داشتند؛ در این 

دوره خبری از کسب مدال طلا توسط این دو رشته نبود.
برای لمس بهتر این موضوع باید اشاره کرد که در بازی های 
آسیایی ۲۰۱۸ جاکارتا وزنه برداری ایران ۲ طلا، ۱ نقره و ۱ 
برنز را به دست آورد اما در ۲۰۲۲ هانگژو، تنها به یک مدال 

نقره دست یافت. 
و  نقره   3 دوره گذشته ۲ طلا،  در  که  ایران هم  تکواندوی 
۲ برنز را به دست آورده بود، در بازی های آسیایی ۲۰۲۲ 
هانگژو با کسب 3 نقره و ۵ برنز و بدون طلا به کار خود در 

این رقابت ها پایان داد. 
همچنین تیراندازی با ۱۶ ورزشکار تنها یک مدال برنز گرفت 
یا کاراته نتوانست بیشتر از یک طلا برای ایران کسب کند. 

*  پشت مدال های کشتی و ووشو پنهان نشوید
رشته های  از  بسیاری  در  ایران  ورزش  گویای  آمار  این 
ورزشی است و مسئولان مربوطه نباید به این راحتی از کنار 
وضعیت فعلی ورزش کشور عبور کرده و پشت مدالهای این 

دو فدراسیون پنهان شوند.
را  مشکلات  الان  همین  از  کشور  ورزش  مسئولان  باید 
ریشه یابی  کرده و برای چهار سال آینده برنامه ریزی کنند تا 

جلوی نزول و افت ورزش ایران گرفته شود.

ایران بدون کشتی و ووشو در 
بازی های آسیایی چندم می شد؟

برای  باشگاه  این  تلاش های  از  نساجی  باشگاه  مدیرعامل 
حضور بانوان در ورزشگاه وطنی قائم شهر خبر داد.

شرایط  درباره  نساجی  باشگاه  مدیرعامل  درودگر،  صادق 
آمادگی این تیم در آستانه بازی هفته ششم مقابل آلومینیوم 
حال  در  روز  هر  و  است  خوب  تیم  شرایط  کرد:  اظهار 
پیشرفت هستیم. نگاه مان به نتایج چند بازی اخیر تیم نیست 
بلکه نگاه مان به روند پیشرفت تیم است که در حال ایجاد 
فرصت های بهتری هستیم. در این راه مشکلاتی هم داشتیم 

که در حال برطرف کردن آن ها هستیم.
تیم  مقابل  بازی  و  میزبانی  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او 
داشته  همراه  به  نساجی  برای  تجاربی  چه  الهلال  پرستاره 
است؟ گفت: خدا را شکر در حد و اندازه های نساجی همه 
طور حمایتی از ما برای حضور در آسیا و لیگ برتر شده 
است. ما برنامه ریزی کرده ایم که بعد از بازی با الهلال در 
به  صفر  بر   3 ما  اگرچه  باشیم.  داشته  بهتری  حضور  لیگ 
الهلال باختیم اما ما به عنوان یک تیم 3.۵ میلیون دلاری برابر 
شانسی  بد  واقعیتش  گرفتیم.  قرار  دلاری  میلیون   ۲۷۶ تیم 
داشتیم چند موقعیت گل بالای ۵۰ درصد را از دست دادیم 

و به طور کلی تقریبا پا به پا جنگیدیم.
مدیرعامل نساجی افزود: همه مسئولان داخلی و خارجی به 
میزبانی ما نمره عالی دادند. این برای ما به عنوان باشگاهی 
که برای اولین بار به لیگ قهرمانان آسیا آمده، افتخار است که 
چنین میزبانی ای داشته است که همه مسئولان از آن تقدیر 
کردند. ما به عنوان باشگاه نساجی در این بازی سعی کردیم 
ضمن حفظ هویت ایرانی خود، مهمان نوازی مناسبی داشته 

باشیم که در قواعد بین المللی باشد.
درودگر در ادامه درباره حضور بانوان در دیدارهای خانگی 
نساجی توضیح داد: ما در حال حاضر در حال تلاش برای 
فدراسیون  هستیم.  خانگی مان  بازی های  در  بانوان  حضور 
ما  نمی شویم.  موفق  اما  خواسته اند  ما  از  لیگ  سازمان  و 
نامه های مان  حتی  ولی  کردیم  پیگیری  کردیم،  خواهش 
جواب داده نمی شود. زمانی که نماینده مان در جلسه شورای 
به  را  حرف هایش  نمی تواند  خیلی  می کند،  شرکت  تامین 
با  ما  فرق  نمی دانم  دلیلش چیست.  نمی دانم  برساند.  نتیجه 
انزلی، تهران و سیرجان چیست. ما داخل خاک ایران نیستیم؟ 
همه بانوان ما دارای یک فرهنگ هستند. همین بانوان ما در 
تهران به بازی با الهلال آمدند و حضور خوبی در آن بازی 
داشتند. مشکلی هم به وجود نیامد و بسیار محترمانه آمدند، 

تشویق کردند و رفتند.
او ادامه داد: امیدوارم مسئولان محترم استانی کمک کنند تا 
خدایی نکرده در آینده مشکلی برای ما از منظر کسب مجوز 
حرفه ای و حضور در رقابت های بین المللی و داخلی پیش 
نیاید. بانوان علاقه مند هستند که بازی های نساجی را ببینند. 
دوستان ما نزد آیت الله معلمی، نماینده رهبری و امام جمعه 
رسانه ای  موضوع  این  دادند.  توضیح  و  رفتند  هم  قائم شهر 
هم شد. به هر حال آن چه مسلم است این کار دیر یا زود 
اتفاق می افتد، پس بهتر است به دست خودمان  انجام شود 
نه با زور AFC. ما طبق درخواست سازمان لیگ و فدراسیون 
فوتبال سرویس بهداشتی جداگانه، جایگاه جداگانه و مسیر 
ورود و خروج جداگانه ایجاد کردیم که الزامات کار است.

فوتبال،  فدراسیون  با  که  نامه نگاری هایی  به  اشاره  با  او 
حضور  برای  شهرستان  و  استان  مسئولان  و  لیگ  سازمان 
بیان  است،  داده  انجام  قائم شهر  وطنی  ورزشگاه  در  بانوان 
بهاروند،  آقای  به  نامه ای  یک شنبه،  روز  بار  آخرین  کرد: 
با  که  خواستم  او  از  و  کردم  ارسال  لیگ  سازمان  رئیس 
حتی  و  مازندران  استاندار  با  او  تا  کنند  مکاتبه  تاج  آقای 
نایب  عنوان  به  تاج  آقای  خود  کند.  صحبت  کشور  وزیر 
رئیس AFC مسئول این کار است و باید این کار را پیگیری 
کند. من از او درخواست کردم که این کار را پیگیری کند. 
امیدوارم این مساله بسیار ساده به گره ای تبدیل نشود که در 

آینده با سرخوردگی با دندان باز شود.

تیم ملی هندبال مردان ایران در اولین دیدار خود از مسابقات 
انتخابی المپیک به مصاف ژاپن خواهد رفت.

مهر  از ۲۶  پاریس ۲۰۲۴  المپیک  انتخابی  هندبال  مسابقات 
تا ششم آبان به میزبانی دوحه قطر برگزار می شود. تیم ملی 
هندبال مردان در این مسابقات در گروه دوم با ژاپن، کویت، 
تیم های  نیز   A گروه  در  است.  بحرین همگروه  و  قزاقستان 
امارات  جنوبی،  کره  سعودی،  عربستان  قطر،  هندبال  ملی 

متحده عربی، هند و چین همگروه شدند.
از  تیم  تنها یک  تیم حضور دارند که  این رقابت ها ۱۱  در 
آسیا جواز حضور در المپیک پاریس را کسب خواهد کرد.

مجتبی  فرهادی،  فواد  رحیمی،  علی  سیاوشی،  محمد 
بربط، علی حیدریان، بهشاد فاتحی زاده،  حیدرپور، سلامان 
یونس  سلطانی،  امیرعباس  دادوند،  علیرضا  عزتی،  رضا 
آثاری، محمدمهدی بهنام نیا، افشین صادقی، حسین جهانی، 
و  رهنما  مهران  اورعی،  محمدرضا  کاظمی،  محمدرضا 
در  کشورمان  هندبال  ملی  تیم  بازیکن   ۱۸ طاهری  کیارش 

این رقابت ها هستند.
به  وویوویچ  وسلین  سرپرست،  عنوان  به  اکرمی نیا  روح الله 
مربی،  عنوان  به  شاه نشین  صادقی  حمید  سرمربی،  عنوان 
مهدی قشقایی راد آنالیزور و بدنساز و علی بخشی به عنوان 
را  رقابت ها  این  در  کشورمان  ملی  تیم  کادرفنی  ماسور 

تشکیل می دهند.
*برنامه کامل مسابقات تیم ملی هندبال مردان:

چهارشنبه ۲۶ مهر
ایران - ژاپن ساعت ۱۷:۰۰

 پنج شنبه ۲۷ مهر
ایران - کویت ساعت ۱۷:۰۰

 شنبه ۲۹ مهر
ایران - قزاقستان ساعت ۱۱:۰۰

 سه شنبه ۲ آبان
ایران - بحرین ساعت ۱۷:۰۰

ژاپن اولین حریف هندبال ایران 
در انتخابی المپیک



سخنگوی دولت :

مقدمات برداشت ۲ میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی برای
 مسکن فراهم شد

تداوم بدعهدی اروپا در برجام 

شورای اروپا تحریم های موشکی علیه ایران را حفظ می کند

سرلشکر موسوی: 
تفکر تسلیم شدن مقابل دشمن در جبهه مقتدر مقاومت مردود است

رئیس سازمان امور مالیاتی عنوان کرد

عدم همکاری دستگاه ها با سازمان مالیاتی برای اخذ مالیات از بانکها

میلیارد دلاری   ۲ برداشت  مقدمات  سخنگوی دولت گفت: 
از صندوق توسعه ملی برای تامین مالی مسکن با مدیریت 
اقتصادی،  بخش های  همکاری  و  مسکن  و  راه  وزیر  کلان 
سازمان برنامه و بودجه و وزارت اقتصاد در حال پیگیری 
و  تسهیلات  ارائه  بر  نیز  جمهور  رییس  و  است  مستمر 

سرعت بخشیدن به این امر تاکید دارد. 
نشست  مقدمه  در  جهرمی  بهادری  علی  ایرنا،  گزارش  به 
خبری خود حادثه زلزله در افغانستان را به مردم افغانستان 
کرد:  تصریح  و  گفت  تسلیت  جانباختگان  های  خانواده  و 
دولت و ملت ایران نیز کمک های خود را به کشور همسایه 
در قالب اعزام ۲۳ تیم امدادی و ارسال ۴۵۰ تن کمک های 
بشردوستانه شامل مواد غذایی، دارو، وسایل گرمایشی، پتو 
و چادر انجام داده اند و این کمک ها ادامه خواهد داشت.

وی با بیان اینکه در این ایام شاهد حمله رژیم صهیونیستی 
رژیم  های  جنایت  کرد:  نشان  خاطر  هستیم،  غزه  به 

صهیونیستی را به شدت محکوم می کنیم.
در  که  جنگی  جنایات  از  کلکسیونی  جنایتکار  رژیم  این   
ملت  بر  روزها  این  در  را  است  مطرح  بین الملل  حقوق 
مظلوم فلسطین اعمال کرده است. حملات به غزه و کشتار 

کودکان و زنان باید فوراً به اتمام برسد.
مجامع  و  ملل  سازمان  از  کرد:  تاکید  دولت  سخنگوی 
برای  می کنیم  درخواست  اسلامی  کشورهای  و  بین المللی 
توقف  و  بشر  حقوق  نقض  و  حملات  ادامه  از  جلوگیری 

جنایات جنگی اسرائیل تلاش کنند.
مهمترین نتایج سفر رییس جمهور به استان فارس

بهادری جهرمی با اشاره به سفر استانی رییس جمهور بیان 
طولانی ترین  فارس،  استان  به  رئیس جمهور  سفر  در  کرد: 
افتتاح شد که موجب کاهش دوساعته سفر  آزادراه کشور 

اصفهان شیراز می شود. 
در این سفر واگذاری ۱۰ هزار و ۲۰۹ واحد مسکونی و ۳۰ 
هزار قطعه زمین در استان فارس و افتتاح دو بیمارستان ۶۴ 
فسا  شهرستان  تختخوابی   ۶۰ و  رستم  شهرستان  تختخوابی 

را شاهد بودیم.
انتقال  دوم  خط  عظیم  طرح  از  رسمی  بهره برداری  وی 
افتتاح همزمان  از سد درودزن،  آب شرب کلانشهر شیراز 
 ۶۰۰ و  هزار   ۱۰ بر  بالغ  اعتباری  با  برق  و  آب  طرح   ۶۵
اقدامات صورت گرفته در سفر  از دیگر  میلیارد تومان، را 

رئیس جمهور به استان فارس برشمرد.
توسعه  صندوق  از  دلاری  ۲میلیارد  برداشت  مقدمات 

ملی برای تامین مالی مسکن در حال انجام است 
جزئیات  آخرین  درباره  ایرنا  به  پاسخ  در  دولت  سخنگوی 
برای  ملی  توسعه  صندوق  از  دلاری  ۲میلیارد  برداشت 
تامین مالی مسکن بیان کرد:  تامین مالی مسکن با مدیریت 
کلان وزیر راه و مسکن و همکاری بخش های اقتصادی و 
سازمان برنامه و بودجه و وزارت اقتصاد در حال پیگیری 
مستمر است و آقای رییس جمهور تاکیداتی برای تسهیلات 

و سرعت بخشیدن به این امر را همواره داشته اند. 
منابع ارزی  از  استفاده  این محورها  از  بیان کرد: یکی  وی 
راه  وزیر  هماهنگی  با  و  شده  فراهم  آن  مقدمات  که  بود 
ک   بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس   و  اقتصاد  وزیر  و 
بانک مرکزی و در حال اقدام است. البته تامین مالی مسکن 

به یک روش اختصاص ندارد. 
بهادری جهرمی در خصوص برخورد با بانک های متخلف  
در این زمینه گفت: گزارشی در شورای عالی مسکن در این 

زمینه به تفکیک استان و نهادها ارائه شد. 
ارائه  در  خوبی  عملکرد  که  بانکی  دو  به  اشاره  با  وی 
تسهیلات مسکن داشته اند، گفت: بانک های مسکن و ملت 

عملکرد خوبی در حوزه تامین مالی مسکن داشته اند.
کشورشان  به  شناسایی  از  پس  غیرقانونی  مهاجران 

می شوند بازگردانده 
غیرقانونی  مهاجران  ساماندهی  درباره  دولت  سخنگوی 
افغانستان  کشور  بر  حاکم  شرایط  کرد:  تاکید  افغانستانی 
که از دهه های گذشته به واسطه اشغالگری آمریکا صورت 
کشورهای  به  افغانستانی  اتباع  از  بسیاری  است،  گرفته 

همسایه از جمله ایران مهاجرت کرده اند.
صورت  به  که  کسانی  اینکه  بیان  با  جهرمی  بهادری 
شناسایی  انتظامی  نیروی  سوی  از  شده اند  وارد  غیرقانونی 
به  مهاجران  از  بخشی  کرد:  خاطرنشان  می شوند،  مسترد  و 
صورت رسمی و قانونی وارد کشور شده اند و بخشی دیگر 

از روش های غیرقانونی در کشور ما سکونت دارند. 
سوی  از  شده اند  وارد  غیرقانونی  صورت  به  که  کسانی 

نیروی انتظامی شناسایی و مسترد می شوند.
از  دسته  آن  ساماندهی  برای  دولت  آنکه  بر  تاکید  با  وی 
افرادی که به صورت قانونی وارد شده اند، لایحه ای تحت 
شورای  مجلس  به  و  تدوین  مهاجرت  ملی  سازمان  عنوان 
اسلامی ارسال کرده است، گفت: این لایحه از سال گذشته 
است.  مانده  معطل  و  نشده  تصویب  و  بررسی  تاکنون 

امیدواریم بعد از برنامه هفتم توسعه ، تسهیل شود.
به گفته وی رئیس جمهور نیز تاکید کردند که وزیر کشور 
اقدام  اتباع خارجی  ساماندهی  در خصوص  هرچه سریعتر 

کند.
یورو  به  یون  از  موفقیت  با  ایران  شده  آزاد  پول های 

تبدیل شد
نیز  شده  آزاد  دلار  میلیارد   ۶ درخصوص  جهرمی  بهادری 
با تضمین  و  با دقت  توافق در زمان خود  این  اظهار کرد: 

کافی انجام شد.
خودشان  سیاسی  بازی های  برای  آمریکایی  رسانه های   

مطالبی را منتشر می کنند.
تبدیل  یورو  به  یون  از  موفقیت  با  پول ها  بیان اینکه  با  وی 
شده است، گفت: این  پول ها به حساب های ۶ بانک ایرانی 
در قطر منتقل شد. این اقدامات به تایید بانک مرکزی ایران 

نیز رسید و پول ها اکنون زیر کلید بانک مرکزی است.
سخنگوی دولت گفت: ابتدا اصل آزادسازی منابع را انکار 
می کردند، بعد آن را بی اهمیت خواندند، بعد آن را خرج 
شده اعلام کردند، بعد گفتند هزینه تبدیل ارز بالا بوده، بعد 

گفتند محدود به چند کالای خاص است. 
حال آنکه این منابع در اختیار کشورمان است و برای رشد 

تولید کشور استفاده خواهد شد.
دهک بندی به صدک بندی تغییر می کند

وی درخصوص جزئیات تغییر دهک بندی نیز توضیح داد: 
قرار است شیوه دهک بندی تغییر کند و از دهک بندی به 

صدک بندی تغییر یابد.
 این به جهت افزایش دقت و افزایش میزان اشراف بر دسته 
بندی دهک هاست و تغییری در پرداخت یارانه ها صورت 
نخواهد گرفت و براساس رویه سابق با دقت صدکی محقق 

خواهد شد.
ارز  بازار  در  اخیر  تلاطم  درخصوص  جهرمی  بهادری 
تصریح کرد: واکنش جهانی و منطقه ای به ناامنی و مسائل 
که  است  طبیعی  صهیونیستی  رژیم  جنگ  مانند  جغرافیایی 
بانک   اقدامات  با  ولی  باشد.  داشته  هایی  واکنش  بازار  در 
مرکزی ثبات نسبی به بازار بازگشت  و آثار آن مقطعی و 

کوتاه مدت خواهد بود.
گذاری  قیمت  برابر  در  دولت  رویکرد  درخصوص  وی 
شورای رقابت، بیان کرد:  دولت شورای رقابت را تشکیل 
قانون  مجری  دولت  و  است  مجلس  مصوب  این  و  نداده 
است، نگاه دولت در حوزه بازارهای مختلف این است که 
گذشته  سال  در  که  کند،  رقابتی  تولید  افزایش  با  را  بازار 
امسال  و  بودیم  شاهد  را  خودرو  تولید  درصد   ۵۰ حدود 
بیش از این خواهد بود، افزایش تولید و فراهم شدن شرایط 
وارداتی بازار را به سمت رقابتی شدن پیش می برد و در 
این صورت قیمت ها کنترل کیفیت در رقابت افرایش پیدا 

خواهد کرد.
داده  بزرگسالان  دندانپزشکی  یونیت  واردات  مجوز 

نمی شود
بهادری جهرمی درخصوص برنامه دولت برای جلوگیری از 
واردات کالاهای دارای مشابه داخلی گفت: مجوز واردات 
داخل  تولید  کفایت  که  بزرگسالان  دندانپزشکی  یونیت 
دارد، به هیچ وجه داده نشده و نخواهد شد. موضوع مورد 
اعتراض مربوط به مجوز واردات یونیت دندانپزشکی اطفال 

بوده که تولید مشابه داخلی ندارد.
از  آنکه دولت خود را موظف می داند که  بر  تاکید  با  وی 
واردات کالاهای دارای مشابه داخلی جلوگیری کند، عنوان 
کرد: از مردم و رسانه ها درخواست می کنم اگر گزارشی بر 

خلاف این دارند، ارسال کنند.
از  رئیس جمهور  بازدید  به  اشاره  با  دولت  سخنگوی 
خودروسازی  بزرگ  مجموعه های  از  یکی  پارکینگ های 
ابتدای دولت، بیش از ۱۷۰ هزار خودروی  تاکید کرد: در 
برای  بود.  شده  انبار  پارکینگ ها  در  ناقص  و  نیمه کاره 

از  یکی  که  کرد  صادر  را  دستوراتی  رئیس جمهور  همین، 
آن دستورات، عدم انباشته شدن خودروها در پارکینگ های 

مجموعه های خودروسازی بود.
بهادری جهرمی افزود: بحمدالله میزان انباشت از تعداد ۱۷۰ 
در  و  رسید  صفر  حد  به  برهه ها  برخی  در  خودرو،  هزار 
اوقات، درصدی  قرار گرفته است. برخی  استاندارد  حالت 
از میزان تولید ناقص طبیعی است زیرا ممکن است در خط 
قابل قبول  عددهای  عددها،  اما  بدهد  رقم  اتفاقاتی  تولید 
تعداد  کاهش  همین  هشت گانه  محورهای  از  یکی  و  نبود 
قابل  به مرحله  به حمدالله  بود که  انباشته شده  خودروهای 

قبولی رسیده است.
درصدی   ۵۰ افزایش  محورها،  از  دیگر  یکی  افزود:  وی 
را  آن  دستور  رئیس جمهور  که  بود  تولید خودرو  ظرفیت 
در انتهای سال ۱۴۰۰ برای سال ۱۴۰۱ داد. افزایش ظرفیت 
آمار  با  درصد   ۵۰ به  نزدیک  و  درصد   ۴۰ از  بیش  تولید 
تولید یک میلیون و ۳۴۷ هزار خودرو در سال ۱۴۰۱، محقق 

شد.
سخنگوی دولت عنوان کرد: این دستور تقریبا در سال اول 
محقق شد و در سال دوم یعنی امسال نیز به صورت کامل 
محقق خواهد شد زیرا بخشی از تولیدات ۱۴۰۱ مربوط به 
سرعت  تکمیل،  مرحله  در  بود.  ناقص  خودروهای  تکمیل 
کار کاهش پیدا می کند و مانع سرعت زیادتر تولید می شود.

خودروهای  کیفیت  ارتقای  خصوص  در  جهرمی  بهادری  
خودروهای  تولید  گذشته  سال  در  گفت:  داخل  ساخت 
تیبا، سمند، ۴۰۵ و تیبا۲ متوقف شده بود تا ارتقای کیفیت 
داشته باشیم؛ همزمان محصولات جدیدی که استانداردهای 
پیدا  تولید  رشد  اطلس  و  تارا  شاهین،  نظیر  دارند  بالاتری 

کردند.
بنا  که  برقی  خودروهای  تولید  درخصوص  داد:  ادامه  وی 
و  دانش بنیان  با کمک شرکت های  تحقیقاتی  مراکز  در  بود 
به مرحله اجرایی برسند، شاهد  مجموعه های خودروسازی 
تولید تعدادی از این خودروها یا نمایش در مجموعه حیاط 
دولت بودیم. همچنین برخی ایستگاه های شارژ خودروهای 
برقی در برخی نقاط شهر تهران و برخی کلان شهرها افتتاح 

شدند.
خودرو  واردات  آیین نامه  کرد:  تصریح  دولت  سخنگوی 
دولت  در  گذشته  سال  در  که  بود  محورها  از  دیگر  یکی 
قانون مصوب مجمع تشخیص مصلحت  به تصویب رسید. 
و  پیگیری  آن  اصلاحات  که  بود  اصلاحاتی  نیازمند  نظام، 
مناسبی  همکاری  نیز  مجلس  شد؛  داده  فوریتی  دو  لایحه 
آیین نامه  اکنون  رسید؛  تصویب  به  قانون  این  و  داشت 

اصلاحی آن در حال تدوین نهایی است.
کرد:  اظهار  خودرو  عرضه  درخصوص  بهادری جهرمی 
محورهای  از  دیگر  یکی  که  خودرو  عرضه  درخصوص 
و  شفافیت  و  شد  فعال  یکپارچه ای  سامانه  بود،  هشت گانه 
امکان  که  افتاد  اتفاق  حوزه  این  در  مناسبی  نظارت پذیری 
مختلف  شیوه های  با  و  سامانه  آن  از  خارج  خودرو،  ارائه 

وجود نداشته باشد.
تسهیلات اعطایی به دانش بنیان ها ۲۶۰ درصد افزایش یافت

تولید  جهش  قانون  اجرای  درخصوص  دولت  هیات  دبیر 
دانش بنیان ها، گفت: دولت قبل با طرح جهش تولید دانش 
معاون  که  بود  مواردی  جمله  از  این  و  بود  مخالف  بنیان 
دولت  از  وزیران  هیات  جلسه  در  سابق  فناوری  و  علمی 
دولت  این  همراهی  اگر  که  کرد  مطرح  و  تقدیر  سیزدهم 

نبود امکان به تصویب رسیدن این قانون وجود نداشت. 
قانون  این  با  بیان  کرد: دولت سیزدهم رسما  ادامه  وی در 
موافقت کرد. این قانون ۱۲ آیین نامه دارد که ۱۱ مورد آن 

قبل از موعد مقرر به تصویب رسیده است. 
سخنگوی دولت با اشاره به ارائه تسهیلاتی به شرکت های 
به شرکت  اعطایی  تسهیلات  کرد:  نشان  خاطر  بنیان  دانش 
های دانش بنیان در ۵ ماه ابتدایی سال ۱۴۰۱، ۲۶۰ درصد 
افزایش داشته است و این یکی از آثار اجرایی شدن آیین 

نامه های این قانون است. 
داشته  ادوار  در  هایی  دولت  کرد:  بیان  جهرمی  بهادری 
نکردند  تصویب  را  قوانین  برخی  های  آیین نامه  که  ایم 
دولت  اما  نشود  فراهم  قانون  آن  شدن  اجرایی  مقدمات  تا 
سیزدهم آیین نامه هایی از ۵ سال قبل که مربوط به قانون 
برنامه ششم بود را به تصویب رساند. دولت و معاون علمی 
اجرای   حسن  بر  موثری  نظارت  جمهور  رئیس  فناوری  و 

قانون جهش تولید بنیان دارند.
تنها راه مشکل فلسطین توجه به حقوق حقه مردم این 

سرزمین است
وی درخصوص مذاکرات رئیس جمهور با سران کشورهای 
مختلف در مورد فلسطین نیز گفت: آیت الله رئیسی با سران 
عربستان،  روسیه،  فرانسه،  جمله  از  مختلف  کشورهای 
گو شده  و  گفت  وارد  و سوریه  عراق  عمان،  قطر،  ترکیه، 

است.
بهادری جهرمی بیان کرد: رئیس جمهور در گفت و گو با 
بن سلمان با اشاره به اعتقادات و منافع مشترک دو کشور به 
ویژه در مسائل مرتبط با امت اسلامی بر ضرورت استفاده 
از ظرفیت های جهان اسلام برای توقف جنایت جنگی رژیم 
ایران و عربستان  تأکید کرده و گفته است که  صهیونیستی 
در مقطع حساس کنونی باید به عنوان دو بازیگر کلیدی از 

ملت مسلمان و مظلوم فلسطین حمایت کنند.
وظیفه  اسلامی  کشورهای  اینکه  بیان  با  دولت  سخنگوی 
دارند که برای توقف هر چه سریع تر جنایات صهیونیست ها 
عنوان  باشند،  داشته  همگرایی  و  همکاری  فلسطینیان  علیه 
مساله  عنوان  به  فلسطین  مشکل  اساسی  راه حل  تنها  کرد: 
اصلی منطقه، توجه به حقوق حقه مردم مظلوم این سرزمین 
اسلامی  جمهوری  پیشنهاد  طبق  و  آن  اساس  بر  که  است 
ایران همه فلسطینیان در روندی دموکراتیک و در انتخاباتی 

آزاد و عادلانه سرنوشت خود را تعیین کنند.

 شورای اروپا با صدور بیانیه ای اعلام کرد، تحریم های موشکی 
علیه ایران را که باید در چارچوب بندهای غروب آفتاب برجام 

در تاریخ ۱۸ اکتبر ۲۰۲۳ برداشته شود، رفع نخواهند کرد. 
تارنمای  در  آن  نسخه  یک  که  بیانیه  این  در  ایرنا،  گزارش  به 
که  گرفت  تصمیم  »شورا  است:  آمده  شد  منتشر  اروپا  اتحادیه 
منع  رژیم  تحت  اروپا  اتحادیه  محدودکننده  تدابیر  حفظ  برای 
ایران صورت  علیه  را  اقدامات لازم  هسته ای،  تسلیحات  اشاعه 
از  برای خودداری  ارزیابی شورا دلایل معتبری  بر اساس  دهد. 
رفع این محدودیت ها در روز انتقال )۱۸ اکتبر ۲۰۲۳(، همانطور 
پیش بینی   )JCPoA( مشترک  اقدام  برنامه جامع  در  ابتدا  در  که 

شده بود، وجود دارد.«
ادعا  برجام  در  ایران  جبرانی  تدابیر  به  اشاره  با  اروپا  شورای 
کرد: »با توجه به اینکه ایران به تعهدات خود ذیل برجام عمل 
المللی  بین  آژانس  توسط   ۲۰۱۹ سال  از  مساله  این  و  نمی کند 
مفاد  با  مطابق  شورا  تصمیم  است،  شده  گزارش  اتمی  انرژی 
قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت سازمان ملل متحد و برجام است.«

ملل  سازمان  تحریم های  اروپا  شورای  بیانیه،  این  اساس  بر 
متحد را علیه »افراد و نهادهایی که در فعالیت های موشک های 
هسته ای یا بالستیک یا وابسته به سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

)سپاه پاسداران انقلاب اسلامی( دخیل هستند« حفظ می کند.
اعمال  معنای  به  اقدامات  »این  است:  شده  تاکید  بیانیه  این  در 
بر  علاوه  نیست.  ایران  علیه  اروپا  اتحادیه  اضافی  های  تحریم 
این، تمام تحریم های اتحادیه اروپا که قبلًا بر اساس برجام لغو 

شده بودند، همچنان برداشته شده اند.«
تعهد  راستای  در  امروز  »تصمیم  کرد:  اضافه  اروپا  شورای 
اتحادیه اروپا به اجرای کامل برجام است که در نتیجه گیری های 
شورا در دسامبر ۲۰۲۲ بیان شده است. این تصمیم در پی نامه ای 
است که نماینده عالی )جوسپ بورل( به عنوان هماهنگ کننده 
کمیسیون مشترک برجام در ۱۴ سپتامبر از وزرای امور خارجه 
اختلاف  حل  مکانیسم  درچارچوب  المان  و  فرانسه  انگلیس، 
کامل  اجرای  صورت  در  که  کردند  اعلام  وزرا  کرد.  دریافت 

تعهدات برجامی ایران، آماده تغییر تصمیم خود هستند.«
از  بیانیه ای  طی  شهریور   ۲۳ بورل  جوسپ  ایرنا،  گزارش  به 
دریافت نامه سه کشور اروپایی عضو برجام خبر داد و نوشت: 
امروز نامه ای را از وزرای امور خارجه فرانسه، آلمان و بریتانیا 
در رابطه با اجرای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( دریافت 

کردم.
وی با اشاره به ادعاهای مطرح شده از سوی سه کشور اروپایی 
درباره عدم پایبندی ایران به تعهدات برجامی، افزود: آنها اشاره 
به  ایران  پایبندی  عدم  بر  مبنی  را  خود  نگرانی های  که  کردند 
تعهدات خود در چارچوب برجام اعلام کرده و این موضوع را 
 )DRM( به کمیسیون مشترک برجام تحت مکانیسم حل اختلاف

ارجاع داده بودند.
امور  وزیران  گفت:  اروپا،  اتحادیه  خارجی  سیاست  مسئول 
این  به   ۲۰۱۹ سال  از  ایران  که  کردند  اعلام  )تروئیکا(  خارجه 
توافق پایبند نبوده و معتقدند که این موضوع از طریق مکانیسم 
آنها قصد خود را  بنابراین  حل اختلاف برجام حل نشده است 
بیشتر در  لغو تحریم های  به  برداشتن گام های مربوط  برای عدم 

تاریخ ۱۸ اکتبر ۲۰۲۳ اعلام کردند.

 ۱۳۹۴ سال  در  برجام  امضای  از  پس  ایران  ایرنا،  گزارش  به 
مسئولیت  کشوری  عنوان  به  ظالمانه،  های  تحریم  لغو  هدف  با 
پذیر، تعهدات خود را بدون عیب و نقص اجرا کرد و این مساله 
المللی انرژی اتمی مورد تائید قرار  در ۱۶ گزارش آژانس بین 
گرفت. اما پس از ورود دونالد ترامپ به کاخ سفید، تحریم هایی 
که به واسطه برجام رفع شده بود، با تصمیم یکجانبه وی برای 
 )۲۰۱۸ می   ۸(  ۱۳۹۷ اردیبهشت   ۱۸ در  توافق  این  از  خروج 

بازگردانده شد.
اختلاف  حل  سازوکار   ۲۰۱۸ سال  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
را در چارچوب کمیسیون مشترک برجام در سطح وزیران امور 
نتیجه  در  کرد.  فعال  توافق  این  در  باقی مانده  اعضای  خارجه 
این نشست، طرف های عضو برجام با صدور بیانیه ای، ۱۱ تعهد 
یکجانبه  اقدام  از  ناشی  اقتصادی  خسارت های  جبران  برای  را 

آمریکا مطرح کردند.
ناشی  فشارهای  و  از یک طرف  توافق  این  نامتوازنِ  اجرای  اما 
دیگر،  طرف  از  آمریکا  یکجانبه  تحریم های  تشدید  و  اعمال  از 
باعث شد تا یکسال پس از خروج آمریکا از برجام، در نهایت 
در تاریخ ۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۸ )۸ می ۲۰۱۹( شورای عالی امنیت 
ملی جمهوری اسلامی ایران تصمیماتی در راستای متوقف کردن 
گام به گام اجرای اقدامات داوطلبانه تعهدات هسته ای با اعطای 

فرصت های ۶۰ روزه به دیپلماسی، اتخاذ کند.
تمامی  به  برجام  از  آمریکا  خروج  از  پس  سال  یک  تا  ایران 
تعهداتش ذیل این توافق عمل کرد تا به کشورهای اروپایی که 
وعده می دادند آثار خروج واشنگتن از توافق را جبران می کنند، 
فرصت دهد تا برای تحقق این وعده تلاش کنند. اما با توجه به 
ایران  نکرده اند،  به وعده هایشان عمل  اروپایی  اینکه کشورهای 

نیز در چند گام تعهداتش ذیل برجام را کاهش داد.
به  نسبت  بیانیه ای  صدور  با  پیشتر  کشورمان  خارجه  وزارت 
تصمیم اخیر تروئیکا و »اقدامات تنش زایی که مدیریت روابط 
فی مابین را پیچیده و بر روند همکاری ها از جمله در مذاکرات 

رفع تحریم ها اثر منفی خواهد گذاشت« هشدار داد.
اقدام  این  به  ایران  اسلامی  است: جمهوری  آمده  بیانیه  این  در 
غیرقانونی، تحریک آمیز و نقض آشکار تکالیف اتحادیه اروپا، 
شورای   ۲۲۳۱ قطعنامه  و  برجام  وفق  انگلیس  و  آلمان  فرانسه، 
حقوق  چارچوب  در  و  مقتضی  به صورت  ملل  سازمان  امنیت 

خود ذیل برجام پاسخ خواهد داد.

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: تفکر تسلیم شدن 
مقابل دشمن در لشکریان حزب الله و جبهه مقتدر مقاومت مردود 
مبارزات  تاریخ  ماندگار  و  عطف  نقطه  الهی  وعده  با  و  است 
مردم عزیز فلسطین در پانزدهم مهرماه به پیروزی نهایی خواهد 

انجامید. 
ارتش  کل  فرمانده   موسوی  سیدعبدالرحیم  سرلشکر  امیر 
و  اطلاعات  تبادل  صمیمی  نشست  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
فرماندهی و ستاد  دانشگاه  دانشجویان  با  منطقه  تحلیل وضعیت 
ارتش، با تبریک ۲۴ مهر سالروز تأسیس سازمان عقیدتی سیاسی 
ارتش به دانشجویان، تلاش، خستگی ناپذیری و اعتقاد به هدف 
را از مهمترین عوامل تحمیل اراده بر دشمنان و پیروزی دانست 
و تأکید کرد: برای رزمنده مخلص راه خدا در هر نقطه جهان، 

هیچ بن بستی وجود ندارد.
ارتش  آینده  فرماندهان  و  افسران  به  خطاب  ارتش  فرمانده کل 
ابراز کرد: مرور تاریخ از سال های دور تا امروز درس ها برای ما و 

عبرت های بسیار برای دشمنان دارد.
وی افزود: در سال های دفاع مقدس نه فقط دشمن بعثی که ده ها 
کشور هر آنچه می  خواستند و می توانستند برای شکست جمهوری 
ابتکار  اراده و گرفتن  با تحمیل  اما ما  اسلامی پای کار آوردند 
از  منتج  راه کنش های  و  راهبردی  اقدام  ده ها  با  دشمن،  از  عمل 

آن، پیروز شدیم.
فرمانده کل ارتش ادامه داد: عملیات کمان۹۹ با پرواز غافلگیرانه 
متعدد و  از لایه های  با عبور  نیروی هوایی  فروند جنگنده   ۲۰۰
قدرتمند پدافند هوایی دشمن، سازمان رزم آنها را به هم ریخت 
با رزم بی امان  و مسیر جنگ تحمیلی را عوض کرد و همزمان 
در زمین و دریا، راهبرد تصرف یک هفته ای ایران، به پشیمانی و 
شکست دشمن و در نهایت به اثبات حقانیت جمهوری اسلامی 
منطقه،  حوادث  بسیار  اشتراکات  و  شباهت ها  ذکر  با  انجامید.وی 
سال های  برجسته  نقاط  و  حوادث  با  الاقصی  طوفان  و  فلسطین 
دشمن  مقابل  تسلیم شدن  تفکر  کرد:  خاطرنشان  تحمیلی  جنگ 
با  مقاومت مردود است و  مقتدر  در لشکریان حزب الله و جبهه 

عزیز  مردم  مبارزات  تاریخ  ماندگار  و  عطف  نقطه  الهی،  وعده 
و  زنان  و  مردان  نهایی  پیروزی  به  مهرماه  پانزدهم  در  فلسطین 
کودکان مظلوم و بی گناه و تسریع روند اضمحلال رژیم جعلی 
موسوی  انجامید.سرلشکر  خواهد  قدس  اشغالگر  جنایتکار  و 
خطاب به افسران جوان ارتش، برنامه ریزی و تلاش برای حفظ 
آمادگی ارتش متناسب با هر شرایطی را لازم دانست و با تأکید 
امروز  انقلابی اضافه کرد: نسل  افسران  بر استمرار مسیر تربیت 
و  ستاری ها  بابایی ها ،  صیادها،  فلاحی ها،  از  مشحون  ارتش، 
اقتدار  منادیان  والامقام،  شهیدان  آن  راه  پیروان  و  همتی هاست 

امروز و  فردای ایران سربلند اسلامی اند.
دانشجویان  با  ارتش  فرمانده کل  ۴ساعته  صمیمی  نشست  در 
دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش که در مرکز اجتماعات شهید 
فلاحی آن دانشگاه برگزار شد، امیر سرلشکر موسوی  به سؤالات 
منطقه،  وضعیت  موجود،  تهدیدات  خصوص  در  دانشجویان 
داد. پاسخ  ارتش  عملیاتی  اطلاعاتی  مأموریت های  و  آمادگی 

مستمر  به شکل  ارتش  فرمانده کل  صمیمی  نشست های  و  جلسات 
و  درجه داری  آموزش  مراکز  و  افسری  دانشگاه های  افسران  با 

همچنین با دانشجویان دافوس ارتش، ماهیانه برگزار می شود.

با  متعدد  مکاتبات  علی رغم  گفت:  مالیاتی  امور  سازمان  رئیس 
دستگاه های ذی ربط در خصوص بحث مالیات ستانی از بانک ها 
نمی  ما  به  را  اطلاعات لازم  اما  تولید مسکن،  در حوزه جهش 

دهند.
هیأت  نشست  هفتمین  در  امروز  سبحانیان،  هادی  محمد 
نمایندگان اتاق بازرگانی تهران، اظهار کرد: از خرداد ماه تا روز 
مؤدیان  سامانه  در  حساب  صورت  میلیون   ۲۲۰ حدود  گذشته 
هزار   ۷۹ حدود  که  است  شده  صادر  فروشگاهی  پایانه های  و 
و  است  شده  صادر  معتمد  شرکت های  توسط  حساب  صورت 
شده  متصل  مؤدیان  سامانه  به  مالیاتی  مؤدی  هزار   ۴۸ حدود 

است.
میلیون کارپوشه فعال وجود   ۹ از  بیش  ادامه داد: همچنین  وی 
و  عمومی  شناسنامه  هزار   ۷۰۰ و  میلیون  یک  از  بیش  و  دارد 
اقتصادی کالا و خدمات برای کالا و خدمات صادر شده است.

سبحانیان گفت: در دوره جدید سازمان امور مالیاتی نگاه ما به 
این  شناسنامه دار  و  بزرگ  فعالان  به خصوص  اقتصادی  فعالان 
است که این افراد شریک راهبردی ما هستند بنابراین اگر موانعی 

بر سر راه آنها ایجاد کنیم، درواقع حاکمیت متضرر می شود.
الزامات  از  اظهار کرد: یکی  مالیاتی کشور  امور  رئیس سازمان 
مالیات ستانی است.  فرایند شناسایی و  نگاه سیستمی کردن  این 

اگرچه در این خصوص نسبت به گذشته پیشرفت داشته ایم، اما 
سمت  به  باید  لذا  و  است  سنتی  ما  مالیات ستانی  نظام  همچنان 
البته ظرفیت های  کنیم.  مالیات حرکت  اخذ سیستمی  و  محاسبه 
قانونی این موضوع دیده شده و با به وجود آمدن سامانه مودیان 
پایانه فروشگاهی، این ظرفیت به وجود آمده و این موضوع  و 
یکی از قوانین مترقی است که مورد تأکید سازمان امور مالیاتی 
قرار دارد و البته در مسیر توفیق آن نیازمند همکاری تمامی آحاد 

اقتصادی هستیم.
پایانه  و  مؤدیان  سامانه  قانون  اجرای  من  نظر  به  افزود:  وی 
راستای  در  و  اقتصادی  فعالان  به  کمک  واقع  در  فروشگاهی 
واسطه  به  اجحافی  اگر  است،  مالیات ستانی  عدالت  توسعه 
شناخت غلط یک فرد صورت می گیرد، با سیستمی شدن فرایند 

شناسایی و اخذ مالیات این موضوع حل شود.
مردم  از  که  سازمانی  عنوان  به  ما  وظیفه  کرد:  بیان  سبحانیان 
در  لذا  و  است  مالیاتی  مؤدیان  تکریم  می کنیم،  اخذ  مالیات 
اقدامات  این  از  اقداماتی صورت گرفته که یکی  این خصوص 
پاسخگویی  برای  سیستمی  یک  همچنین  است.  مؤدیان  آموزش 
است  راه اندازی شده   ۱۵۲۶ تلفن  با شماره  اقتصادی  فعالان  به 
حوزه  در  اقتصادی  فعالین  سوالات  به  کارشناسان  توسط  تا 

مالیات ستانی پاسخ داده شود.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
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